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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Binnenlandse Aangelegenhe-
den, Huisvesting en Stedelijk Beleid besprak op 14
februari, 22 februari, 7 maart, 15 maart, 21 maart,
29 maart, 19 april en 30 mei 2001 het ontwerp van
decreet houdende de intergemeentelijke samen-
werking.

Het ontwerp van decreet werd conform artikel 25,
2 van het Reglement samen geagendeerd en be-
sproken met het voorstel van decreet houdende de
intercommunales (Parl. St. Vl. Parl. 1999-2000, nr.
341/1), het voorstel van decreet houdende wijziging
van artikel 13 van de wet van 22 december 1986
betreffende de intercommunales (Parl. St. Vl. Parl.
1999-2000, nr. 388/1) en het voorstel van decreet
houdende wijziging van artikel 24 van de wet van
22 december 1986 betreffende de intercommunales
(Parl. St. Vl. Parl. 1999-2000, nr. 389/1). Op basis
van artikel 55, 4 van het Reglement werd het ont-
werp van decreet als voorwerp van de bespreking
genomen.

Conform artikel 31, 2.b) van het Reglement organi-
seerde de commissie hoorzittingen met deskundi-
gen uit de sector. De hoorzittingen vonden plaats
op 22 februari en 7 maart 2001. Het verslag hiervan
is opgenomen in Parl. St. Vl. Parl. 2000-2001, nr.
565/2.

Ten slotte valt op te merken dat in de loop van de
bespreking van dit ontwerp van decreet Johan
Sauwens als bevoegde minister ontslag nam en ver-
vangen werd door de heer Paul Van Grembergen.

I. TOELICHTINGEN

1. Uiteenzetting door de heer Johan Sauwens,
Vlaams minister van Binnenlandse Aangelegen-
heden, Ambtenarenzaken en Sport

1.1. Situering

De minister verwijst vooreerst naar het Vlaams re-
geerakkoord van juli 1999. Dat bepaalt dat “sa-
menwerking tussen lokale besturen vaak nodig is,
vooral voor kleinere gemeenten, die afzonderlijk
onvoldoende bestuurskrachtig zijn, en zeker als
zware financiële inspanningen nodig zijn. De mo-
gelijkheden inzake samenwerking tussen de ge-
meenten moeten worden gestimuleerd in een los-
ser verband. Aandachtspunten daarbij zijn een
sterke gemeentelijke verankering, de statutaire in-

perking van de activiteiten, het inbouwen van cu-
mulatiebeperkingen, de afstemming van het admi-
nistratief toezicht en de versterking van het demo-
cratisch toezicht, de democratische werking en een
representatieve samenstelling van het beheersor-
gaan.

De intergemeentelijke samenwerkingsvormen zijn
hulpstructuren, die de gemeenten op vrijwillige
basis oprichten voor de doelmatige uitoefening van
welomschreven taken van gemeentelijk belang. In-
tercommunales mogen niet leiden tot persoonlijke
of structurele belangenvermenging. De recht-
streekse band met de gemeenten moet gevrijwaard
blijven.”.

Op 30 juni en 17 juli 2000 heeft de Vlaamse rege-
ring haar principiële goedkeuring gehecht aan een
voorontwerp van decreet intergemeentelijke sa-
menwerking. Na het inwinnen van de verschillende
adviezen heeft de Vlaamse regering op 12 januari
2001 het voorliggend ontwerpdecreet goedge-
keurd. Het geeft uitvoering aan elk van de vermel-
de bepalingen uit het Vlaams regeerakkoord.

1.2. Wettelijk kader

Sedert de grondwetsherziening van 5 mei 1993 zijn
de gewesten volledig bevoegd inzake intercommu-
nale verenigingen. Dit betekent dat de gewesten
sindsdien niet alleen bevoegd zijn om toezicht op
intergemeentelijke samenwerkingsverbanden uit te
oefenen, maar ook bevoegd zijn om de organieke
decretale regels vast te stellen.

Tot vandaag kent Vlaanderen, en dit in tegenstel-
ling tot het Waalse Gewest, geen eigen decretale
regeling. In afwachting dat in Vlaanderen de orga-
nieke regelen bij decreet worden vastgesteld, blijft
de federale wet van 22 december 1986 van toepas-
sing. De inwerkingtreding van het decreet houden-
de de intergemeentelijke samenwerking zal de be-
palingen van de wet van 22 december 1986 ophef-
fen.

1.3. Krachtlijnen van het voorontwerp houdende de
intergemeentelijke samenwerking

Met het ontwerp van decreet houdende de interge-
meentelijke samenwerking streeft de Vlaamse re-
gering voornamelijk twee doelstellingen na, name-
lijk enerzijds een diversificatie en versoepeling van
de samenwerkingsvormen, en anderzijds een de-
mocratisering van de intergemeentelijke samen-
werking.
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1.3.1. Een menu van samenwerkingsvormen

Een eerste krachtlijn is dat gemeenten kunnen kie-
zen uit een menu van samenwerkingsvormen. De
Vlaamse regering komt hiermee tegemoet aan een
reële behoefte op het lokale terrein. Naast de vrij
stringente samenwerkingsvorm van de intercom-
munale in zijn huidige vorm, biedt het ontwerp de
gemeenten nog drie “lichtere” vormen van samen-
werking aan. Het gaat om samenwerkingsverban-
den met of zonder rechtspersoonlijkheid, met of
zonder beheersoverdracht. In concreto onder-
scheidt men volgende vier samenwerkingsvormen :

– samenwerkingsvormen zonder rechtspersoon-
lijkheid, de interlokale verenigingen. Het gaat
hierbij om een samenwerkingsverband dat
wordt opgericht door middel van een loutere
overeenkomst. De interlokale vereniging kan
een geschikte vorm zijn om een heel concreet,
in omvang beperkt, project uit te voeren, bij-
voorbeeld de levering van een goed of van een
dienst, of de uitvoering van een werk ;

– samenwerkingsvormen met rechtspersoonlijk-
heid. Hier maakt men een onderscheid tussen
drie samenwerkingsverbanden.

De projectvereniging is een soepele vorm, met een
maximale duurtijd van 6 jaar. De projectvereniging
kan dienst doen voor kleinschalige projecten die
een beperkt aantal gemeenten aanbelangen en
waarvan de verwezenlijking een kort tijdsverloop
vergt.

De projectvereniging zal de inflatie beletten van
het grote aantal intergemeentelijke vzw’s.

De dienstverlenende vereniging is een iets ‘zwaar-
dere’ vorm, zonder beheersoverdracht, met een
maximale duurtijd van 18 jaar. De huidige streek-
ontwikkelingsintercommunales zouden in de toe-
komst dienstverlenende verenigingen kunnen zijn.

De opdrachthoudende vereniging is de interge-
meentelijke vereniging zoals die vandaag haar
grondslag vindt in de wet van 22 december 1986.
Het gaat met andere woorden om samenwerkings-
verbanden met beheersoverdracht. In tegenstelling
tot de huidige intercommunales bedraagt de duur-
tijd echter maximaal 18 jaar.

1.3.2. Democratisering van de intergemeentelijke
samenwerking

Een tweede krachtlijn van het voorontwerp betreft
de democratisering van de intergemeentelijke sa-

menwerking. Die krachtlijn omvat respectievelijk
de herwaardering van de gemeente(raad), de cor-
recties op het gemengd stelsel en een aantal ele-
menten van bestuurlijke vernieuwing.

Herwaardering van de gemeente(raad)

Als elementen die een versterking van de gemeen-
te(raad) nastreven, vallen aan te merken :

– de inperking van de meervoudige doelstellingen
van de intercommunales ;

– de gemeenteraad neemt beslissingen, niet het
college van burgemeester en schepenen ;

– het mandaat voor de algemene vergadering
wordt telkens door een gemeenteraadsbeslis-
sing verleend ;

– er zijn minstens twee algemene vergaderingen
per jaar ;

– alle statutenwijzigingen moeten worden voorge-
legd aan de gemeenteraden ;

– leden van de raad van bestuur brengen minstens
jaarlijks verslag uit aan de gemeenteraad ;

– vertegenwoordigers van de gemeente zijn in
principe raadslid ; evenwel kunnen ook deskun-
digen met tweederde meerderheid de gemeen-
ten vertegenwoordigen.

Geen participatie van privaatrechtelijke rechtsperso-
nen mogelijk in samenwerkingsvormen met rechts-
persoonlijkheid

Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden zijn
te beschouwen als verlengd lokaal bestuur en be-
horen hulpstructuren van de gemeenten te zijn.
Volgens de bepalingen van het ontwerp van de-
creet is het niet langer mogelijk dat private rechts-
personen in intergemeentelijke samenwerkingsver-
banden participeren en bestuursfuncties uitoefe-
nen. De verantwoordelijkheden worden duidelijk
gesteld en structurele belangenvermenging wordt
vermeden.

Uiteraard kunnen gemeenten met private actoren
samenwerken in een niet-intercommunaal ver-
band, zoals door middel van contracten en conces-
sies. De keuzevrijheid van de gemeenten primeert
hierbij op het beschermen van een bepaald mono-
polie, zodat dit ontwerp tegemoet komt aan de
vrije concurrentie zoals door de Europese regelge-
ving wordt bepleit. Decreetgevend werk op het
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vlak van publiek-private samenwerking (PPS)
moet hier een kader aanreiken. Voor de bestaande
gemengde intercommunales wordt een ruime over-
gangsperiode voorzien voor de uittreding van de
private partner.

Elementen van bestuurlijke vernieuwing

Volgende elementen van bestuurlijke vernieuwing
komen voor in het ontwerp :

– het invoeren van een ‘sperperiode’ : in het jaar
van de gemeenteraadsverkiezingen is geen op-
richting, verlenging of toetreding tot interge-
meentelijke samenwerkingsverbanden mogelijk.
Evenmin kan, tenzij dit wettelijk of decretaal
zou zijn opgelegd, in het jaar van de gemeente-
raadsverkiezingen een statutenwijziging plaats-
vinden ;

– een cumulatiebeperking van bestuursman-
daten : het is niet langer mogelijk om nog meer
dan twee bestuursmandaten in de uitvoerende
organen van een intercommunale (raad van be-
stuur en directiecomité) te cumuleren ;

– een beperking van de persoonlijke belangenver-
menging : hiertoe worden in het ontwerp van
decreet een aantal onverenigbaarheden inge-
voerd. Enkel gemeenteraadsleden die geen lid
zijn van een regering, een wetgevende vergade-
ring of provincieraad mogen de gemeente op al-
gemene vergaderingen of uitvoerende interge-
meentelijke bestuursorganen vertegenwoordi-
gen. Met tweederde meerderheid in de gemeen-
teraad kunnen ook externe deskundigen de ge-
meente in de intergemeentelijke structuren ver-
tegenwoordigen.

1.4. Adviezen en de verwerking ervan

1.4.1 Raad van State

Het advies van de Raad van State is hoofdzakelijk
technisch. Twee opmerkingen ten gronde verdie-
nen de aandacht : de bepalingen uit het vooront-
werp die betrekking hebben op de gewestgrens-
overschrijdende verenigingen kunnen niet volgens
de Raad van State, en over de bevoegdheid voor de
fiscale aspecten spreekt de Raad van State zich
voorlopig niet uit.

De artikelen uit het voorontwerp over de gewest-
grensoverschrijdende intercommunales zijn ge-
schrapt. De minister wil over die materie op korte
termijn tot een samenwerkingsakkoord komen met
de Waalse gewestminister. Wat het fiscaal aspect
betreft, is vastgehouden aan het principe dat de
Vlaamse overheid bevoegd is om intergemeentelij-
ke samenwerkingsverbanden aan de fiscaliteit te
onderwerpen.

1.4.2 Hoge Raad voor Binnenlands Bestuur

Het advies van de Hoge Raad voor Binnenlands
Bestuur besteedt ruim aandacht aan de geleidelijke
afbouw van de provinciale en de privaatrechtelijke
deelneming. Van die laatste bepaling maakt ook de
SERV het hoofdbestanddeel van zijn advies.

De Vlaamse regering koppelt beide elementen aan
een gespreide inwerkingtreding, die er als volgt uit-
ziet :

– onmiddellijke inwerkingtreding van alle nieuw
op te richten samenwerkingsverbanden ;

– inwerkingtreding op 1 januari 2003 voor de be-
staande intercommunales ; een aantal artikelen
van het decreet worden ook voor de bestaande
samenwerkingsverbanden onmiddellijk van toe-
passing ;

– de provinciale deelneming wordt uitgesloten
voor de nieuwe samenwerkingsverbanden, maar
blijft behouden in de bestaande intercommuna-
les, met dien verstande dat zij op 31 december
2006 afloopt. In de overgangsperiode blijft het
overwicht van de gemeenten en het gemeente-
lijk voorzitterschap onaantastbaar ;

– de gemengde structuur wordt niet meer toegela-
ten in de nieuwe samenwerkingsverbanden. In
de bestaande intercommunales wordt zij onmo-
gelijk vanaf 1 januari 2003, behalve wanneer de
deelneming decretaal of wettelijk is vastgelegd
of wanneer de privé-partner statutair een be-
heers- of exploitatieopdracht vervult (zoals bij-
voorbeeld in de energiesector). In het laatste
geval bedraagt de overgangsperiode maximum
18 jaar. In de overgangsperiode wordt het veto-
recht in de bestaande intercommunales opgehe-
ven ;
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– de niet-decretaal gegronde samenwerkingsver-
banden, zoals bijvoorbeeld de intergemeentelij-
ke vzw’s, zijn eveneens vanaf 1 januari 2003 aan
de nieuwe regeling onderworpen.

Ook met andere opmerkingen van de Hoge Raad
voor Binnenlands Bestuur en de SERV is in de
mate van het mogelijke rekening gehouden.

1.4.3 Andere adviezen

Het advies van de Mina-raad leidde niet tot gron-
dige aanpassing.

Ten slotte merkt de minister op dat over de rele-
vante bepalingen van het ontwerp ook met de
ambtenarenorganisaties van het comité C een pro-
tocol van akkoord werd afgesloten.

2. Uiteenzetting door de heer Dirk De Cock

Namens de heer Etienne Van Vaerenbergh geeft de
heer Dirk De Cock een toelichting bij het voorstel
van decreet houdende wijziging van artikel 13 van
de wet van 22 december 1986 betreffende de inter-
communales en het voorstel van decreet houdende
wijziging van artikel 24 van de wet van 22 decem-
ber 1986 betreffende de intercommunales.

Het voorstel van decreet houdende wijziging van
artikel 13 van de wet van 22 december 1986 strekt
ertoe dat alle aangesloten gemeenten vertegen-
woordigd zouden moeten zijn in de raad van be-
stuur van een intercommunale. Op die manier wil
de indiener een oplossing bieden voor de kritiek
van de ondoorzichtigheid van de intercommunale
structuren.

Het voorstel van decreet houdende wijziging van
artikel 24 van de wet van 22 december 1986 strekt
ertoe om de jaarrekeningen van de intercommuna-
le, het verslag van het college van commissarissen
en dat van de commissaris-revisor, alsook een uit-
voerig activiteitenverslag, ook effectief te laten be-
spreken in de gemeenteraad. In artikel 24 is nu op-
genomen dat die stukken enkel moeten worden
meegedeeld aan de betrokken gemeenteraden.
Ook met dit voorstel wil de indiener verhelpen aan
de ondoorzichtigheid van de intercommunale
structuren.

De heer De Cock merkt op dat in het voorliggende
ontwerp van decreet grotendeels wordt tegemoet
gekomen aan deze bekommernissen.

3. Uiteenzetting door de heer Dirk Holemans

De heer Dirk Holemans merkt op dat het voorstel
van decreet houdende de intercommunales reeds
tijdens de vorige legislatuur werd ingediend. Daar-
aan werd echter geen bespreking gewijd, zodat het
nu opnieuw werd ingediend.

Hij verklaart dat de Agalev-fractie tevreden is met
het voorliggende ontwerp van decreet. De basisfi-
losofie van het ontwerp sluit immers nauw aan bij
die van het voorstel van decreet en ook op een
aantal concrete punten zijn er duidelijk overeen-
komsten. Bovendien wordt de intercommunale
hervorming terecht gesitueerd binnen het kernta-
kendebat.

In het voorstel van decreet worden de intercom-
munales heel duidelijk omschreven als hulpstructu-
ren van gemeenten. Andere krachtlijnen zijn de
keuze voor zuivere intercommunales, de keuze
voor intercommunales met gesloten doelstellingen,
de cumulatiebeperking en de ingebouwde actieve
openbaarheid van bestuur.

II. REPLIEK VAN DE HEER JOHAN
SAUWENS, VLAAMS MINISTER VAN BIN-
NENLANDSE AANGELEGENHEDEN,
AMBTENARENZAKEN EN SPORT, OP DE
BEMERKINGEN TIJDENS DE HOORZIT-
TINGEN VAN 22 FEBRUARI EN 7 MAART
2001

Vooraleer tot de algemene bespreking van het ont-
werp van decreet over te gaan, antwoordde de mi-
nister op vraag van de commissie op de kritische
bedenkingen die door de verschillende genodigden
werden geuit tijdens de hoorzittingen van 22 febru-
ari en 7 maart 2001 (Zie Parl. St. Vl. Parl. 2000-
2001, 565/2).

De minister wijst er op dat de sprekers tijdens de
hoorzittingen voor een deel zijn opgetreden als
vertegenwoordigers van gevestigde belangen. Het
is dan ook begrijpelijk dat zij de nadruk hebben ge-
legd op wat zij beschouwen als een aantasting van
die belangen. Het positieve dat zij hebben gezegd
is vaak verdronken in een zee van praktische be-
zwaren.
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De minister benadrukt ook dat de Raad van State
in zijn advies slechts een tweetal opmerkingen ten
gronde had over het volledige ontwerp en voor het
overige enkel gewezen heeft op vormgebreken in-
zake de terminologie, de indeling van de tekst en
de interne verwijzingen. Dat toont toch aan dat het
ontwerp niet zoveel juridische gebreken vertoont
als sommigen beweren. De door de Raad van State
gevraagde grondige nalezing en aanpassing van de
tekst is gebeurd, conform de geformuleerde op-
merkingen.

De minister overloopt vervolgens systematisch de
opmerkingen van de verschillende sprekers tijdens
de hoorzittingen.

Hoge Raad voor Binnenlands Bestuur

De minister verklaart dat de heer Filip De Rynck,
voorzitter van de Hoge Raad voor Binnenlands
Bestuur, met uitzondering van twee kritische be-
merkingen en enkele negatieve kwalificaties, het
ontwerp positief heeft beoordeeld. Zoals het CBO-
rapport staat ook het advies van de Hoge Raad po-
sitief tegenover een aantal innovaties : de verrui-
ming van de mogelijkheden tot intergemeentelijke
samenwerking, de betere controlemogelijkheden
door het wegvallen van de intergemeentelijke
vzw’s, de strakkere band tussen gemeenten en in-
tercommunales, het systeem van de overwogen op-
richting en de verlenging, de samenwerkingsmoge-
lijkheden over de landsgrenzen heen, de verbeter-
de samenwerking met de privé-sector in de over-
gangsfase (afschaffing vetorecht, toepassing wetge-
ving op overheidsopdrachten) en de afschaffing
van de zogenaamde provinciale intercommunales.

De eerste kritische bemerking heeft betrekking op
de beperkte draagwijdte van het decreet : samen-
werking kan alleen tussen gemeenten. In de pact-
werkgroep is een grondige discussie gevoerd over
de vraag of men een globale regeling wil, waarin
ook de samenwerking tussen OCMW’s aan bod
zou komen, of een regeling waarin alleen de sa-
menwerking tussen gemeenten wordt geregeld, ui-
teraard met een mogelijkheid tot deelneming van
OCMW’s.

De vertegenwoordigers van de VVSG waren dui-
delijk voorstanders van de eerste optie ; de admini-
straties, zowel van Binnenlandse Aangelegenheden
als van Gezin en van Maatschappelijk Welzijn, als-
ook het kabinet, gaven de voorkeur aan de tweede
mogelijkheid. De argumenten daarvoor zijn van in-
houdelijke en van formele aard.

De minister stelt dat hij inhoudelijk als minister
wel bevoegd is voor het toezicht op de OCMW-
verenigingen, maar niet voor de wetgeving. Hij
vreest dan ook dat het voorliggend ontwerp, waar-
op de gemeenten wachten om hun mogelijkheden
tot samenwerking effectief verruimd te zien, heel
wat vertraging zou hebben opgelopen en dat wenst
hij te vermijden. De doelstellingen van de
OCMW’s zijn niet dezelfde als die van de gemeen-
ten en de stelsels waaronder hun samenwerking
wordt geregeld vertonen zeer specifieke kenmer-
ken. Als voorbeeld gelden de ziekenhuisverenigin-
gen, waarbij nog verschillende andere wettelijke
voorschriften meespelen. De minister blijft bij zijn
standpunt dat een unieke regeling voor beide doel-
groepen vrij moeilijk te realiseren is, maar dat een
afstemming van beide stelsels wel voor meer dui-
delijkheid kan zorgen. Hij wil daar ook het initia-
tief toe nemen, en heeft zijn administratie de op-
dracht gegeven voorstellen uit te werken om de
OCMW-wet op het vlak van de samenwerkingsfor-
mules in de mate van het mogelijke aan te passen
aan wat is voorzien in het voorliggende ontwerp
van decreet.

Een tweede kritische reflectie uit de Hoge Raad
gaat over een onvoldoende evenwicht tussen de
autonomie van de gemeenten en het versterkte
toezicht vanuit de Vlaamse overheid.

De minister meent dat van een versterkt toezicht
geen sprake is. Aan de huidige regeling wordt wei-
nig veranderd, tenzij in de zin van een
versoepeling : een verkorting van de termijn voor
goedkeuring van een oprichting en de afschaffing
van het specifiek toezicht op de overeenkomsten.
De opmerking van de Hoge Raad slaat op het de-
cretale verbod om dienstverlenende en opdracht-
houdende taken te verenigen in één vereniging.
Dat is inderdaad een – doelbewuste – beperking
van de mogelijkheden die nu bestaan.

Eigenaardig genoeg is de kritiek die veelal op de
intercommunales wordt uitgebracht, ook in het
CBO-rapport bijvoorbeeld, precies gericht tegen
de overdreven cumulatie van doelstellingen en ac-
tiviteiten in de schoot van dezelfde vereniging.
Daardoor ontstaat een nieuw bestuursniveau en
dreigt het gemeentelijk beleid in het gedrang te
komen. Deze kritiek wordt beantwoord door der-
gelijke algemene doelstellingen niet meer toe te
laten.

De minister heeft de scheiding tussen opdracht-
houdende en dienstverlenende verenigingen pre-
cies gewild om duidelijkheid te scheppen tussen de
stelsels met en stelsels zonder beheersoverdracht.
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In het laatste geval, de dienstverlenende verenigin-
gen, blijft een combinatie van activiteiten mogelijk,
maar het gaat in essentie om activiteiten die tel-
kens worden opgedragen door de aangesloten ge-
meenten. Die gemeenten zijn daar ook niet toe
verplicht : zij kunnen zich ook tot externen wen-
den. Dat betekent ook dat dezelfde activiteiten
niet noodzakelijk voor alle aangesloten gemeenten
worden uitgeoefend.

Bij de opdrachthoudende verenigingen daarente-
gen gaat het om activiteiten die de vereniging uit-
oefent in de plaats van al de aangesloten gemeen-
ten, die zichzelf het recht ontzeggen nog zelfstan-
dig op te treden. Dat is een heel andere situatie,
ook op financieel vlak : het gaat niet meer om losse
opdrachten waarvoor een vergoeding wordt be-
taald, maar om een statutair overgedragen activi-
teit waarbij bijvoorbeeld de werkingskosten wor-
den vergoed, volgens criteria die dezelfde zijn voor
alle deelgenoten. Het is een voorbeeld van transpa-
rantie om deze stelsels niet samen onder te bren-
gen in één structuur, ook al om te vermijden dat
gemeenten kosten zouden dragen voor activiteiten
waar zij niet bij betrokken zijn.

De minister stelt vast dat de Hoge Raad negatief
staat ten opzichte van verschillende elementen.
Aan de opmerking met betrekking tot het ontbre-
ken van de verplichting om een begroting op te
maken is tegemoetgekomen in artikel 44 van het
ontwerp. In artikel 69 wordt tegemoetgekomen aan
de opmerking over de dominante rol van de raad
van bestuur inzake het personeelsbeleid. De op-
merking waarin wordt gewezen op de onduidelijk-
heid omdat een aantal samenwerkingskaders niet
meer mogelijk zijn, heeft te maken met de deelne-
ming van de provincies en van de private sector,
die in het ontwerp uitgesloten wordt.

Wat de private sector betreft, is de keuze voor de
uitsluitend zuivere structuur van de intergemeente-
lijke samenwerkingsverbanden een politieke
keuze, die de regering heeft gemaakt toen zij het
voorontwerp, dat de pactwerkgroep had voorbe-
reid, te behandelen kreeg. De regering wil wel een
veel ruimer samenwerkingsstelsel met de private
sector mogelijk maken via een algemene regeling
voor de publiek-private samenwerking (PPS), maar
dat kader is er momenteel nog niet. De minister
heeft bewust niet willen wachten op een dergelijke
regeling, omdat de nood aan diversificatie van de
samenwerking hoog is. Bovendien is de overgangs-
regeling voor de bestaande gemengde structuren
vrij gul.

Wat de deelneming van de provincies betreft,
meent de minister dat zij zinvol kan zijn, ook in de
toekomst. Hij is bereid de principiële uitsluiting
van de provincies in de intergemeentelijke samen-
werkingsverbanden te herzien en hun deelneming
te bestendigen. Wat evenwel niet meer kan is de
overheersende rol van de provincies zoals die nu in
bepaalde intercommunales tot uiting komt. Een
vereniging van gemeenten is er in de allereerste
plaats om de gemeentelijke belangen te dienen en
moet dus een beleidsinstrument van de gemeenten
zelf blijven. De deelneming van de provincies zal
dus wel aan beperkingen worden onderworpen, in
die zin dat hun kapitaalsinbreng nog slechts 20 %
van het totaal mag bedragen. Hiervoor wordt een
overgangstermijn voorzien voor de bestaande in-
tercommunales. Van een vetorecht kan geen sprake
zijn. Ook het voorzitterschap en de doorslaggeven-
de rol in de bestuursorganen blijft voor de gemeen-
ten gewaarborgd.

De minister meent dat moeilijk kan worden be-
weerd dat de voorzitter van de Hoge Raad erg ne-
gatief is geweest in zijn uiteenzetting. De werkelijk
kritische punten worden ondervangen door reeds
aangebrachte of nog aan te brengen wijzigingen in
het ontwerp. De problematiek van de gemengde
sector behoort tot de politieke discussie.

Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten
(VVSG)

De minister verklaart dat de heer Mark Suykens,
directeur van de VVSG, zich gedeeltelijk positief
heeft uitgelaten over het ontwerp. Hij verklaarde
immers dat het een hele prestatie is dat er nu een
ontwerp van decreet inzake de intercommunales is.
Het ontwerpdecreet bevat volgens de heer Suy-
kens een aantal goede elementen, zoals bijvoor-
beeld de verschillende samenwerkingsmodellen
voor gemeenten en de grotere greep van de ge-
meenten op de intercommunales.

Het is dus zeker niet zo dat de gemeenten ten
gronde tegen het ontwerp van decreet zijn. Het
bevat trouwens veel instrumenten om te vermijden
dat een intercommunale een eigen bestuursniveau
wordt. Er worden bijvoorbeeld twee algemene ver-
gaderingen per jaar voorzien, die telkens op alle
betrokken gemeenteraden zullen worden bespro-
ken ; er komt een zesjaarlijkse evaluatie ; de keuze
welke dienst men afneemt ligt bij de gemeente ; er
is een jaarlijkse rapportering aan de
gemeenteraad ; de bestaansduur wordt beperkt tot
18 jaar ; het aantal mandaten wordt beperkt. Deze
instrumenten maken een effectieve controle door
de gemeente mogelijk. De gemeenten moeten
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daarvan ook effectief gebruik maken om te vermij-
den dat de intercommunales een tussenliggend be-
stuursniveau zouden worden.

De minister wijst er op dat de VVSG mee zitting
had in de pactwerkgroep en dus ook het vooront-
werp mee gestalte heeft gegeven. Dat voorontwerp
bevatte reeds enkele principes die het resultaat
waren van een compromis tussen de verschillende
partners in de werkgroep. De kritiek richt zich
daarom vooral op de wijzigingen die naderhand
door de regering zijn aangebracht. Dat is evenwel
het primaat van de politiek. De regering verwerkt
logischerwijze haar beleidskeuzes in de teksten die
zij aan het parlement voorlegt.

De VVSG acht drie elementen uit het ontwerp on-
voldragen. Met betrekking tot de financiële gevol-
gen erkent de VVSG dat er een duidelijk onder-
scheid moet worden gemaakt tussen dit ontwerp en
de elektriciteitsmaatregelen die eerder zijn goedge-
keurd. Die vaststelling is terecht en ze kan niet ge-
noeg benadrukt worden omdat, blijkbaar bewust,
verwarring wordt gesticht over de financiële lasten
die dit ontwerp voor de gemeenten zou meebren-
gen. Het is niet juist dat dit decreet de steden en
gemeenten 70 tot 80 miljard frank gaat kosten.
Meer dan de helft van de kosten is het gevolg van
het elektriciteitsdecreet. Bovendien moeten niet
alle activiteiten die momenteel worden uitgeoe-
fend door intercommunales persé behouden blij-
ven : sommige taken kunnen best terug door de ge-
meenten zelf worden uitgevoerd, andere kunnen
misschien beter op het provinciale of het Vlaamse
niveau worden ondergebracht. Vraag is ook of een
grote stad, zoals bijvoorbeeld Antwerpen, in zo
veel intercommunales moet aanwezig zijn als van-
daag het geval is.

Volgens de minister zullen de financiële gevolgen
van het ontwerp voor de gemengde sector, gelet op
de lange overgangsperiode en de enorme omzet in
de sector, vrij beperkt en zeker haalbaar zijn. De
waarde van de kapitaalsaandelen van de private
partner in de energiesector, gebaseerd op de offi-
ciële jaarrekeningen van de intercommunales, be-
draagt afgerond 38 miljard frank voor elektriciteit
en 27 miljard frank voor gas. Een overname die
moet leiden tot een participatie van 75% in 2006
vertegenwoordigt een uitgave voor de gemeenten
van respectievelijk circa 22 miljard frank en 17 mil-
jard frank. De resterende 25%, over te nemen over
een periode van 12 jaar volgend op 2006, bedraagt
respectievelijk 16 miljard frank en 10 miljard frank.
Deze laatste cijfers zijn de werkelijke bedragen die
het gevolg zijn van dit ontwerp en die de gemeen-
ten tegen uiterlijk 2018 moeten opbrengen, indien

zij voor het netbeheer actief willen blijven in de
energiesector.

De minister betwist de stelling van de VVSG dat
dit niet haalbaar is, zeker gezien de termijn voor
overname. De VVSG verantwoordt haar stelling
door het energiegegeven samen te voegen met an-
dere maatregelen van de Vlaamse regering die aan
de gemeenten geld kosten, maar dat overstijgt de
discussie over dit ontwerp.

De VVSG verwijt de regering dat zij, door mogelij-
ke financieringsbronnen te suggereren, zoals de op-
brengsten uit de verkoop van Telenet of van de
aandelen Electrabel en Publigas, de gemeenten als
het ware voorschrijft wat zij moeten doen met deze
opbrengsten. Hierin schuilt toch wel enige tegen-
spraak : enerzijds worden de gemeenten voorge-
steld als machteloze slachtoffers van de Vlaamse
overheid, die zou moeten nagaan of vooropgestel-
de uitgaven wel haalbaar zijn, gelet op de fiscale
draagkracht van elke individuele gemeente ; ander-
zijds wordt diezelfde overheid verweten de ge-
meentelijke autonomie te beknotten wanneer zij
voorzichtige suggesties doet om de uitgaven te hel-
pen dragen.

De minister benadrukt dat dit ontwerp slechts een
nieuw, meer transparant en meer democratisch
controleerbaar bestuurskader aanreikt. De ge-
meente moet dan intercommunale per intercom-
munale bepalen welke richting ze uitgaat, daarbij
rekening houdend met wat hier is uitgetekend.

De uitgaven die het gevolg zijn van de voorgestel-
de uittreding van de provincies zijn substantieel en
verschillen uiteraard per intercommunale, zowel
voor de gemengde als voor de zuivere verenigin-
gen. De minister is bereid die uitstapregeling te
herzien. Een blijvende participatiemogelijkheid tot
maximum 20 % van het kapitaal lijkt redelijk. In
enkele bestaande intercommunales betekent dat
nog altijd een grote uitgave voor de gemeenten in-
dien zij in 2006 deze kapitaalsverhouding moeten
bereiken. Daarom overweegt de minister een een-
malige verlenging van de overgangsperiode met
nogmaals zes jaar mogelijk te maken, indien daar-
voor gegronde redenen kunnen aangevoerd wor-
den. De provincies zouden dus kunnen blijven
deelnemen in de intergemeentelijke samenwer-
kingsverbanden.

De minister is verbaasd over het verzet tegen het
verplichte uittreden van de privé-partners. Het ar-
gument dat men daardoor terugkeert naar het
vroegere concessiestelsel overtuigt hem niet. Voor-
eerst is de concessie een bestaande rechtsfiguur die
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men niet mag uitsluiten, en waarop de gemeenten
juridisch een beroep kunnen doen. Bovendien refe-
reert men voortdurend aan de concessies van
openbare dienst zoals die vijftig jaar geleden be-
stonden. Er is sedertdien een evolutie, ook in het
gemeentelijke beleid, waardoor men de concessie-
formule een modern kleedje kan meegeven, waar-
bij ruime inspraak van de gemeente verzekerd is.
In recente uitgaven van het Nederlandse Ministe-
rie van Financiën (“Meerwaarde van het concessie-
model : een model voor PPS”) en van het Neder-
landse Ministerie van Economische Zaken (“Con-
cessieverlening en Aanbesteding”) worden de con-
cessies zelfs de hemel in geprezen.

De minister is het er niet mee eens dat de mogelij-
ke deelneming van intercommunales in privaat-
rechtelijke bedrijven wordt afgedaan als flauwekul.
In de energiesector, waar deze mogelijkheid nu
reeds bestaat, zijn er voorbeelden van geslaagde
samenwerkingsverbanden. Wie kan vooraf, zonder
tegenspraak te dulden, beweren dat hetzelfde niet
mogelijk is in andere sectoren ? Eerst moeten de
resultaten van wat te velde gebeurt worden afge-
wacht.

De VVSG pleit voor het behoud van de gemengde
intercommunales. De minister citeert dienaangaan-
de een artikel uit “De Gemeente”, het tijdschrift
van de vereniging : “Door het samengaan binnen
een vereniging van gemeenten voor de uitvoering
van één welbepaalde openbare dienst maakt men
de goede uitvoering van bepaalde taken mogelijk.
Bijkomend voordeel van deze werkwijze : door een
goed uitgebalanceerde samenstelling behouden
alle deelnemende gemeenten een goed democra-
tisch toezicht binnen de intercommunale. Alle pro-
blemen worden bekeken vanuit de invalshoek van
de verschillende deelnemende lokale besturen,
zodat men op lange termijn een goede en duurza-
me oplossing kan nastreven. Binnen een zuivere in-
tercommunale zijn geen partners uit op het maken
van een netto winst. De openbare dienst kan wor-
den verleend aan kostprijs voor de gebruikers (de
burger), rekening houdend met het afschrijven van
gedane investeringen en eventuele nieuwe noodza-
kelijke investeringen. Een aantal intercommunales
heeft de goede werkbaarheid van deze vorm van
intergemeentelijke samenwerking afdoende bewe-
zen. Ze beschikken over knowhow en voeren een
beleid met visie gericht op de toekomst. Deze in-
tercommunales beschikken over het nodige perso-
neel en hebben een infrastructuur uitgebouwd die
aan de leden-gemeenten zekerheden biedt. Dit zijn
niet toevallig die intercommunales waar een goede
communicatie bestaat tussen de dagelijkse besluit-
vormers van de intergemeentelijke samenwerking

en de aangesloten gemeenten. Dossiers worden
ruim op voorhand op actieve wijze besproken met
de lokale besturen, mandatarissen worden actief
betrokken in de besluitvorming en geven een
goede feedback naar hun gemeenten. Deze inter-
communales hebben hun rol als verlengd lokaal
bestuur perfect ingevuld.”.

De minister verklaart niet beter onder woorden te
kunnen brengen wat de Vlaamse regering beoogt
met dit ontwerp, waarin de voorkeur wordt gege-
ven aan de zuivere samenwerkingsvorm. De over-
heid moet weliswaar samenwerken met de private
sector, maar aangezien de overheid instaat voor het
algemeen belang moet de zuivere intercommunale
zelf kunnen bepalen hoe dat zal worden gereali-
seerd.

De heer Eric Van Rompuy vraagt aan de minister
of hij een structuur zoals Belgacom dan ook ver-
werpelijk acht, aangezien de overheid daar even-
eens samen met de private sector in participeert.

De minister antwoordt dat in dat geval de overheid
zelf beslist in een dergelijke structuur in te stappen.
Daarom precies wordt de mogelijkheid voorzien
dat het intergemeentelijke samenwerkingsverband
gaat samenwerken met de private sector, op basis
van duidelijke contracten. Belangrijk is dat de
overheid steeds kan beslissen de overgedragen
taken opnieuw zelf te gaan uitoefenen, en dat zij,
naar aanleiding van het overdragen van taken, het
algemeen belang kan formuleren.

Naar aanleiding van de bemerking van de heer
Suykens over de scheiding tussen de opdrachthou-
dende en de dienstverlenende verenigingen, merkt
de minister op dat dit principe is ingevoerd omwil-
le van een betere transparantie. De VVSG stelt
daar tegenover dat ook met rekeningsectoren kan
worden gewerkt. Dat gebeurt nu inderdaad, maar
het lost het probleem niet op van de alomvattend-
heid van doelstellingen, samengebracht in één ver-
eniging. In die optiek kan men immers aan dezelf-
de intercommunale zowat alle beleidsdomeinen
van de gemeente toevertrouwen, de ene met, de
andere zonder beheersoverdracht, op voorwaarde
dat men maar gescheiden rekeningen opmaakt. De
doelstellingen van bepaalde intercommunales zou-
den zich daar overigens perfect toe lenen.

Volgens de minister kan dit echter niet de bedoe-
ling zijn. Het risico dat deze samenvoeging van
macht leidt tot het ontstaan van een echt bestuurs-
niveau, is immers reëel.
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Het stelsel van de dienstverlenende verenigingen
zou volgens de VVSG voor de gemeenten extra
BTW-kosten meebrengen. De minister begrijpt
deze opmerking niet. Naar aanleiding van de hoor-
zitting met de BTW-specialisten is duidelijk geble-
ken dat van een vrijstelling alleen sprake kan zijn
in geval van beheersoverdracht. Dat is al lang zo.
Het is niet door dienstverlenende en opdrachthou-
dende activiteiten samen te voegen dat dit veran-
dert. Er is misschien tot op heden laks opgetreden
door de fiscale administraties, maar het principe
dat zonder beheersoverdracht de BTW verschul-
digd is op de geleverde diensten is onbetwist en
alle betrokken intercommunales weten dat. Bewe-
ren dat dit ontwerp zorgt voor een meeruitgave
voor de gemeenten klopt niet. Integendeel, een po-
ging is ondernomen om ook de dienstverlening te
onttrekken aan de BTW-regeling, meer bepaald via
een stelsel van zogenaamde exclusiviteit in hoofde
van de vereniging. Dat zal nader worden onder-
zocht door het departement van Financiën, en het
is niet zeker dat deze constructie wordt aanvaard.
Als dat wel het geval is betekent het een minder-
uitgave voor de gemeenten.

De vraag naar de procedure van een mogelijke
splitsing zal worden opgelost volgens de concrete
omstandigheden. In de praktijk gaat het om zeven
intercommunales die hun afvalbeleid in afzonder-
lijke structuren zullen moeten onderbrengen. Er
zijn in het verleden zowel fusies van intercommu-
nales als opsplitsingen doorgevoerd, en dat heeft
nooit geleid tot onoverkomelijke problemen. Met
betrekking tot afval kan men zich overigens afvra-
gen of dit een intercommunale activiteit moet blij-
ven.

De minister is er van overtuigd dat de intercommu-
nales dergelijke operaties aankunnen, al zullen de
procedures waarschijnlijk nergens dezelfde zijn.
Hij heeft trouwens het sein ontvangen van een in-
tercommunale die nu al wil starten met de voorbe-
reiding van de splitsing omdat zij dat een goede
zaak vindt. De minister heeft het volle vertrouwen
in de bereidheid van de betrokken besturen om in
onderlinge verstandhouding te streven naar een
goede afloop.

Met betrekking tot de opmerking dat meer ambte-
naren zullen worden aangeduid als bestuurders,
verklaart de minister dat de gemeenteraad dat zelf
moet beslissen. De keuze voor gewezen mandata-
rissen of ambtenaren behoort tot de gemeentelijke
autonomie.

Vereniging van de Vlaamse Provincies (VVP)

De minister herhaalt dat hij bereid is de mogelijke
participatie van de provincies te behouden, mits
die beperkt blijft tot 20 % van het kapitaal. Dat be-
antwoordt aan de vraag van de VVP. De provincies
zijn het er ook mee eens dat de verschillende be-
stuursniveaus elkaar niet mogen beconcurreren op
het terrein. Overheden moeten samenwerken.

De opmerking in verband met het niet gelijktijdig
kunnen waarnemen van de functies van gemeente-
raadslid en provincieraadslid als bestuurder van
een intergemeentelijke vereniging, is terecht in de
visie dat provincies kunnen blijven deelnemen. De
minister stelt daarom voor dat cumulatieverbod te
schrappen.

Intermixt

De minister acht het positief dat Intermixt geen
problemen heeft met de nieuwe principes van de-
mocratisering, de nieuwe samenwerkingsvormen,
enzovoort. Het is immers van wezenlijk belang
voor elke intercommunale een zo goed en duidelijk
mogelijke relatie te hebben met de aangesloten ge-
meenten. Alle maatregelen met het oog op de de-
mocratisering en de verbetering van de samenwer-
king zijn dus welkom.

Intermixt vindt echter een aantal opgelegde proce-
dures niet vanzelfsprekend. Kritiek is er op de ver-
plichting alle statutenwijzigingen voor te leggen
aan de gemeenteraden. Dat zou niet zinvol zijn
voor louter technische wijzigingen of voor wijzigin-
gen opgelegd door een nieuwe wetgeving of regel-
geving.

De minister erkent dat het inderdaad weinig zin
heeft puur technische statutenwijzigingen die wet-
telijk moeten worden doorgevoerd, aan alle ge-
meenteraden voor te leggen. Belangrijke statuten-
wijzigingen moeten daarentegen wel aan de ge-
meenteraad worden voorgelegd. De minister is be-
reid te onderzoeken of een decretale regeling mo-
gelijk of gewenst is om een dergelijke oplossing ju-
ridisch steviger te onderbouwen. Maar dan moeten
de scheidingslijnen wel duidelijk worden getrok-
ken. Het verwerken in de statuten van nieuwe wet-
geving kan op grond van verschillende interpreta-
ties tot andere resultaten leiden, wat voor de ge-
meenten wel degelijk een verschil kan uitmaken.
Er zal dan nood zijn aan duidelijke richtlijnen.

De minister staat niet achter de vraag van Inter-
mixt om de vertegenwoordiging van intercommu-
nales in privé-bedrijven te groeperen. De mogelijk-
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heid die nu wordt geschapen om de verenigingen
te laten deelnemen in privaatrechtelijke vennoot-
schappen is immers individueel bedoeld en aan
strikte voorwaarden gebonden. Daartoe behoort
de terugkoppeling naar de eigen raad van bestuur,
die op de hoogte moet blijven van wat er gebeurt
met haar participatie. Verslaggeving door een ver-
tegenwoordiger die de vereniging zelf heeft aange-
duid vormt daarvoor de beste garantie. Er is opge-
worpen dat dit problemen kan opleveren met de
privacy. De minister is daar niet van overtuigd. Een
bestuurder in een vennootschap krijgt uiteraard
het verslag van wat hij zelf mee beslist heeft en het
is niet meer dan normaal dat hij zijn mandaatgever
hiervan op de hoogte brengt. Indien men er bezwa-
ren tegen heeft dat het verslag van de vennoot-
schap expliciet wordt gevoegd bij het verslag van
de intercommunale, kan worden overwogen ook
een samenvatting op te nemen in dat verslag. Het is
echter noodzakelijk dat de gemeenteraad, die ab
initio zijn toestemming heeft gegeven voor de par-
ticipatie, weet welk beleid er gevoerd wordt met
zijn onrechtstreekse inbreng. De basisprincipes van
het ontwerp moeten dus worden behouden, met in-
begrip van een maximale terugkoppeling naar de
gemeente.

De minister merkt op dat de zesjaarlijkse evaluatie
als maatregel positief wordt beoordeeld door In-
termixt, maar dat er vrees bestaat voor ongewenste
neveneffecten. Het voorbeeld van de technische in-
tercommunales is niet goed gekozen. Bedoeld zijn
hier de dienstverlenende verenigingen die, voor
een aantal opdrachten, ongetwijfeld in concurren-
tie komen met privé-bedrijven. De aangesloten ge-
meenten kiezen dan tot wie zij zich wenden, want
er is principieel geen beheersoverdracht. Maar
zelfs als de gemeente de voorkeur geeft aan een
privé-bedrijf, hoeft dat niet te betekenen dat de
werking van de intercommunale negatief wordt
geëvalueerd en dat zij wordt opgedoekt. Zij kan
immers in andere beleidsdomeinen ook diensten
aanbieden, waarvoor zij wel in hoge mate geappre-
cieerd wordt. Zelfs indien zij financieel niet opkan
tegen mogelijke concurrentie, zullen vele gemeen-
ten andere elementen van dienstverlening laten
doorwegen en zich toch tot hun vereniging richten.
Dat is nu ook al het geval. De evaluatie is mede be-
doeld als een element om het democratisch gehalte
van de samenwerking te verhogen.

Volgens Intermixt zou de verplichting om op het
einde van het jaar een begroting op te maken en de
strategie aan te kondigen, tot moeilijkheden kun-
nen leiden in een concurrentiele omgeving. Deze
opmerking belicht volgens de minister het eeuwige
dilemma dat de intercommunale samenwerking de

principes moet verzoenen van de administratieve
regelgeving en van economische wetmatigheden.
Verenigingen van gemeenten blijven openbare be-
sturen en zijn een verlengstuk van de gemeenten.
Het past dat zij zich schikken naar een aantal prin-
cipes die gelden voor de gemeenten.

Wat de voorschriften inzake cumulatie betreft, wil
de minister tegemoet komen aan de bedenkingen
van Intermixt en de beperking uitbreiden van man-
daten in maximum twee verenigingen tot manda-
ten in maximum drie verenigingen. Hij verklaart
ook te willen discussiëren over de vraag of wel een
tweederde meerderheid moet worden opgelegd om
deskundigen aan te duiden, en of de voorziene on-
verenigbaarheden moeten worden gehandhaafd.
Daar moet dan wel tegenover staan dat er slechts
een maximum aantal mandaten aan een gemeente
in iedere intercommunale kan worden toegekend.
De noodkreet van Antwerpen dat de stad manda-
tarissen te kort heeft om al haar huidige intercom-
munale mandaten in te vullen, snijdt geen hout
wanneer men vaststelt dat de stad steeds een ruim
aantal mandaten in iedere intercommunale statu-
tair tracht binnen te halen, vaak tot frustratie van
andere aangesloten gemeenten. De cumulatie uit-
breiden van twee naar drie, maar terzelfder tijd be-
palen dat maximum 3 of 4 bestuursmandaten per
gemeente mogelijk zijn, lijkt de minister zinvol.

De minister wijst er op dat Intermixt vrij uitvoerig
ingaat op de opheffing van de gemengde sector. Hij
heeft reeds gezegd dat dit een politieke keuze van
de regering is en dat zij haar standpunt handhaaft.
Toch wil hij nogmaals beklemtonen dat de bestaan-
de structuren nog achttien jaar kunnen meegaan en
dat dit gegeven ook meetelt in de personeelspro-
blematiek. Het is zeker niet zo dat het momenteel
ingezette personeel van de privé-partner onmiddel-
lijk in zijn bestaan bedreigd wordt.

Het zou ook onverantwoord zijn om niet verder
gebruik te maken van de ervaring en kennis van
deze werknemers. Bij de herstructurering van de
gemengde energie-intercommunales in het licht
van de liberalisering kunnen hier regelingen wor-
den getroffen die voldoende waarborgen bieden.
De minister verklaart dat hij over de ingediende
tekst, die de nodige geruststelling biedt ten aanzien
van het personeel, een akkoord heeft met de vak-
bonden.

De minister begrijpt de bezorgdheid van de ge-
meenten in verband met de deregulering van de
energiesector. Niet alleen is er de vraag naar een
eventuele verdere of vergrote participatie in het
netbeheer en de levering, maar ook het al dan niet
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voortbestaan van de huidige dividenden blijft een
vraagstuk. Een aantal dividenden zal verminderen
en de gemeentebelastingen zullen worden ver-
hoogd. Maar de hoge dividenden uit de energiesec-
tor zijn het gevolg van hoge prijzen, die op hun
beurt het gevolg zijn van abnormaal hoge winst-
marges. Dat is economisch gelijk te stellen met een
indirecte belasting op de energieconsumptie ten
voordele van de gemeenten. Die schijnbaar pijnlo-
ze inkomstenbron, die uiterlijk niet het voorkomen
heeft van een belasting, is wel degelijk een belas-
ting en is zeker niet pijnloos voor de burger. De
huidige impliciete energiebelasting is in het beste
geval proportioneel met het inkomen, maar waar-
schijnlijk zelfs regressief. Stellen “dat een blinde li-
beralisering zal leiden tot een belastingverhoging
of tot miljarden bezuinigingen” is volgens de minis-
ter goedkope sfeerschepping. De vervanging van
de ene belasting door een andere is geen verhoging
van de belastingdruk. Het zal wel de transparantie,
de democratische controle en de rechtvaardigheid
bevorderen. De liberalisering die door Europa
wordt opgelegd heeft een kostprijs voor de ge-
meenten, maar betekent ook een bevrijding van de
burger en de ondernemingen van een verdoken be-
lasting. Zo ontstaat ruimte voor een eigen gemeen-
telijke fiscaliteit. De gemeenten moeten hier hun
verantwoordelijkheid nemen.

De heer Eric Van Rompuy vraagt waarom, gelet op
de liberalisering, een zuivere intercommunale lage-
re prijzen zou garanderen dan een gemengde.

De minister antwoordt dat hij dat niet heeft be-
weerd. Hij wijst er op dat, ingevolge de liberalise-
ring, scherpere energieprijzen zullen ontstaan.
Daardoor valt een verdoken belasting weg.

Inter-regies

Uit de tussenkomst van Inter-regies onthoudt de
minister dat de koepel van de zuivere energie-in-
tercommunales aanvankelijk zeer enthousiast was,
omdat de zuivere formule als enig mogelijke be-
houden bleef. Toch uit ook Inter-regies ernstige be-
denkingen.

Er zou een probleem van transparantie zijn : het
ontwerp gaat te ver op het vlak van de verslagge-
ving voor de gemeenten–aandeelhouders. Deze op-
merking wordt verder gespecificeerd met de stel-
ling dat de verslagen van de directiecomités niet
ter inzage mogen liggen van de gemeenteraadsle-
den.

De minister antwoordt dat men bezwaarlijk van de
gemeenten kan verlangen dat zij een vereniging
oprichten en die verder laten betijen, zonder veel
terugkoppeling of inspraak. Vertrouwelijke infor-
matie staat nu ook niet open en bloot in de notu-
len, en de openbaarheid van bestuur is een grond-
wettelijk principe dat geldt voor alle openbare be-
sturen. De minister benadrukt dat het hier gaat om
een opmerking van een intercommunale die zelf,
mede dank zij haar gewestgrensoverschrijdend ka-
rakter, nalaat ook maar enig verslag aan de ver-
schillende toezichtoverheden voor te leggen.

Het valt de minister op dat, zeker in de energiesec-
tor, hoe langer hoe meer belangrijke beslissingen
worden genomen in diverse fora door een beperkt
groepje van meestal dezelfde ingewijden. Over die
vergaderingen wordt weinig prijsgegeven en de in-
tercommunale raden van bestuur krijgen een be-
slissing voorgeschoteld waar zij alleen maar kun-
nen mee instemmen. Over het standpunt van de
gemeenten maakt niemand zich druk. Soms over-
heerst de indruk dat de gemeenten als een onmis-
baar en dus noodzakelijk kwaad worden be-
schouwd. Dat is alleszins niet het model dat de mi-
nister wenst te propageren.

De minister stelt dat het opnemen van bekwame
mensen in het bestuur een zaak is van de aangeslo-
ten gemeenten. Een decreet kan hier niets opleg-
gen, maar dit ontwerp opent alleszins de mogelijk-
heid om deskundige niet-raadsleden tot bestuurder
te benoemen.

Een aantal artikelen maakt volgens de woordvoer-
der van Inter-regies de intercommunale werking
onmogelijk. De beperkende doelomschrijving zou
synergievoordelen verbonden aan het combineren
van activiteiten uitsluiten. De minister wijst er op
dat een doelstelling niet identiek is aan een activi-
teit : verschillende activiteiten kunnen uitgeoefend
worden om een zelfde doelstelling te verwezenlij-
ken. Vervolgens laat het ontwerp wel degelijk meer
dan één doelstelling toe. Voorwaarde is enkel dat
zij duidelijk en niet in algemene termen omschre-
ven zijn.

Inter-regies betreurt het voornemen van de Vlaam-
se regering om de intercommunales eventueel aan
een eigen fiscaliteit te onderwerpen. De minister
meent dat het niet de rol is van een belangenver-
eniging de bevoegdheden van de overheid op het
vlak van belastingen te betwisten. Indien men
schermt met het begrip concurrentie moet men
daarvan de voor- en nadelen aanvaarden. Dat bete-
kent dat men kan worden belast.
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Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen
(SERV)

Volgens de minister blijkt uit de uiteenzetting van
de SERV dat die instemt met een aantal uitgangs-
punten van het ontwerp. Hij wijst er op dat de
SERV pleit voor PPS-formules en de uitsluiting
van de privé-partner uit de intercommunales voor-
barig acht. Een gelijktijdig kaderdecreet over PPS
zou welkom zijn, maar de minister wil daarop niet
wachten.

Terecht stelt de SERV de vraag of, in een ruimere
Europese context, voor sommige beleidsdomeinen
de intercommunale geen voorbijgestreefd vehikel
is. Dat is volgens de minister best mogelijk en de
evolutie van de markt op het gebied van de nuts-
voorzieningen zal dat aantonen. Dat belet evenwel
niet dat de formule geschikt kan zijn voor klein-
schaliger projecten. Hier biedt het ontwerp moge-
lijkheden.

De SERV pleit voor het behoud van de provincies
en van de sociale partners in de intercommunales.
Voor de provincies kan dat het geval zijn maar
voor de sociale partners niet, althans niet als recht-
streekse deelgenoten. Hun opneming in adviseren-
de organen blijft wel mogelijk. Op dat punt gaat de
minister akkoord met de stelling van de Hoge
Raad voor Binnenlands Bestuur, die voorhoudt dat
het dragen van bestuursverantwoordelijkheid door
de sociale partners in de streekontwikkelingsinter-
communales niet meer actueel is, en dat zij hun rol
veel beter kunnen spelen via de streekplatformen
die het overleg tussen de Vlaamse overheid en de
streek organiseren.

Professor Jean Dujardin

De minister verklaart dat hij in de uiteenzetting
van professor Dujardin weinig kritiek heeft ge-
hoord. De heer Dujardin heeft wel gepleit voor
eventuele aanvullingen bij wat de gevolgen kunnen
zijn van een ontbinding, voor een mogelijke verdui-
delijking van de verlengingsprocedure, voor een
gelijkvormig meerderheidsstelsel in het decreet en
voor een langere overgangsperiode voor het aan-
passen van de statuten. Ingevolge deze opmerkin-
gen is de minister bereid de overgangsperiode voor
de aanpassing van de statuten met een half jaar te
verlengen.

Intercommunale Leiedal

De minister overloopt tenslotte de bedenkingen
van de streekontwikkelingsintercommunale Leie-

dal, die schriftelijke opmerkingen heeft ingebracht.
Leiedal ziet significante verbeteringen ten opzichte
van de huidige toestand, zoals de terugkoppeling
naar de gemeenteraden, de inhoudelijke betrok-
kenheid van de gemeenten bij het intercommunale
beleid en de transparantie van het beleid en de be-
sluitvorming.

Als knelpunten ziet Leiedal de verplichte uittre-
ding van de provincies, de uitsluiting van derden
(de socio-economische organisaties), het mogelijke
probleem van de meervoudigheid van doelstellin-
gen, en de onvoldoende juridisch geschraagde ex-
clusiviteitsclausule.

De minister is akkoord met een tekstaanpassing in-
zake de deelneming van de provincies. Met betrek-
king tot het tweede knelpunt pleit Leiedal voor
een volwaardig alternatief decretaal kader voor
streekeigen management. Daarbij wordt expliciet
verwezen naar de streekplatformen. De minister
sluit zich aan bij die wens. De intercommunale pleit
ook voor een principiële houding ten opzichte van
de uitvoeringsmodaliteiten, zodat de gemeenten
voldoende autonomie wordt gelaten om over de
aan te bieden doelstellingenpakketten te beslissen.
Ook hier sluit de minister zich bij aan.

Het vierde knelpunt houdt verband met de BTW-
regeling. De intercommunale juicht het voorstel
van de exclusiviteitsopdracht toe, maar wil dat de-
cretaal sterker verankerd zien. De minister is daar
graag toe bereid, maar het uiteindelijk oordeel
over de aanvaardbaarheid komt toe aan de federa-
le minister van Financiën. Uit de toelichting van
diens vertegenwoordigers is gebleken dat dit oor-
deel niet vanzelfsprekend positief is.

Als specifieke knelpunten vermeldt Leiedal de on-
verenigbaarheid van gemeenteraadslid en provin-
cieraadslid in hoofde van een bestuurder, de beper-
king van de cumulatiemogelijkheid en de inflatie
aan informatie. Het eerste knelpunt wordt opgehe-
ven ; het tweede verzacht. Met betrekking tot de
informatieplicht wil de minister onderzoeken of
een vereenvoudiging mogelijk is.

Besluit

Uiteindelijk is er volgens de minister dus erg wei-
nig kritiek vanuit intercommunale hoek. Het beeld
dat sommigen in de commissie willen ophangen dat
het ontwerp elke intergemeentelijke samenwer-
king quasi-onmogelijk maakt, klopt niet met de
werkelijkheid.

15 Stuk 565 (2000-2001) – Nr. 10



III. ALGEMENE BESPREKING

1. Vragen en opmerkingen van de commissieleden

Opmerkingen naar aanleiding van de repliek van de
minister op de hoorzittingen

De heer Jo Vermeulen zegt enigszins geschrokken
te zijn door de felheid waarmee de minister be-
paalde tijdens de hoorzittingen uitgebrachte kritie-
ken pareerde. De hoorzittingen waren uiteindelijk
bedoeld om het ontwerp van decreet op zijn werk-
baarheid te toetsen en om eventueel verfijningen
aan te brengen. Naar aanleiding van de artikelsge-
wijze bespreking kunnen een aantal van die verfij-
ningen allicht worden weerhouden.

Mevrouw Veerle Heeren doet opmerken dat de
hoorzittingen – waarop de CVP-fractie sterk heeft
aangedrongen – zeer belangrijk waren. Ze hebben
ertoe bijgedragen dat de regering op bepaalde
vlakken, bijvoorbeeld inzake de provinciale partici-
paties, tot andere inzichten is gekomen.

Het verheugt ook de heer Mark Van der Poorten
dat de minister voor een stuk rekening wil houden
met de opmerkingen tijdens de hoorzittingen, maar
niettemin blijft hij de voorliggende tekst onvoldra-
gen vinden. De minister heeft in zijn repliek op de
hoorzittingen ook onvoldoende aandacht besteed
aan de financiële gevolgen van het ontwerp voor
de lokale besturen (gemeentelijk effectenrapport).
De spreker dringt erop aan dat hieromtrent meer
duidelijkheid wordt gecreëerd.

Uit de hoorzittingen is volgens de heer Van der
Poorten gebleken dat men op het terrein het ont-
werp zekere verdiensten toeschrijft. Anderzijds
hebben de deelnemers aan de hoorzittingen heel
wat vraagtekens bij het ontwerp geplaatst, die ver-
der gingen dan het louter verdedigen van de eigen
belangen of het weerstand bieden tegen verande-
ring. Het is overigens normaal dat de gehoorden
zijn opgekomen voor de eigen belangen. De minis-
ter heeft zelf al meermaals gesteld dat hij wil
waken over de belangen van de lokale besturen.
Dan is het merkwaardig dat hij het standpunt van
diezelfde gemeenten over het ontwerp van decreet
vergezocht, voorspelbaar of zelfs platvloers noemt.

De minister antwoordt dat het eigenlijk niet ge-
bruikelijk is dat de Vlaamse regering naar aanlei-
ding van hoorzittingen in discussie treedt met de
gehoorden. De toon die door sommigen tijdens de
hoorzittingen werd gehanteerd, vroeg echter om
een antwoord. Op vraag van de commissie heeft de

minister een systematisch antwoord willen formu-
leren op al de ingebrachte kritieken.

Mevrouw Hilde De Lobel merkt op dat de voorlig-
gende tekst heel wat weerstand heeft uitgelokt bij
de lokale besturen, wat niet verwonderlijk is gezien
het voornemen om enige orde te scheppen in het
bestuurlijke middenveld. De spreker is alleszins
niet akkoord met de stelling dat de reacties tijdens
de hoorzittingen over heel de lijn negatief zouden
zijn geweest. Uiteraard hadden de vertegenwoordi-
gers van de verschillende belangengroepen kritiek
op die onderdelen van het ontwerp die aan hun
particuliere belangen raakten. De noodzaak en de
algemene lijn van het ontwerp van decreet werd
echter door de meeste sprekers erkend. Het ont-
werp van decreet steunde dan ook uitdrukkelijk op
het pact dat tussen de lokale besturen en de
Vlaamse regering werd afgesloten op 8 maart 1999.

Mevrouw De Lobel is niettemin teleurgesteld over
de reactie van de minister op de hoorzittingen, en
met name over een aantal aankondigde bijsturin-
gen. Daarmee wordt immers afbreuk gedaan aan
die uitgangspunten die volgens de spreker precies
de sterkte en het vernieuwende karakter van het
ontwerp uitmaakten. Dat vernieuwend karakter
bleek onder meer uit de intentie om de interge-
meentelijke samenwerkingsverbanden los te kop-
pelen van het intermediaire en centrale niveau, de
versterkte inbreng van de gemeenten, en de demo-
cratisering van de intergemeentelijke samenwer-
kingsverbanden. Door de provincies opnieuw toe
te laten ondermijnt men echter de intentie om de
intergemeentelijke samenwerking los te koppelen
van het intermediaire niveau. Er wordt terugge-
krabbeld op de voornemens inzake de versterking
van de gemeentelijke democratie door de cumula-
tieregels af te zwakken, de tweederde meerderheid
voor het aanstellen van externen terug in vraag te
stellen en het maximaal aantal mandaten per man-
dataris van twee naar drie te brengen.

Mevrouw de Lobel besluit dat haar fractie oor-
spronkelijk, en afgezien van enkele praktische be-
zwaren, vrij positief stond tegenover het ontwerp
van decreet. De spreker staat nog steeds positief
tegenover een aantal wezenlijke veranderingen die
het decreet zal teweegbrengen. Zij kan echter de
door de minister aangekondigde wijzigingen aan
het ontwerp van decreet niet steunen. Zij vraagt
ten slotte of de minister de aangekondigde wijzi-
gingen aan het oorspronkelijke ontwerp in de vorm
van amendementen van de regering aan de com-
missie zal voorleggen.
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De minister antwoordt dat er vanuit de regering
geen amendementen hoeven te worden verwacht.
Hij stelt wel vanwege de regering bepaalde openin-
gen tot amendering te hebben gecreëerd naar aan-
leiding van de opmerkingen tijdens de hoorzittin-
gen.

De heer Dirk Holemans kondigt aan dat de meer-
derheidspartijen gebruik zullen maken van de ope-
ningen die de minister heeft gecreëerd.

Algemene opmerkingen over het ontwerp van de-
creet

De heer Herman De Loor vindt de voorliggende
tekst gewaagd en vernieuwend. Het is de verdien-
ste van de minister dat hij de reeds lang sluimeren-
de problematiek van de intercommunale samen-
werking durft aan te pakken.

Ook de heer Dany Vandenbossche vindt het een
belangrijke verdienste dat er nu een tekst voorligt
over een materie die niet alleen complex is, maar
ook zeer gevoelig ligt. Ter illustratie wordt verwe-
zen naar de wet van 22 december 1986, waaraan
vier jaar intensief parlementair werk voorafging.
Ter uitvoering van die wet werd een besluit getrof-
fen ter beperking van de presentiegelden, hetgeen
door de betrokkenen niet in dank werd aanvaard.
Een hervorming van de intergemeentelijke samen-
werking ligt dus zeker niet voor de hand gezien de
grote belangen die er op het spel staan.

De heer Mark Van der Poorten vindt dat het ont-
werp uitgaat van te simplistisch geformuleerde
doelstellingen, die niet stroken met de realiteit op
het terrein. Het lijkt erop dat de minister het Lim-
burgse model in Vlaanderen wil veralgemenen. Op
die manier gaat hij voorbij aan de realiteit die in
andere regio’s zeer verschillend is. Het Limburgse
model is dus geen werkbaar alternatief in andere
regio’s, waar de intercommunale samenwerking op
een zeer diverse wijze is tot stand gekomen. De
CVP-fractie pleit vandaar voor een herwerking van
het ontwerp. Er is inderdaad nood aan een nieuwe
regelgeving inzake de intercommunales, maar die
moet leiden tot een verbetering van de toestand in
plaats van bij te dragen tot de algehele verwarring.

De heer Eric Van Rompuy vindt dit een gevaarlijk
ontwerp van decreet. Het beantwoordt niet aan
een maatschappelijke behoefte en het lijkt vooral
ideologisch geïnspireerd. Alleszins zal het de ge-
meenten zuur opbreken. Indien de CVP opnieuw
gevraagd zal worden aan een regering deel te
nemen, zal men dit decreet zeker ombuigen. De
CVP-fractie erkent wel dat er aan de huidige inter-

communale samenwerking verbeteringen moeten
worden aangebracht en dat de controlerende in-
breng van de gemeenten moet worden versterkt.

Participatie van de provincies

De heer Marcel Logist vindt de gedwongen uittre-
ding van de provincies uit de intercommunales, in
tegenstelling tot de verplichte uittreding van de
privaatrechtelijke personen, minder noodzakelijk
en aangewezen. De provinciale participaties zijn
immers, op een uitzondering na, nergens dominant
te noemen. Het zou wenselijk zijn om de gemeen-
ten zelf te laten bepalen om al dan niet te kiezen
voor een samenwerking met een provincie. In die
context lijkt het aangewezen om dit ontwerp van
decreet te kaderen in het debat over de kerntaken
van gemeenten, provincies en Vlaamse overheid.

Ook de heer Herman De Loor pleit ervoor dat in
de toekomst de provincies nog bij de intergemeen-
telijke samenwerking kunnen worden betrokken.

Mevrouw Hilde De Lobel vindt het daarentegen
ontgoochelend dat de minister terugkomt op de
oorspronkelijke bedoeling om de provincies uit de
intergemeentelijke samenwerking te weren. Daar-
door blijft het gevaar groot dat de provincies zich
tegelijk als rechter en partij opstellen, dit gelet op
de toezichthoudende rol van de provincies en de
rol van vergunningenverstrekkende overheid van
de bestendige deputaties. De minister is hier blijk-
baar door de knieën gegaan voor de verdedigers
van oude, vastgeroeste belangen en machtsstructu-
ren.

Volgens de heer Dany Vandenbossche is het op-
nieuw toelaten van de provincies in een interge-
meentelijk samenwerkingsverband een goede zaak.
In een aantal intercommunales zijn de provincies
nu nog wel meerderheidsaandeelhouder, zodat het
provinciale aandeel daar zal moeten worden gere-
duceerd tot maximaal 20%. Overigens participeren
de provincies in een aantal intercommunales die
zich niet alleen met zaken van intergemeentelijk
belang, maar ook met zaken van bovenlokaal be-
lang bezighouden. Dat is met name het geval in de
welzijnssector.

Diversificatie van de intergemeentelijke samenwer-
kingsvormen

Volgens de heer Marcel Logist komt de voorliggen-
de tekst tegemoet aan de vraag van gemeenten
naar ruimere keuzemogelijkheden om samen te
werken. Het feit dat de gemeenten uit vier mogelij-
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ke samenwerkingsvormen zullen kunnen kiezen is
alleszins een verrijking.

De heer Mark Van der Poorten stelt dat zijn fractie
zich kan vinden in een aantal doelstellingen van
het ontwerp, zoals de diversificatie, de versoepeling
en de democratisering van de intergemeentelijke
samenwerkingsvormen. Vooral de mogelijkheid om
op een soepele manier te kunnen samenwerken,
zonder onmiddellijk in de vorm van de klassieke
intercommunale te moeten treden, is een vraag die
reeds lang bij de gemeenten leeft. Daar staat echter
tegenover dat de aangeboden keuzemogelijkheden
ingeperkt worden door de eventuele keuze van een
gemeente om met een private partner samen te
werken uit te sluiten.

Het voorliggende ontwerp houdt volgens de heer
Etienne Van Vaerenbergh een enorme verbetering
in tegenover de bestaande toestand. Er worden
meer mogelijkheden voor samenwerking aangebo-
den, terwijl men vroeger voortdurend klaagde over
het zogenaamde intercommunale keurslijf. Ook be-
langrijk is dat de gemeenten nu de keuzemogelijk-
heid krijgen om de aandelen van de private part-
ners over te nemen, of zich integendeel te laten uit-
kopen. Vroeger moest men zich ineens voor dertig
jaar aan een partner binden, en nog voor het ver-
strijken van die termijn werden de gemeenten al
aangesproken om zich voor een nieuwe termijn
van 30 jaar te verbinden.

Democratisering van de intergemeentelijke samen-
werking – de keuze voor zuivere intergemeentelijke
samenwerkingsvormen

De heer André Moreau verheugt zich over het feit
dat het ontwerp van decreet een versterking in-
houdt van de gemeentelijke autonomie. Hij steunt
tevens het voornemen om de intercommunales met
meervoudige doelstellingen, die in feite zijn uitge-
groeid tot een schimmig tussenliggend bestuursni-
veau, aan banden te leggen. Verder hoopt de spre-
ker dat met het ontwerp van decreet een meer de-
mocratisch verantwoord en transparant bestuur tot
stand kan worden gebracht. Hij illustreert die
noodzaak aan de hand van de negatieve ervaringen
van de stad Tienen in de intercommunale Interleu-
ven, die gemaakt hebben dat Tienen uit de inter-
communale is gestapt.

De heer Marcel Logist steunt het uitgangspunt van
de democratisering van de intergemeentelijke sa-
menwerking. Het kan immers niet dat de gemeen-
ten de intercommunale moeten volgen in plaats
van omgekeerd. Het ontwerp biedt de gemeenten
alvast de mogelijkheid om terug controle te krijgen

op de werking van de intercommunales. Men kan
zich wel afvragen of de hier voorgestelde democra-
tisering volstaat. Het is in elk geval duidelijk dat de
doorgedreven democratisering extra inspanningen
zal vergen van de gemeentebesturen.

De spreker is het volmondig eens met het voorstel
om in de toekomst enkel nog met zuivere inter-
communales te werken en de gemengde intercom-
munales gefaseerd af te bouwen. Het belangrijkste
probleem in de gemengde intercommunales is dat
de aanwezigheid van privaatrechtelijke personen
aanleiding geeft tot monopolievorming. Van keuze-
vrijheid voor de samenwerkende gemeenten is dan
geen sprake meer. De spreker heeft dat in de prak-
tijk ervaren tijdens zijn ambtsperiode als burge-
meester van Tienen in het dossier dat hierboven al
door de heer Moreau werd aangehaald. De stad
Tienen heeft daarom de drastische beslissing geno-
men om uit het intercommunaal samenwerkings-
verband te stappen. Behalve de monopolieproble-
matiek heeft het manifest gebrek aan openbaar-
heid en transparantie daartoe aanleiding gegeven.
Het stadsbestuur was immers in een situatie te-
recht gekomen waarin het omzeggens geen enkele
inspraak meer had in het eigen afvalbeleid. Er was
vanwege de intercommunale geen enkele luisterbe-
reidheid om het afvalbeleid op een andere, effi-
ciëntere manier te organiseren. Vandaar is de spre-
ker verheugd dat het voorliggende ontwerp een
halt wil toeroepen aan zulke aberraties. Dat neemt
wel niet weg dat er aan het personeel van de ge-
mengde intercommunales garanties moeten wor-
den geboden voor het behoud van hun rechten.

De minister antwoordt dat hij over het aangehaal-
de dossier klachten heeft ontvangen, maar dat hij
er nog geen beslissing over heeft getroffen. De ne-
gatieve ervaringen in Tienen zijn wel symptoma-
tisch voor bepaalde zorgwekkende ontwikkelingen
bij sommige intercommunales. Door samenwerking
tussen private partners en overheden, bijvoorbeeld
inzake afvalverwerking, is het beleid in een aantal
concrete gevallen meer en meer aan het weggroei-
en van de democratische controle door het lokale
niveau. Op die manier wordt er een oneigenlijk ge-
bruik gemaakt van de intercommunale samenwer-
kingsvorm. Het voorliggend ontwerp wil het nieu-
we bestuurskader aanreiken waarbinnen een mo-
derne beleidsvoering vanuit de overheid zich kan
ontwikkelen.

De heer Etienne Van Vaerenbergh vindt het belang-
rijk dat de greep van de gemeenten op het inter-
communale gebeuren wordt versterkt. Vandaag is
die inspraak er niet. In die zin betekent het ont-
werp een duidelijke versterking van de democratie.
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De heer Dirk De Cock vindt het voorliggende ont-
werp van decreet een belangrijke stap naar meer
basisdemocratie. Het komt tegemoet aan de eisen
van een transparant bestuur, de betrokkenheid van
de gemeenten op het intergemeentelijke niveau zal
kunnen groeien en de gemeenten zullen niet langer
de gegijzelden zijn van (gemengde) intercommuna-
le structuren die meer en meer een eigen leven zijn
gaan leiden. Er wordt aan de gemeenten een grote-
re inspraak geboden en de intercommunales met
meervoudige doelstellingen worden aan banden
gelegd. Het ontwerp ligt ook duidelijk in het ver-
lengde van het regeerakkoord dat stelt dat samen-
werkingsvormen tussen gemeenten in een losser
verband moeten kunnen verlopen en dat een statu-
taire inperking van de activiteiten van de intercom-
munales wenselijk zou zijn. Voorts is er sprake van
een gemeentelijke verankering van de intercom-
munales. Dit ontwerp komt daaraan uitdrukkelijk
tegemoet. Dat blijkt uit de versterking van het de-
mocratisch toezicht door de gemeenteraden en uit
de democratische werking en de representatieve
samenstelling van de beheersorganen.

De heer Jo Vermeulen verklaart dat zijn fractie de
uitgangspunten van het ontwerp van decreet
steunt. Op vele punten sluit het ontwerp aan bij het
voorstel van decreet van de heren Geysels en Ho-
lemans dat in samenhang met dit ontwerp wordt
behandeld. De intercommunale moet inderdaad
gezien worden als een hulpstructuur, bedoeld om
het gemeentelijk beleid vorm te geven.

Ook volgens de heer Mark Van der Poorten moe-
ten intercommunales hulpstructuren van de ge-
meenten zijn voor het uitoefenen van lokale taken.
De omgekeerde situatie, waarbij de gemeenten
hulpstructuren van de intercommunales zouden
worden, is ontoelaatbaar. Gemeenten moeten zich
dus voor het uitoefenen van bepaalde taken, die zij
alleen niet of moeilijk aankunnen, kunnen vereni-
gen. Bij dergelijke samenwerkingsvormen mag de
gemeente niet naar de achtergrond worden ver-
drongen. De gemeente moet steeds de sturende
kracht blijven en mag niet gereduceerd worden tot
een aanhangsel van de intercommunale.

De heer Van der Poorten benadrukt dat de demo-
cratische versterking van de intercommunales ook
voor de CVP-fractie belangrijk is. In het ontwerp
zitten er op dat vlak een aantal waardevolle aan-
zetten, maar het is toch niet evident dat men de de-
mocratische controle met de voorgestelde princi-
pes zal optimaliseren. De democratisering zal van
meer aspecten afhangen dan van bijvoorbeeld een
zesjaarlijkse evaluatie of het bespreken van een
jaarverslag. In die zin is het simplistisch te denken

dat men met dergelijke zaken de problematiek van
de democratisering zal oplossen.

De heer Bart De Smet verwijst naar de tussen-
komst van de heer De Block van Inter-regies tij-
dens de hoorzittingen. Men zou verwachten dat die
het ontwerp, dat opteert voor zuivere intercommu-
nales, voluit zou steunen, maar dat bleek niet het
geval te zijn. De heer De Block vroeg zich zelfs af
of de zuivere intercommunales na de inwerkingtre-
ding van het decreet nog wel zouden kunnen
voortbestaan. Ook voorspelde hij dat het afbouwen
van de gemengde intercommunales via de conces-
sieformule de facto zou leiden tot een privatisering
van een aantal nutsdiensten.

De heer Dany Vandenbossche verklaart dat zijn
fractie achter de algemene uitgangspunten en ba-
sisdoelstellingen van het ontwerp staat, namelijk
het democratiseren van de intergemeentelijke sa-
menwerking. Die democratisering blijkt onder
meer uit het inperken van de doelstellingen van de
intercommunales, de verhoogde betrokkenheid van
de gemeenteraden, de verbeterde transparantie en
de inperking van de deelname van privaatrechtelij-
ke personen. De spreker is er zich van bewust dat
het weren van private partners uit de intergemeen-
telijke samenwerking financiële implicaties kan
hebben. In het ontwerp is echter een ruime over-
gangsperiode voorzien zodat men toch achter de
doelstelling kan staan om in de toekomst louter
met zuivere intergemeentelijke samenwerkingsvor-
men te werken. Dan stelt zich wel de vraag hoe
men nog met private partners zal kunnen samen-
werken. Men moet er zich voor hoeden dat men te-
rugkeert naar de situatie van voor het bestaan van
de intercommunale wetgeving, toen men met con-
cessies moest werken.

De heer Johan De Roo citeert uit een door de mi-
nister goedgekeurde toespraak op het congres van
gemeentesecretarissen van 23 juni 2000. Daar werd
toen het volgende gesteld : “Bij een snelle op-
heffing van de gemengde intercommunales zou de
kapitaalsaflossing enorm zijn en dat geld hebben
de gemeenten niet (…) Bovendien zijn er groeisec-
toren zoals milieu. Allicht is het goed om daar een
opening voor de private sector te laten.”. Deze uit-
spraken staan volgens de spreker volledig haaks op
het voorliggende ontwerp. De heer De Roo geeft
een voorbeeld uit de praktijk. De zuivere inter-
communale voor huisvuilverwerking waarbij zijn
gemeente, samen met nog 18 andere landelijke ge-
meenten, is aangesloten, moet binnen de twee jaar
een investering doen die geraamd wordt op 1,3 mil-
jard frank. Indien men ingevolge dit decreet geen
beroep zal kunnen doen op de private sector, zul-
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len die kleine landelijke gemeenten die investering
volledig zelf moeten financieren.

Cumulatiebeperkingen en onverenigbaarheden

De heer Herman De Loor merkt op dat de cumula-
tiebeperkingen en de onverenigbaarheden die in
het ontwerp van decreet zijn opgenomen, thema’s
zijn die wel bepaalde politici bezighouden maar de
bevolking nauwelijks interesseren. Hij waarschuwt
ervoor dat men door het invoeren van dergelijke
regels de bestuursorganen dreigt te bevolken met
politici van mindere kwaliteit. Men moet er zich
voor hoeden om in de intercommunales (en het
Vlaams Parlement) politici af te vaardigen die on-
voldoende voeling hebben met de realiteit. Dat
neemt niet weg dat politici zich ook in de intercom-
munales moeten kunnen laten bijstaan door des-
kundigen.

Mevrouw Hilde De Lobel daarentegen betreurt dat
de minister de cumulatieregels uit zijn oorspronke-
lijke ontwerp wil afzwakken door het maximum
aantal mandaten per mandataris van twee naar
drie te brengen. Tevens betreurt zij dat de tweeder-
de meerderheid voor het aanstellen van externen
opnieuw in vraag wordt gesteld. Die afzwakkingen
hebben volgens mevrouw De Lobel alles te maken
met wat sommigen het Antwerpse probleem noe-
men. De minister stelde zelf dat de tweederde
meerderheid voor het aanstellen van externe des-
kundigen geen oplossing zou zijn voor de stad Ant-
werpen. De suggestie om het aantal toegelaten
mandaten van twee naar drie te brengen past ook
precies om in Antwerpen geen mandaten aan de
oppositie te moeten toekennen.

Mevrouw De Lobel verduidelijkt dat er in Antwer-
pen momenteel een negentigtal intercommunale
mandaten te verdelen zijn. Volgens de oorspronke-
lijke ontwerptekst zouden er daarvan een zestigtal
kunnen worden ingenomen door de meerderheid.
Door het aantal toegelaten mandaten van twee
naar drie te brengen en door enkele cumulatiever-
boden op te heffen, zal de Antwerpse meerderheid
toch met de hakken over de sloot geraken. Het
aanpassen van de decreetgeving aan plaatselijke
toestanden en tijdelijke politieke verhoudingen is
volgens de spreker geen uiting van een vooruit-
ziend of moedig beleid. Stellen dat de interge-
meentelijke samenwerkingsverbanden voortaan
exclusief beschouwd moeten worden als hulpstruc-
turen van de gemeenten en tegelijk structuren op-
stellen met de bedoeling de oppositie te weren, is
een bedenkelijke invulling van het begrip interge-
meentelijke samenwerking. De minister maakte
zich wel sterk tegenover de ingebrachte bezwaren

van vertegenwoordigers van bepaalde belangen,
maar hij is anderzijds volledig gecapituleerd voor
de obstructie van de Antwerpse coalitie.

Gewestgrensoverschrijdende intercommunales

De heer Dany Vandenbossche wijst op de proble-
matiek van de gewestgrensoverschrijdende inter-
communales. Hieromtrent zal men vroeg of laat
een samenwerkingsakkoord moeten afsluiten met
het Waalse en het Brusselse Gewest. Het voorlig-
gend ontwerp zal immers niet van toepassing zijn
op intercommunales waarvan het werkingsgebied
de grens van het Vlaamse Gewest overschrijdt. Een
hele reeks intercommunales zal dus volledig aan de
nieuwe regelgeving ontsnappen. Er zal daarom,
onder meer met het oog op het toezicht, een proce-
dure met de andere gewesten moeten worden afge-
sproken.

Relatie met het kerntakendebat

De heer Mark Van der Poorten stelt dat de interge-
meentelijke samenwerking niet los kan worden ge-
zien van het kerntakendebat. De afbakening van
de taken van elk bestuursniveau is essentieel om
tot een behoorlijke organisatie van het binnen-
lands bestuur in Vlaanderen te komen. Het uit-
gangspunt moet daarbij het subsidiariteitsbeginsel
zijn : de taken moeten uitgeoefend worden door
het bestuursniveau waar ze, in het belang van een
optimale dienstverlening, op de meest efficiënte
manier kunnen worden uitgeoefend. De CVP-frac-
tie vraagt een duidelijke afbakening van de kernta-
ken van iedere bestuurslaag alvorens een nieuw
decreet op de intergemeentelijke samenwerking uit
te werken. Hoe kan men immers bepalen wat een
intergemeentelijk samenwerkingsverband kan
doen, wanneer het nog niet duidelijk is wat de ver-
schillende bestuursniveaus als kernopdracht heb-
ben ? De CVP-fractie pleit voor een grotere door-
zichtigheid in de organisatie van het binnenlands
bestuur. Dat veronderstelt naast een vereenvoudi-
ging van de regelgeving een veel duidelijker afba-
kening van de taken van de verschillende overhe-
den. Met betrekking tot de intercommunales is een
andere aanpak aangewezen. De vraag moet gesteld
worden wat intergemeentelijk kan gebeuren en
wat een bovenlokale aanpak vergt. Hier zijn er dui-
delijke raakpunten met het kerntakendebat.

Het lijkt de heer Dany Vandenbossche absoluut
noodzakelijk dat het kerntakendebat blijft doorlo-
pen, ook als dit ontwerp van decreet is gestemd.
Het afbakenen van de kerntaken van de verschil-
lende bestuurlijke overheden moet meer klaarheid
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brengen in het debat over de organisatie van het
binnenlands bestuur. Men kan zich in dat kader
vragen stellen over bepaalde intercommunales, die,
vaak om historische redenen, taken verrichten die
eerder van bovenlokaal dan van intergemeentelijk
belang zijn. Een voorbeeld hiervan is een inter-
communale in Oost-Vlaanderen die een rusthuis
uitbaat en waarin de provincie voor ongeveer 80%
participeert. Men kan zich dan afvragen of die taak
nog onder de noemer van de intergemeentelijke
samenwerking moet vallen.

De heer Johan De Roo wijst op de financiële gevol-
gen van het afkopen van het provinciaal aandeel
boven de 20%. In het door de heer Vandenbossche
aangehaalde voorbeeld van een intercommunaal
rusthuis, waarin de provincie voor 80% partici-
peert, moeten de gemeenten die provinciale parti-
cipatie binnen een overgangsperiode van zes jaar
terugbrengen tot 20%. De betrokken gemeenten
zullen dus extra middelen moeten inbrengen ter
compensatie van de vermindering van het provin-
ciale aandeel.

De minister reageert hierop met de bedenking dat
het rusthuis in kwestie omwille van de schaalvoor-
delen ook zou kunnen worden uitgebaat als een
autonoom provinciebedrijf. Een ander voorbeeld
in dat verband is de waterdistributiemaatschappij
in het Antwerpse, de PIDPA, waarin de provincie
Antwerpen een aandeel heeft van 50%. Men zou
het gesprek met de provincie kunnen voeren om
daarvan een autonoom provinciebedrijf te maken.
Dan zal het de provincie zijn die met eigen midde-
len de gemeentelijke aandelen overneemt. De ge-
meenten zullen zich dus in eerste instantie de vraag
moeten stellen of ze een bepaalde taak nog wel zelf
moeten uitoefenen. Het voorliggende ontwerp ver-
plicht immers geen enkele gemeente tot het over-
nemen van aandelen van de private partner of van
het provinciale aandeel boven de 20%. In het voor-
beeld van het intercommunale rusthuis zullen de
gemeenten dus moeten beslissen of ze dat zelf ver-
der willen uitbaten. Indien men dat wel wil doen
kan de regering, mits voldoende motivering, de
overgangstermijn van zes jaar om het provinciaal
aandeel terug te brengen tot 20%, eenmaal met zes
jaar verlengen.

De heer Johan De Roo vindt de stelling van de mi-
nister dat de gemeenten zullen moeten oordelen of
ze bepaalde taken nog wel gaan uitoefenen, bijzon-
der goedkoop. Kunnen de gemeenten zomaar be-
slissen dat zij over hun netwerk geen energie meer
zullen bedelen ? 

De minister verwijst in dat verband naar de libera-
lisering van de energiesector in Nederland, die zich
veel sneller heeft voltrokken dan in ons land. Het
gevolg is daar geweest dat de meeste gemeenten
zich hebben teruggetrokken uit de energiedistribu-
tie.

De heer Johan De Roo vraagt zich af hoe dat te rij-
men valt met het streven om de energiedistributie
in de openbare sector te houden ten einde bijvoor-
beeld de prijsontwikkeling onder controle te hou-
den en de private partner niet de overhand te laten
nemen. In feite wil de minister het Limburgse in-
tercommunale model aan heel Vlaanderen opdrin-
gen, terwijl de meerderheid van de intercommuna-
les veel liever met een private partner samenwerkt.

De heer Eric Van Rompuy vraagt zich af wie de
taken dan zal opnemen als de gemeenten het niet
meer zullen doen. Is het de bedoeling dat de priva-
te sector dan de gemeentelijke aandelen over-
neemt, zodat de gemeenten er eventueel nog winst
kunnen uithalen ? Betekent dat dan geen volledige
privatisering van de energiesector ?

De minister verklaart voorstander te zijn van een
debat over de kerntaken en de maatschappelijke
rol van de overheid. Met het voorliggend ontwerp
wordt een algemeen bestuurskader aangereikt. Er
wordt de gemeenten een aantal vormen van inter-
gemeentelijke samenwerking aangeboden. Het is
echter aan de gemeenten om in het kader van de
lokale autonomie te beslissen of men al dan niet
tot die samenwerking toetreedt. Er zijn momenteel
een aantal activiteiten die ingevolge vroegere wet-
geving via een intercommunale samenwerkings-
vorm worden uitgeoefend. Naar aanleiding van de
aanpassing van de structuren ingevolge dit decreet,
zullen de gemeenten moeten beslissen of men die
taken al dan niet wil handhaven. Gelijklopend zijn
er in de energiesector een aantal evoluties die van-
uit het Europees niveau worden opgelegd.

De minister stelt dat er in het kader van het kern-
takendebat, dat nog dit jaar moet worden gevoerd,
twee essentiële vragen zijn. De eerste is of een be-
paalde opdracht een typische opdracht voor de
overheid is. Als dat niet zo is, kan men zich de
vraag stellen of bepaalde bestaande intercommu-
nale activiteiten nog verder door de overheid moe-
ten gebeuren. Als men stelt dat het gaat om een
overheidstaak, luidt de tweede vraag op welk ni-
veau die taak best wordt uitgevoerd. Op die manier
komt men terecht bij het subsidiariteitsbeginsel dat
is ingeschreven in de kerntakenbeslissing die de
Vlaamse regering enkele weken geleden heeft ge-
troffen.
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De minister wenst zich niet uit te spreken over de
organisatie van het energielandschap in Vlaande-
ren, maar het is voor hem wel duidelijk dat er
onder druk van de Europese ontwikkelingen een
aantal privatiseringen zullen volgen. Voor de be-
volking is het vooral van belang dat de energieprij-
zen redelijk zijn. Op dit moment zijn de energie-
prijzen in Vlaanderen hoog. Dat heeft ook te
maken met het feit dat de intercommunales –
zowel de zuivere als de gemengde – buitensporige
winst halen uit de energiedistributie. In feite heffen
de gemeenten een verdoken belasting op het ener-
gieverbruik. Op het ogenblik dat die ‘gemeentelij-
ke belasting’ wegvalt, komt er ruimte voor een
nieuwe gemeentelijke fiscaliteit. Voor de transpa-
rantie is het dus goed dat Europa een liberalisering
van de energiesector oplegt. Men moet de gemeen-
ten wel de nodige tijd geven om zich aan te passen.

De heer Johan De Roo vindt dat men duidelijkheid
moet creëren over de vraag wat nog de rol van de
overheid zal zijn. Hij begrijpt niet dat men ener-
zijds een ontwerp van decreet houdende de inter-
gemeentelijke samenwerking voorlegt en ander-
zijds stelt dat gemeenten bepaalde taken niet meer
moeten uitvoeren. Tegelijk weet men dat de ge-
meenten ingevolge het elektriciteitsdecreet 75%
van de energieaandelen moeten verwerven, dit op
een ogenblik dat veel gemeenten niet eens 30%
van die aandelen bezitten. De gemeenten zijn dus
wél verplicht om die 75% te verwerven en met dit
ontwerp worden ze zelfs verplicht om 100% van de
aandelen te verwerven. Dat zal alleszins geld kos-
ten aan de gemeenten.

De heer Mark Van der Poorten vraagt wat er moet
gebeuren indien een gemeente de activiteiten van
een streekontwikkelingsintercommunale, die zich
onder meer met bedrijventerreinen bezighoudt,
niet wenst voort te zetten. Men zou kunnen stellen
dat de provincie die activiteit overneemt. Maar wat
als ook de provincie daarvan zou afzien ? Zullen
dan de afzonderlijke gemeenten niet opnieuw naar
kleine bedrijventerreinen streven ? Nochtans
wordt er door de minister van Economie en Ruim-
telijke Ordening op aangedrongen om die proble-
matiek op streekniveau te bekijken.

De minister antwoordt dat het voorbeeld van de
bedrijventerreinen goed gekozen is. De gemeenten
zouden kunnen beslissen die activiteit verder te
zetten via intergemeentelijke samenwerking. Een
andere mogelijkheid is dat men die activiteit bo-
venlokaal zou sturen via de provincies en de
GOM’s. Indien de activiteiten van de intercommu-
nale worden stopgezet en de betrokken steden en
gemeenten geen alternatief bieden in de vorm van

het ontwikkelen van nieuwe bedrijventerreinen, is
dat een beslissing waarvoor het lokale niveau zelf
verantwoordelijk is. Essentieel is dat de intercom-
munale geen bestuur is met een eigen finaliteit.
Het moet gaan om een verlengd lokaal bestuur. De
betrokken gemeenten of steden zullen zelf keuzes
moeten maken. Het eventueel stopzetten van de
activiteit inzake bedrijventerreinen is dan niet het
gevolg van dit decreet, maar wel van de wijze waar-
op de vennoten dit decreet gebruiken om in de toe-
komst al dan niet samen te werken. Waar dit de-
creet wel een einde aan wil stellen, is het streekni-
veau dat zich in een grijze zone tot een apart be-
stuur heeft ontwikkeld met een eigen directie en
diensten, en dat zich ver weg van de verkozen or-
ganen voortdurend nieuwe taken en opdrachten
toebedeelt. Aan die evolutie wil dit ontwerp inder-
daad een einde stellen. Het gaat hier overigens niet
om een volledig nieuwe discussie. Ook in de vorige
legislatuur werden er al vragen gesteld over het ge-
brek aan transparantie en democratische legitimi-
teit van bepaalde intercommunales. De Vlaamse
regering heeft daarom een duidelijke beleidskeuze
gemaakt.

Gevolgen van het elektriciteitsdecreet1

De heer Johan De Roo erkent dat het voorliggende
ontwerp inzake de financiële gevolgen voor de ge-
meenten doorkruist wordt door het elektriciteits-
decreet. De spreker verwijst naar een studiedag
georganiseerd door Dexia, waarop de heer Gery
Vanlommel, kabinetsmedewerker van minister
Stevaert, een uiteenzetting heeft gehouden over de
gevolgen van het elektriciteitsdecreet inzake ge-
meentelijke participaties, aandelenstructuur, enzo-
voorts. Daar werd expliciet gesteld dat de uitvoe-
ring van het elektriciteitsdecreet de gemeenten
veel geld zou kosten, maar er werden ook een aan-
tal oplossingen voorgesteld. Aldus werd een verho-
ging van het aandeel in het distributienetbeheer
voorgesteld. Het voordeel daarvan is dat de over-
heid iedereen tegen gelijke en redelijke voorwaar-
den toegang geeft tot het distributienet, zonder dis-
criminatie ten voordele van bepaalde producenten
en leveranciers. De inkomsten uit de activiteit net-
beheer zijn vast en voorspelbaar en staan in nauwe
relatie met het geïnvesteerde kapitaal. Het nadeel
daarvan is dat voor een verhoging van het aandeel 

1 Zie ontwerp van decreet houdende de organisatie van de
elektriciteitsmarkt. Parl. St. Vl. Parl. 1999-2000, nr. 285/1
tot 6.
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van gemeenten en provincies in het kapitaal van
het netbeheer tot 75% een investering nodig is van
22 miljard frank voor elektriciteit en van 16 miljard
frank voor aardgas. Het rendement op het geïnves-
teerde kapitaal is nu moeilijk te voorspellen, want
het gaat om een federale materie.

Een andere mogelijkheid die de heer Vanlommel
voorstelde had betrekking op de participatie in het
transmissienetbeheer. Voor de exploitatie, het on-
derhoud en de uitbreiding van de hoogspannings-
netten op een spanningsniveau hoger dan 70 kilo-
volt, zal een transmissienetbeheerder aangeduid
worden door de federale overheid. Die overweegt
de gemeenten te laten participeren in het transmis-
sienetbeheer. Het is momenteel nog niet bekend
tegen welke prijs de gemeenten de aandelen van
de netbeheerder zullen kunnen aankopen en wat
het rendement op het geïnvesteerde kapitaal zal
zijn, vermits het ook hier om een federale bevoegd-
heid gaat. Onlangs sprak de Commissie voor de re-
gulering van elektriciteit en gas van een rendement
van ongeveer 7%. Verder suggereerde de heer Van-
lommel om wegenisrechten te heffen indien men
als gemeente te weinig inkomsten zou hebben. Die
wegenisrechten zullen dan wel verschillen van ge-
meente tot gemeente, gezien de verschillende fisca-
le capaciteit van de gemeenten. Daarom werd tij-
dens de studiedag gedacht aan een decreet om de
wegenisrechten vast te stellen ten einde de derving
van energiedividenden te compenseren.

De heer de Roo verwijst eveneens naar een vrije
tribune van de heer Mark Suykens, directeur van
de VVSG, in de Financieel-Economische Tijd.
Daarin wordt gesteld dat het voorliggend ontwerp
in combinatie met de besluiten in uitvoering van
het elektriciteitsdecreet, financieel niet haalbaar is
voor de Vlaamse gemeenten. Dat besluit verplicht
de gemeenten hun participatie in de elektriciteits-
intercommunales op te trekken tot 75%. Dat houdt
in dat de groep van gemeenten die zich in de ge-
mengde sector van gas- en elektriciteitsdistributie
bevinden, of ongeveer 80% van de Vlaamse ge-
meenten, tegen 2006 minstens 38 miljard frank zal
moeten ophoesten. De minister stelt nu voor om
op iets langere termijn naar 100% gemeentelijke
participaties in die sector te evolueren. Op basis
van enkele bekende cijfers, aangevuld met eigen
berekeningen, stelt de heer De Roo dat het berei-
ken van een participatie van 50% 32,8 miljard
frank zal kosten voor de sector elektriciteit. Om
naar 75% te evolueren zou het gaan over 48,2 mil-
jard frank en om tot de 100% te komen zou enkel
voor de sector elektriciteit een bedrag van 65,7 mil-
jard frank nodig zijn. Voor de gassector zou het

gaan om een bedrag van 41,8 miljard frank om een
participatie van 100% te realiseren.

De heer De Roo besluit hieruit dat aan de gemeen-
ten belangrijke extra financiële inspanningen wor-
den gevraagd in het kader van het elektriciteitsde-
creet. Daar bovenop komen de verplichtingen
voortvloeiend uit het voorliggende ontwerp, met
name de omvorming van een aantal bestaande ge-
mengde intercommunales tot zuivere intercommu-
nales, bijvoorbeeld in de sector van de afvalverwer-
king en de waterdistributie. Een en ander betekent
een miljardenfactuur en de facto een catastrofe
voor de gemeentelijke financiën. De onrust die er
nu al heerst in veel gemeenten zal nog worden aan-
gewakkerd. Het is de verantwoordelijkheid van de
minister om duidelijkheid te creëren en rekening te
houden met de haalbaarheid van zijn ontwerp.

De onrust bij de lokale besturen verwondert de
heer Francis Vermeiren niet gezien het doemden-
ken waaraan de CVP zich bezondigt. De media
worden voortdurend gevoed met onheilsbood-
schappen die eigenlijk losstaan van dit ontwerp van
decreet. Ook tijdens de bespreking van dit ontwerp
worden er voortdurend andere dossiers bijgehaald,
zoals dat van de distributie en het transport van
elektriciteit. Men moet dit ontwerp op zijn eigen
verdiensten bekijken. Wat de spreker vooral aan-
spreekt in het ontwerp, is dat de gemeentemanda-
tarissen meer zeggenschap en inspraak zullen krij-
gen en meer controle zullen kunnen uitoefenen
over de intercommunale werking.

De fundamentele vraag is volgens de minister wat
de bevolking zal moeten betalen. Door de liberali-
sering van de energiemarkt zal de burger uiteinde-
lijk minder moeten betalen voor zijn energiereke-
ning. De minister benadrukt dat het hier gaat om
een technisch ontwerpdecreet waarbij er aan de ge-
meenten een menu aan mogelijkheden wordt ge-
boden om op een aangepaste, flexibele en ook
goedkopere manier samen te werken. Het is een
technisch decreet dat bestuursmogelijkheden aan-
biedt aan de gemeenten en dat de publieke sector
toelaat opnieuw de beslissingsmacht in de inter-
communales over te nemen.

Financiële gevolgen van het ontwerp van decreet

De heer Marcel Logist heeft bedenkingen bij de fi-
nanciële weerslag voor de gemeenten van het ont-
werp van decreet. In de memorie van toelichting
wordt er slechts minimale aandacht besteed aan de
financiële gevolgen van de afschaffing van de ge-
mengde intercommunales. Er wordt de gemeenten
onvoldoende financiële garanties geboden en dit

23 Stuk 565 (2000-2001) – Nr. 10



op een ogenblik dat de gemeenten nog voor ande-
re belangrijke financiële uitdagingen staan. Hier-
aan moet dus extra aandacht worden besteed,
zeker omdat de financiële gevolgen van dit decreet
van gemeente tot gemeente zullen verschillen. Vol-
gens de spreker is er eveneens nood aan een betere
coördinatie tussen het voorliggend ontwerp van
decreet en het ontwerpbesluit in uitvoering van het
elektriciteitsdecreet.

De heer Herman De Loor vraagt zich af waar de
gemeenten de middelen moeten vinden om de uit-
treding van de private partner uit de gemengde in-
tercommunales te betalen.

De heer Mark Van der Poorten is van oordeel dat
de verplichte uittreding van de private partner en
van de provinciebesturen en de beperking van de
doelstellingen voor catastrofale gevolgen op het
terrein dreigen te zorgen. De verplichte uittreding
van private partners en provincies betekent een
miljardenfactuur voor de gemeenten en de beper-
king van de doelstellingen dreigt uit te draaien op
een inflatie aan intercommunales.

De heer Bart De Smet wenst verduidelijking te
krijgen over de BTW-plicht van de dienstverlenen-
de samenwerkingsvormen. Mag er nog in de loop
van deze besprekingen uitsluitsel worden verwacht
aangaande het al of niet BTW-plichtig zijn van de
niet-opdrachthoudende verenigingen ?

Ook de heer Johan De Roo verwijst naar het feit
dat de gemeenten voor heel wat diensten waarvoor
vandaag geen BTW moet worden betaald, in de
toekomst mogelijk BTW-plichtig zullen worden à
rato van 21%. Dit werd door de BTW-deskundige
van het Ministerie van Financiën tijdens de hoor-
zittingen niet weerlegd.

De heer De Roo kan niet akkoord gaan met de
stelling van de minister dat het ontwerp geen on-
overkomelijke financiële weerslag zal hebben voor
de gemeenten. Het probleem is echter dat bij ge-
brek aan cijfergegevens men moeilijk kan bewijzen
wie gelijk heeft. Vandaar dringt de spreker aan op
een raming van de financiële gevolgen van de uit-
stoting van de private partner in de gemengde in-
tercommunales, en van het beperken van de pro-
vinciale participaties tot 20%. Al die financiële ge-
volgen komen er op een ogenblik dat de gemeen-
ten nog voor andere belangrijke uitdagingen staan,
zoals de aanpassing van de CAO en de politieher-
vorming. Die dossiers staan wel los van het voorlig-
gende ontwerp, maar voor de gemeenten is het be-
langrijk dat het financiële kader duidelijk is. De
heer De Roo verwijst in dit verband nog naar voor-

stellen van SP-mandatarissen om een Belfortobser-
vatorium op te richten, dat de financiële weerslag
van beslissingen van de federale en Vlaamse over-
heden voor de gemeenten moet inschatten.

De heer Francis Vermeiren meent dat men er niet
van moet uitgaan dat dit ontwerp van decreet geld
zal kosten aan de gemeenten. Als men overal gaat
roepen dat het geld zal kosten, brengt men de ge-
meenten eigenlijk in een zwakke positie. Men moet
de vooropgestelde bedragen niet voorstellen alsof
die nu al verschuldigd zouden zijn. Er moet daar-
over overlegd worden met de betrokken partijen.
De heer Vermeiren kan er begrip voor opbrengen
dat er weerstand bestaat tegenover de nieuwe pro-
jecten die op stapel staan. Men mag echter de on-
derhandelingspositie tegenover de private partners
niet bij voorbaat ondermijnen door voortdurend
aan doemdenken te doen. De gemeenten zouden
integendeel wel eens in een sterke positie kunnen
staan om hun belangen en die van de burgers te
verdedigen.

2. Antwoorden van de heer Johan Sauwens,
Vlaams minister van Binnenlandse Aangelegen-
heden, Huisvesting en Stedelijk Beleid

De minister stelt vast dat de financiële implicaties
de belangrijkste kritiek vormen op het ontwerp.
Hij benadrukt dat noch in dit ontwerp van decreet
noch in het elektriciteitsdecreet een verplichting
wordt opgelegd aan de gemeenten om de aandelen
van private partners in de gemengde intercommu-
nales over te nemen. Het zijn de gemeenten zelf
die vrij zullen kunnen beslissen of ze al dan niet in
het nieuwe systeem stappen. Het ontwerp nodigt
de lokale besturen als het ware uit om een debat te
voeren over de vraag welke beleidsdomeinen zij
via een van de vormen van intergemeentelijke sa-
menwerking samen zullen aanpakken. Het ont-
werp van decreet legt wel op dat, als er een inter-
communale wordt opgericht, dat in de vorm van
een zuivere intercommunale moet gebeuren. Voor
de bestaande intercommunales wordt er een over-
gangsperiode van 18 jaar voorzien om het aandeel
van de private sector af te bouwen.

Gevolgen van de liberalisatie van de energiemarkten
en het elektriciteitsdecreet

De minister merkt op dat het voorliggende decreet
niet mag verward worden met het elektriciteitsde-
creet. Dat decreet is er gekomen om de EU-richt-
lijnen met betrekking tot de liberalisatie van de
energiemarkten te realiseren. In essentie moet
daarvoor het netbeheer worden gescheiden van
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verkoop en productie, dit om een goede marktwer-
king te garanderen. Momenteel is er een ontwerp
van besluit van de Vlaamse regering dat concreet
gestalte geeft aan het principe uit het elektriciteits-
decreet dat netbeheerders onafhankelijk moeten
zijn van producenten en verkopers van elektrici-
teit. Op voorstel van minister Stevaert heeft de re-
gering beslist dat die onafhankelijkheid onder
meer vereist dat verkopers en producenten van
elektriciteit maximaal 25% van de aandelen van
een netbeheerder mogen bezitten, met een over-
gangsperiode van 5 jaar. Voor aardgas volgt er zeer
waarschijnlijk een gelijkaardige regeling. De minis-
ter benadrukt nogmaals dat noch in het elektrici-
teitsdecreet noch in het uitvoeringsbesluit de ge-
meenten worden verplicht om de rol van netbe-
heerder op zich te nemen. De Vlaamse regering
legt met andere woorden het zogenaamde Lim-
burgse model niet op aan geheel Vlaanderen.

Dat is volgens de minister een totaal andere situ-
atie dan bij de politiehervorming. De gemeenten
kunnen uiteraard niet beslissen om voortaan geen
politie meer te hebben. In het kader van de inter-
communale samenwerking beschikken de gemeen-
ten wél over een autonome keuzemogelijkheid.
Het is niet de taak van de Vlaamse regering om te
oordelen of een intercommunale nuttig en nodig is.
Wat het effect uiteindelijk zal zijn, is afhankelijk
van de beslissingen van de gemeenten en niet van
de Vlaamse regering. Ieder bestuursniveau moet
dus de gevolgen van zijn eigen beslissingen dragen.
Dat zal overigens ook een essentieel principe zijn
in het kader van het kerntakendebat. In die zin is
de vraag van sommige commissieleden naar een
gemeentelijk effectenrapport niet gegrond.

De minister wijst erop dat er in het ontwerp voor
de uittreding van de private partners een ruime
overgangsperiode van 18 jaar is voorzien. Dat is
een zeer lange periode tijdens dewelke er nog veel
kan veranderen in de context en de behoeften.
Zeker wat de deregulering van de energiesector
betreft, is het duidelijk dat er veel zal veranderen,
maar wat precies en in welke mate is vandaag niet
duidelijk. Zonder iets te willen suggereren, stelt de
minister toch vast dat in sommige buurlanden (Ne-
derland, Duitsland), waar de deregulering van de
energiesector vroeger is gestart, de gemeenten gro-
tendeels afscheid hebben genomen van de energie-
sector.

Kostprijs overname Electrabelparticipaties en pro-
vinciaal aandeel boven 20%

Volgens de minister stelt er zich voor de gemeen-
ten op middellange termijn geen financieringspro-

bleem, ook niet als de gemeenten tot een overna-
me van de Electrabelparticipaties zouden over-
gaan. Als men de private partners in de gemengde
intercommunales volledig wil overnemen, dan kost
dat 65 miljard frank, waarvan 38 miljard frank voor
elektriciteit en 27 miljard frank voor aardgas. Die
kostprijs van 65 miljard frank is een raming geba-
seerd op de actuele waarde van de A-aandelen
einde 1999. Die kostprijs zou volgens Intermixt te
laag zijn. Nochtans hebben de gemeenten het recht
om aandelen tegen die waarde van Electrabel over
te nemen om het gemeentelijk aandeel op te trek-
ken tot 50%. Dat is omzeggens statutair vastge-
legd. Men kan met evenveel recht beweren dat die
prijs te hoog is, zeker als men rekening houdt met
de afnemende winstmogelijkheden in de toekomst.

Voor de overname van de private sector in alle
overige gemengde intercommunales in de afvalsec-
tor, watervoorziening en dergelijke is volgens de
minister ongeveer 1 miljard frank nodig.

Het reduceren van het aandeel van de provincies
tot maximaal 20% kost nog 6 miljard frank. In een
aantal van de betrokken intercommunales zou het
provinciale aandeel echter kunnen worden opge-
trokken tot 100%. Dat kan bijvoorbeeld worden
overwogen voor de Antwerpse drinkwatermaat-
schappij PIDPA, dat in de genoemde 6 miljard
frank 1,4 miljard frank vertegenwoordigt. Verder
moet men er rekening mee houden dat ‘het te re-
duceren provinciaal aandeel’ vooral belangrijk is in
zuivere energie-intercommunales zoals Interelectra
en PBE (voor 3 miljard frank). Voor gemeenten
die behoren tot de gemengde energie-intercommu-
nales weegt de overname van ‘het te reduceren
provinciaal aandeel’ financieel nauwelijks.

Kostprijs van eventuele overname in de tijd

De minister schetst vervolgens de kostprijs van een
eventuele overname in de tijd van de aandelen van
de private partners. Als men rekening houdt met
een overgangsperiode van 5 jaar – die wordt opge-
legd door de uitvoeringsbesluiten van de energie-
decreten – moeten de gemeenten die beslissen om
netbeheerder te worden het aandeel van de private
partner reduceren tot 25%. Dat kost 38 miljard
frank, waarvan 22 miljard frank voor elektriciteit
en 16 miljard frank voor aardgas. Als men rekening
houdt met een overgangsperiode van 18 jaar – die
wordt opgelegd door dit ontwerp van decreet –
gaat het om een bedrag van 28 miljard frank, waar-
van 16 miljard frank voor elektriciteit, 11 miljard
frank voor aardgas en ongeveer 1 miljard frank
voor andere activiteiten.
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Mogelijke financieringswijzen voor de gemeenten

De minister schetst de mogelijke financieringswij-
zen voor de gemeenten. Hij benadrukt dat hij
enkel de mogelijke financieringsbronnen wil over-
lopen als de gemeenten zouden beslissen een over-
name te doen. De minister wil geenszins in de
plaats van de gemeenten beslissen. Het staat de ge-
meenten dus vrij om bijvoorbeeld hun aandelen in
Electrabel en Distrigas als een goede belegging te
behouden, om de opbrengst van de verkoop van
Telenet en de kabel te gebruiken voor schuldverla-
ging, of om het eventueel optrekken van het belang
van de gemeenten in de intercommunales te finan-
cieren met leningen.

De minister verklaart dat men nu al een beter zicht
heeft op de Telenet-operatie, zodat het mogelijk is
om het financieel kader beter uit te tekenen.

Verkoop Telenet + kabel (cash) 25 miljard

Verkoop Telenet + kabel (vendor 
notes) 8 miljard

Verkoop aandelen (Electrabel, Distri-
gas, Telenet) 18 miljard

Inhouding dividenden in 2000 en 2001 2 miljard

SUBTOTAAL 53 miljard

Opbrengst eventuele verkoop van 
klantenbestand van energie-inter-
communales 19 miljard

TOTAAL 72 miljard  

Voor de verkoop van Telenet en de kabelbelangen
wordt de opbrengst in cash voor de gemeenten op
netto 25 miljard frank geraamd. Daarbij komen de
vendor notes die de Telenetholding aan de ge-
meenten als vergoeding voor de verkoop verleent
ten belope van 8 miljard frank. De verkoop van de
aandelenparticipaties in Electrabel, Distrigas en de
resterende aandelen in de Telenetholding zou aan
de huidige koersen ongeveer 18 miljard frank op-
brengen. Wat de aandelen van Electrabel en Distri-
gas betreft, gaat het om de meerwaarde op ver-
koop, dat wil zeggen na volledige terugbetaling van
de leningen die dienden om de aankoop te finan-
cieren.

Via de financieringsintercommunales worden jaar-
lijks gemeentelijke dividenden ingehouden met het
oog op de verwerving van nieuwe A-aandelen of
afkoop van A-aandelen in bezit van Electrabel. In
1999 werd daaraan 1,2 miljard frank besteed. Voor

2000-2001 mag men de financiële mogelijkheden
op minimaal 2 miljard frank ramen.

Het elektriciteitsdecreet voorziet dat de netbeheer-
ders hun vrije klanten – en vanaf 2003 zijn alle
klanten vrij – moeten overdragen aan verkoop-
maatschappijen. In ruil voor die overdracht en uit-
gaande van het principe dat een klantenbestand
een bepaalde waarde heeft, kunnen de gemeenten
participeren in een verkoopmaatschappij of de
waarde ervan incasseren. Als men de waarde van
één klant raamt op 10.000 frank en gelet op de on-
geveer 1,9 miljoen klanten van de gemengde inter-
communales, betekent dat een waarde van 19 mil-
jard frank, alleen al voor elektriciteit. Deze cijfers
zijn afkomstig uit de voordracht van de heer Van-
lommel van het kabinet van minister Stevaert op
het reeds aangehaalde seminarie over de lokale fi-
nanciën op 13 maart 2001. Dit brengt de som van
de financieringsmogelijkheden in totaal op 72 mil-
jard frank.

De minister besluit hieruit dat er zich geen finan-
cieringsprobleem stelt. Zelfs al zouden de hier ge-
presenteerde financieringswijzen hiaten vertonen,
dan nog kan er geleidelijk worden gespaard door
dividenden te reserveren of kan er worden ge-
leend. In 1999 keerden de gemengde energie-inter-
communales bijna 17 miljard frank dividenden uit
aan de gemeenten. Hoewel de minister daar zelf
geen voorstander van is, kunnen de provincies
eventueel een deel voor hun rekening nemen of
kan de Gemeentelijke Holding geheel of gedeelte-
lijk de participatie in Dexia op de markt te bren-
gen.

De minister verwijst naar denkpistes dat de aande-
len Electrabel en Distrigas onder meer zouden
kunnen worden aangewend om een participatie te
nemen in het hoogspanningstransportnetbeheer.
Het is hem ver van duidelijk in welke mate dat in
overeenstemming kan zijn met de gemeentelijke
belangen.

Financiële gevolgen per gemeente

De minister erkent dat het globaal beeld per ge-
meente verschillende situaties kan verhullen. Ook
dat is een gevolg van de autonome beslissingen die
de gemeenten in het verleden hebben genomen.
De minister herhaalt dat de gemeenten autonoom
kunnen beslissen wat ze doen. Indien een voorge-
nomen beslissing financieel niet haalbaar is, dan is
ze niet uitvoerbaar en zal een andere beslissing
moeten worden overwogen. Aan de Vlaamse rege-
ring vragen om “in een rapport na te gaan of een
participatie van honderden miljoenen wel haalbaar
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is gelet op de fiscale draagkracht van gemeente x
of y”, is eigenlijk potsierlijk, vermits men hiermee
eigenlijk zegt dat de gemeenten onbekwaam zijn
om zelf de oefening te maken. Hoe moet men ove-
rigens dergelijke beweringen rijmen met de ge-
meentelijke autonomie, die door de VVSG hoog in
het vaandel wordt gedragen ?

De minister ziet toch een tegenstrijdigheid in de
klacht van de gemeenten over de financiële gevol-
gen van beslissingen van andere bestuursniveaus.
Enerzijds stellen de woordvoerders van de ge-
meentelijke belangen de gemeenten voor als mach-
teloze slachtoffers van de voogdijoverheid, die om
hulp smeken ; anderzijds reageren ze kwaad als er
een mogelijke oplossing wordt gesuggereerd,
omdat de gemeenten wijs genoeg zijn om zelf te
beslissen en omdat ze staan op hun gemeentelijke
autonomie.

Rol van de overheid in de energiesector

Wat de toekomstige rol van de overheid in de ener-
giesector betreft, stelt de minister dat dit in eerste
instantie de bevoegdheid is van de minister van
Energie. De minister zelf is van mening dat de pri-
mordiale rol van de overheid in de energiesector er
een is van organisator en regulator van de concur-
rentie. Die rol wordt op federaal vlak waargeno-
men door de CREG en zal op Vlaams vlak worden
waargenomen door de VREG. Onder druk van Eu-
ropa is de tijd van de monopolies voorbij. Een ge-
zonde concurrentie creëren en instandhouden is
van publiek belang. Overheidseigendom op zich is
dat niet.

Op de bewering dat de gemengde intercommunale
werd gecreëerd als opvolger van de concessies
omdat in die laatste formule de gemeenten alle
knowhow verloren (of nooit hadden), antwoordt
de minister dat één van de onafhankelijkheids-
voorwaarden die aan de distributienetbeheerders
in Vlaanderen zal worden opgelegd is dat zij een
“aantal strategische en vertrouwelijke taken niet
kunnen uitbesteden aan producenten en leveran-
ciers van elektriciteit”. Deze bepaling is volgens de
minister opgenomen omdat de gemengde inter-
communales in de huidige situatie lege dozen zijn
en alle operaties en knowhow zich bij Electrabel
bevinden. Als men echte onafhankelijkheid wil,
kan deze situatie niet worden behouden.

Besluit

De minister besluit dat dit ontwerp de gemeenten
een kader aanreikt waardoor de gemeenten sterker

gewapend zijn om zelf hun autonomie, zowel intern
als extern, te ontwikkelen. Hij beseft dat er zich tij-
dens de overgangsperiode bepaalde moeilijkheden
kunnen stellen in (kleinere) intercommunales,
zodat er daar een stuk begeleiding zal nodig zijn.

3. Replieken van de commissieleden met ant-
woord van de minister

Financiële gevolgen in relatie tot de evolutie van de
gemeentefinanciën

De heer Eric Van Rompuy verwijst naar een recen-
te Dexia-studie over de evolutie van de gemeente-
financiën tot 2006. De prognoses in dat verband
zijn verontrustend. Dexia verwacht dat het alge-
meen resultaat van de gemeentelijke begrotingen,
dat in 2000 nog 13 miljard frank bedroeg, zal evolu-
eren naar min 57 miljard frank. Op 6 jaar tijd zou
dus de situatie van de gemeentelijke financiën met
70 miljard frank verslechteren. Dat betekent dat
men de huidige discussie in een andere context
moet bekijken. Men mag daarbij niet vergeten dat
de gemeenten nog voor tal van andere uitdagingen
staan. De minister suggereert nu om de financiële
gevolgen van het elektriciteitsdecreet en dit de-
creet te compenseren via andere operaties zoals
Telenet. Men kan de middelen echter slechts één
keer uitgeven.

De heer Van Rompuy vindt dat de Vlaamse rege-
ring onvoldoende aandacht heeft voor de zorgwek-
kende evolutie van de gemeentelijke financiën. Op
federaal vlak houdt men daar blijkbaar wel reke-
ning mee. Dat is bijvoorbeeld gebleken naar aan-
leiding van de politiehervorming. In de Senaat is er
een consensus gegroeid om de 3% administratie-
kosten voor de inning van de aanvullende perso-
nenbelastingen niet langer aan te rekenen aan de
gemeenten en minister Reynders heeft een voor-
schottensysteem ontwikkeld om de achterstand in
de doorstorting van de personenbelasting te neu-
traliseren. Daar waar de federale overheid de
moeilijkheden dus inziet, worden op Vlaams ni-
veau de problemen geminimaliseerd.

De heer Van Rompuy erkent dat er een zekere ver-
warring bestaat over de gevolgen van dit decreet
en van het elektriciteitsdecreet, maar de beide dos-
siers moeten toch samen in rekening worden ge-
bracht. Bovendien moet men rekening houden met
mogelijk nieuwe BTW-verplichtingen en met een
sociaal passief, dat door Intermixt wordt geraamd
op 30 miljard frank. In die zin blijft er een belang-
rijk financieel probleem voor de gemeenten. De
gemeenten zullen tegen 2006 een inspanning moe-
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ten doen van 26,9 miljard frank om een participatie
van 75% te behalen. Er werden door de minister
wel enkele financieringsmogelijkheden geschetst,
maar die zouden toch beter moeten uitgediept
worden. De Telenet-operatie bijvoorbeeld kan men
moeilijk nu al als een cash-operatie beschouwen.
Slechts een gedeelte zal worden uitbetaald in con-
tanten, de rest in aandelen en waardepapieren. Het
vooropgestelde bedrag van de Telenet-operatie
komt dus niet onmiddellijk ter beschikking van de
gemeenten. De concrete opbrengst is niet duide-
lijk. Bovendien is het zo dat men de opbrengst niet
kan gebruiken om de vele andere uitdagingen van
de gemeenten aan te kunnen.

De heer Van Rompuy vraagt zich af waarop het cij-
fer van 19 miljard frank voor de overname van het
klantenbestand (10.000 frank per klant) van de ge-
mengde energie-intercommunales is gebaseerd. Tij-
dens de Dexia-studiedag van 13 maart 2001 plaats-
te zelfs de medewerker van minister Stevaert hier-
bij grote vraagtekens. De evolutie van de dividen-
den voor de komende jaren is ook hoogst onzeker.
Verder zal de vergoeding die de gemeenten als net-
beheerder zullen ontvangen een onvoldoende al-
ternatief zijn voor het immaterieel dividend.

De minister antwoordt dat Electrabel ingevolge de
Europese regelgeving niet langer tegelijk netbe-
heerder en verkoper en producent kan zijn. De
10.000 frank per klant is gebaseerd op voorbeelden
uit het buitenland, met name Groot-Brittannië.
Het cijfer wordt ook gehanteerd door de zuivere
intercommunales bij de oprichting van verkoop-
maatschappijen.

Op vraag van de minister licht de heer Danny
Geerts, kabinetsmedewerker, de financiële aspec-
ten van de Telenet-operatie toe. De opbrengst voor
de gemeenten werd oorspronkelijk op 20 miljard
frank geraamd. Intussen mag de opbrengst van Te-
lenet en de kabel op 26 miljard frank bruto worden
geschat, waarvan 4 miljard frank voor de Telenet-
aandelen en 22 miljard frank voor de kabel. Men
zal gedeeltelijk worden uitbetaald in vendor notes ;
dat zijn obligaties met een looptijd van 10 jaar,
maar ze kunnen vervroegd worden terugbetaald
door de Telenetholding, die de debiteur is van de
vendor notes. De vendor notes zijn zodanig ge-
structureerd dat, naarmate de looptijd vordert, de
rentevoet die de Telenetholding aan de houders
van de obligaties moet betalen, toeneemt. Er zal
daardoor een grote druk zijn bij Telenet om een al-
ternatieve financiering te zoeken. Het aandeel van
de gemeenten in de vendor notes bedraagt 8 mil-
jard frank. Een stuk van de inbreng wordt ook ver-
goed door aandelen van de Telenetholding. Aan de

huidige waarde van de aandelen komt dat neer op
12 miljard frank (oorspronkelijk werd dat op 6 mil-
jard geraamd).

De keuze voor zuivere intergemeentelijke samen-
werkingsvormen – de rol van de overheid in de
energiesector – kerntakendebat

De heer Eric Van Rompuy stoort zich aan de rede-
nering die de minister opbouwt om de private part-
ners uit de intercommunales te wippen. Dat ge-
beurt blijkbaar omdat een aantal taken niet meer
aan winstmaximalisatie mag onderhevig zijn en dus
beter door de overheid wordt vervuld. De gemeen-
ten zijn volgens dit ontwerp echter niet verplicht
om bijvoorbeeld de taak van energiedistributie op
zich te nemen. Betekent dat dan dat zij hun aande-
len aan de private sector kunnen verkopen ? Wat is
dan nog de controlemogelijkheid van de openbare
sector ? Het zou veel logischer zijn dat de overheid
die taak wél moet waarnemen en dat men voor de
uitvoering bijvoorbeeld met concessies zou wer-
ken.

De heer Van Rompuy vraagt of volgens de meer-
derheidspartijen de overheid nog wel een funda-
mentele rol te spelen heeft in de energiesector. Als
de gemeenten vrij zijn om die rol al dan niet nog
op te nemen, zal er allicht een privatisering van de
energiesector volgen. Het was toch de filosofie van
dit decreet dat de overheid de private sector zou
uitkopen. En als de overheid via de gemeenten
toch een rol wil blijven spelen, zal men voor de fi-
nanciering de opbrengsten van de Telenet-operatie
nodig hebben. Dat geld zal men dan echter niet
kunnen gebruiken om bepaalde investeringen te
doen en om in te spelen op de zorgwekkende prog-
noses inzake de gemeentefinanciën.

De heer Dirk Holemans wijst erop dat de tussen-
komst van de heer Van Rompuy eigenlijk betrek-
king heeft op de uitvoering van het elektriciteitsde-
creet en niet zozeer op het voorliggende ontwerp.
Voor de vraag welke overheden er betrokken moe-
ten zijn in de energiesector, verwijst hij naar het
kerntakendebat en naar het feit dat het in Neder-
land de hogere overheden en dus niet de gemeen-
ten zijn die zich met de energiesector bezighouden.
De discussie draait dus niet alleen om de vraag of
de gemeenten of de privé-sector het zullen doen.
De vraag moet ook gesteld worden of bijvoorbeeld
het Vlaamse niveau geen rol te spelen heeft in de
energiesector.

De minister vraagt of de CVP erop aanstuurt dat
via dit decreet de gemeenten zouden worden ver-
plicht in een of andere formule te stappen. Met dit
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ontwerp wordt de gemeenten de keuze gelaten om
bepaalde activiteiten al dan niet in een interge-
meentelijk verband te ontwikkelen. In die zin ver-
sterkt dit ontwerp de gemeentelijke autonomie.

De heer Eric Van Rompuy verklaart dat zijn fractie
een gemengde intercommunale samenwerkings-
vorm per definitie geen slechte formule vindt. De
CVP-fractie wil in die gemengde intercommunales
wel grotere controlemogelijkheden voor de ge-
meenten en een meer evenwichtige verhouding
tussen de partners inbouwen. Wat wel betwist
wordt is de duidelijke keuze die in het ontwerp
wordt gemaakt om de private partners te weren.
Voor de CVP beantwoordt dat niet aan een maat-
schappelijke noodzaak. De prioriteiten van de ge-
meenten liggen momenteel elders. Zij staan op een
aantal terreinen voor enorme uitdagingen, maar
men kan de middelen slechts één keer gebruiken.
De Vlaamse regering jaagt de gemeenten om puur
ideologische redenen op kosten. Het verwondert
de spreker vooral dat de VLD-fractie hieraan haar
medewerking verleent.

De heer Julien Demeulenaere verklaart dat de
VLD voorstander is van de vrije keuze. De ge-
meenten hebben met dit ontwerp meer keuzemo-
gelijkheden dan vroeger en ook meer inspraak.

Ook de heer Dirk De Cock vindt het belangrijk dat
dit ontwerp de gemeente de nodige keuzemogelijk-
heden aanbiedt. De gemeenten zullen zelf kunnen
beslissen om al dan niet nog bepaalde taken uit te
oefenen. Als zij actief wensen te blijven in bijvoor-
beeld de energiesector staan zij inderdaad voor fi-
nanciële uitdagingen, maar de overgangsperiode
van 18 jaar is voldoende ruim om dat in het kader
van een financiële meerjarenplanning op te van-
gen.

Inzake de eventuele rol van de gemeenten in de
energiesector, steunt de heer De Cock het principe
dat ieder bestuursniveau verantwoordelijk moet
zijn voor de gevolgen van de eigen beslissingen. Hij
wijst erop dat in Duitsland en Nederland de ge-
meenten niet langer participeren in de energiesec-
tor. Tevens stelt hij dat de aan de gemeenten uitge-
keerde dividenden in feite een verdoken belasting
betekenen, die ontstaat doordat er te hoge energie-
prijzen worden aangerekend. De spreker steunt de
keuze voor de zuivere samenwerkingsvorm omdat
in het verleden de knowhow zich te veel bij de pri-
vate partner bevond. De gemeenten waren eerder
een alibi om de samenwerkingsvorm een intercom-
munaal karakter te geven. De belangrijke beslissin-
gen werden echter getroffen door de privé-partner,
nog voordat men die aan de gemeenten-vennoten

voorlegde. Bij de overgang van een gemengde naar
een zuivere vorm zal er wel enige begeleiding
nodig zijn om de knowhow bij de openbare sector
te verankeren.

Wat de vraag naar begeleiding betreft, stelt de mi-
nister dat het de bedoeling is om het decreet de no-
dige bekendheid te geven en om de gemeenten via
de provincies te begeleiden.

De minister wenst aan de hand van enkele concre-
te voorbeelden de toekomstige mogelijkheden te
schetsen. De gemengde intercommunale voor
energiedistributie Gaselwest bestrijkt geheel West-
Vlaanderen en een deel van Oost-Vlaanderen. In
deze intercommunale is het aandeel van de ge-
meenten bijzonder laag, namelijk 30% voor elek-
triciteit en 24,6% voor aardgas. Als men hier een
overname van de aandelen van de private partner
zou doen, kost dat respectievelijk 9,1 en 5,3 miljard
frank of samen 14,4 miljard frank. Dit is eigenlijk
het meest extreme voorbeeld uit de gemengde
energiesector. Die kosten zullen vooral onder druk
van de energiedecreten moeten worden opge-
bracht. Er zijn een aantal overgangsperiodes. Die
eerste overgangsperiode van 5 jaar is belangrijk
omdat men de private participatie zal moeten te-
rugbrengen tot een participatie van 25%. Indien de
intercommunale tot die overname bereid is bieden
er zich een aantal mogelijkheden : er is een groot
aantal vennoten om de eventuele kosten te
dragen ; er is een grote omzet in de sector en de
jaarlijkse dividenden zijn substantieel. Er zijn ook
andere keuzes mogelijk, maar daarover moeten de
gemeenten-vennoten zelf beslissen.

Een tweede voorbeeld is dat van de intercommu-
nale waterdistributiemaatschappij PIDPA. Het be-
treft hier een zuivere intercommunale die over na-
genoeg 5 miljard frank eigen middelen beschikt.
Het provinciaal aandeel bedraagt 50%. Er zijn hier
minstens twee alternatieven : ofwel nemen de ge-
meenten 30% van het provinciale aandeel over,
wat hen 1,446 miljard frank zal kosten ; ofwel
neemt de provincie Antwerpen het gemeentelijke
aandeel van 50% over, wat de provincie 2,410 mil-
jard frank zal kosten. Het is echter ook mogelijk
dat uit het kerntakendebat voortvloeit dat de
Vlaamse overheid zich met de waterdistributie
moet bezighouden. Anderen zeggen dan weer dat
men die sector beter volledig privatiseert. De vraag
echter of die taak moet worden uitgevoerd door de
private sector, de provincies of de gemeenten, is in
het kader van dit ontwerp eigenlijk niet aan de
orde. Het ontwerp wil immers enkel een kader en
instrumenten aanbieden, zodat de gemeenten au-
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tonoom hun opdrachten en prioriteiten zelf kun-
nen bepalen.

Een derde voorbeeld is dat van Interleuven, een
zuivere intercommunale in de sector van de afval-
verwerking die over 940 miljoen frank eigen mid-
delen beschikt. Het provinciale aandeel bedraagt
33%. De alternatieven die zich hier aandienen zijn
dat de gemeenten 13,3% van de provincie overne-
men, wat 125 miljoen frank kost, of dat de provin-
cie 66,7% van de gemeenten overneemt, wat 637
miljoen frank kost. In het kader van het kerntaken-
debat ziet de minister het perfect mogelijk dat het
afvalbeleid zich meer op het provinciale niveau zou
ontwikkelen, dit weliswaar binnen het algemene
Vlaamse kader.

De minister besluit hieruit dat dit ontwerp de ge-
meenten niet zozeer tot nieuwe uitgaven dwingt
dan wel tot een gemeentelijk debat over de eigen
taken en opdrachten. Het resultaat van dat debat
zou kunnen zijn dat de gemeenten een aantal fi-
nanciële ontvangsten kan verwachten. Het is heel
belangrijk dat de beslissing om in de ene of de an-
dere formule te stappen genomen wordt door de
overheid zelf, zonder te moeten rekening houden
met winstmaximalisatie als drijvend element. In die
zin is de keuze voor de zuivere samenwerkings-
vorm een beleidskeuze. Door die keuze zullen de
belangen van de openbare partners veel sterker be-
veiligd kunnen worden dan in een gemengde for-
mule, waarin de openbare vennoten heel vaak ge-
bruikt worden voor andere private belangen.

CBO-rapport

De heer Dirk Holemans vraagt of de CVP-fractie
nog achter de conclusies staat van het CBO-rap-
port. Vindt men dat de gemeenten meer armslag
moeten krijgen of dat ze integendeel de slaaf van
Electrabel moeten blijven ?

De heer Mark Van der Poorten merkt op dat de
CVP-fractie, zoals andere fracties, een aantal CBO-
conclusies kon bijtreden en andere niet.

De heer Etienne Van Vaerenbergh doet opmerken
dat alle fracties het erover eens waren dat het
CBO-rapport een eerste poging was om een globa-
le visie te ontwikkelen op de organisatie van het
binnenlands bestuur in Vlaanderen.

De minister verklaart dat het CBO-rapport in grote
mate een inspiratiebron betekende voor het pact
met de gemeenten. In die zin heeft het rapport
toch een officiële bekrachtiging gekregen en kan
men het niet beschouwen als een vrijblijvend docu-

ment. Er zijn ook een aantal concrete beleidsstap-
pen vanuit het CBO-rapport opgebouwd.

De heer Mark Van der Poorten verklaart dat zijn
fractie het CBO-rapport zeer waardevol en dege-
lijk achtte. Geen enkele fractie heeft zich echter
voor of tegen het CBO-rapport in zijn geheel uit-
gelaten.

Financiële toetsing van het ontwerp door een op te
richten Belfortobservatorium

De heer Mark Van der Poorten verwijst naar het
Vlaams regeerakkoord, waarin het principe van
een gemeentelijk effectenrapport is opgenomen.
Er zou namelijk een effectenrapport worden neer-
gelegd telkens er beslissingen worden getroffen
met vergaande financiële implicaties voor de ge-
meenten. Intussen is er een voorstel tot oprichting
van een Belfortobservatorium, dat onder meer
door een Vlaams minister wordt aangebracht. De
minister van Binnenlandse Aangelegenheden, die
toch de behoeder is van de gemeenten, stelt dan
weer dat in het kader van dit ontwerp de vraag
naar een effectenrapport niet relevant is.

Ook de heer Eric Van Rompuy verwijst nogmaals
naar de SP-voorstellen tot oprichting van een Bel-
fortobservatorium. Is men bereid dit ontwerp, dat
toch belangrijke financiële implicaties heeft, nog
voor de stemming te laten toetsen aan de bevindin-
gen van een Belfortobservatorium ? Of was dat ini-
tiatief vooral voor de media bedoeld ?

De heer Dany Vandenbossche antwoordt dat de
minister de voorbije weken voldoende inspannin-
gen heeft geleverd om de financiële implicaties in
kaart te brengen. Die inspanningen zijn voor de
spreker voldoende, zodat het niet nodig is te wach-
ten op een eventuele oprichting van een Belfortob-
servatorium.

De heer Eric Van Rompuy stelt dat het Belfortob-
servatorium een extern orgaan zal zijn dat de fi-
nanciële implicaties beoordeelt, terwijl het hier nu
de regering zelf is die de financiële gevolgen van
haar eigen ontwerp inschat.

De heer Dany Vandenbossche doet opmerken dat
het Belfortobservatorium nog niet is opgericht.

De heer Van Rompuy zou het logischer vinden om
eerst het observatorium op te richten en het ver-
volgens de financiële toetsing van dit ontwerp te
laten verrichten.
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De minister wenst de eventuele oprichting niet af
te wachten. Hij wil de gemeentebesturen nog in het
eerste jaar van de nieuwe gemeentelijke legislatuur
het kader voor de intergemeentelijke samenwer-
king aanreiken. Daarom vraagt de minister dat het
parlement zich op korte termijn over dit ontwerp
zou uitspreken.

De heer Eric Van Rompuy merkt op dat het dan
voor de gemeenten duidelijk is dat zij dit ontwerp
zullen moeten financieren met onder meer de op-
brengsten van de Telenet-operatie en de verkoop
van het klantenbestand van de gemengde inter-
communales. Meteen weten de gemeenten ook dat
zij die middelen niet zullen kunnen gebruiken om
andere dringende behoeften en maatschappelijke
problemen aan te pakken.

IV. ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING

HOOFDSTUK I

Algemene bepalingen

Artikel 1

Op dit artikel worden er geen opmerkingen gefor-
muleerd.

Het artikel wordt aangenomen met 13 stemmen.

Artikel 2

De heer Mark Van der Poorten merkt op dat het
ontwerp niet van toepassing zal zijn op de gewest-
grensoverschrijdende intercommunales. Er zal voor
die intercommunales een samenwerkingsakkoord
met de andere gewesten moeten worden afgeslo-
ten. In de praktijk zullen er daardoor in Vlaande-
ren twee soorten intercommunales ontstaan. Daar-
om lijkt het aangewezen het bedoelde samenwer-
kingsakkoord samen met dit ontwerp uit te wer-
ken. Heeft de minister al stappen in die richting
gezet ? Hoe staan de andere gewesten tegenover
het afsluiten van een samenwerkingsakkoord ?

De minister vindt deze opmerkingen terecht. Op
administratief niveau is er reeds een ontwerptekst
van samenwerkingsakkoord uitgewerkt. Die moet
nog wel op politiek niveau worden goedgekeurd.
De minister wil dit aspect van de intergemeentelij-

ke samenwerking nauwgezet opvolgen. Alleszins
zal het nodige toezicht moeten worden uitgeoefend
op de samenwerking tussen de Brusselse en
Vlaams-Brabantse gemeenten en de Vlaamse en
Waalse gemeenten.

Ook de heer Dany Vandenbossche vindt de opmer-
kingen terecht, maar hij wijst op de moeilijkheid
om tot een samenwerkingsakkoord te komen. Het
besluit van de Vlaamse regering inzake de presen-
tiegelden bijvoorbeeld is nog steeds niet van toe-
passing op de gewestgrensoverschrijdende inter-
communales. Dat neemt niet weg dat men moet
blijven ijveren voor een samenwerkingsakkoord.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
2 onthoudingen.

Artikel 3 

Op dit artikel worden er geen opmerkingen gefor-
muleerd.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
2 onthoudingen.

Artikel 4

De heer Carl Decaluwe merkt op dat intercommu-
nales meer en meer grensoverschrijdend samen-
werken. Hij vreest dat de concrete toepassing van
dit decreet tot praktische moeilijkheden zal leiden.
Werd hiermee rekening gehouden bij het opstellen
van het ontwerp en werd een en ander getoetst bij
mensen die de praktijk kennen ?

Op vraag van de minister, antwoordt de heer Evert
Van Walle, afdelingshoofd van de afdeling Interlo-
kale Samenwerking, dat de grensoverschrijdende
samenwerking vooral voorkomt in Zuid-West-
Vlaanderen. Grensoverschrijdende samenwerking
is mogelijk op grond van conventies en verdragen.
De Conventie van Madrid, samen met de aanvul-
lende protocols, biedt een juridische basis die
grensoverschrijdende openbare rechtspersonen
mogelijk maakt. Als die wordt geratificeerd in de
diverse parlementen kunnen Vlaamse intercommu-
nales aan dergelijke rechtspersonen deelnemen,
ongeacht het rechtsstelsel waaraan zij onderwor-
pen zijn. Aldus zou een West-Vlaamse intercom-
munale kunnen deelnemen aan een rechtspersoon
die onderworpen is aan het Franse rechtsstelsel.
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Uiteraard moet dat dan ook mogelijk zijn volgens
het Franse rechtsstelsel.

De heer Carl Decaluwe vraagt of er van Franse of
van Waalse zijde ook gemengde intercommunales
aan die rechtspersoon kunnen deelnemen. Indien
dat zo is, kunnen er toch private partners in het sa-
menwerkingsverband binnensluipen.

De heer Evert Van Walle bevestigt dit. Het moet
weliswaar gaan om samenwerking met een rechts-
persoon van publiek recht, maar het is mogelijk dat
de Franse wetgeving toelaat dat daaraan private
partners deelnemen. Uiteraard kan Vlaanderen
niet dicteren hoe een buitenlands rechtsstelsel er
moet uitzien.

De heer Carl Decaluwe vindt dit een gevaarlijke
evolutie. In het kader van de Europese context ver-
lopen activiteiten als energie- en kabeldistributie
meer en meer grensoverschrijdend. Door dit de-
creet komt men dan in een situatie terecht waarin
Vlaamse private aandeelhouders niet meer mogen
deelnemen, terwijl buitenlandse private maat-
schappijen dat wel zouden mogen. Op die manier
wordt binnen de grensoverschrijdende context het
gelijkheidsbeginsel geschaad. Er moet alleszins met
gelijke wapens kunnen worden gestreden. Als langs
Franse of Waalse kant wel private aandeelhouders
kunnen deelnemen aan het grensoverschrijdend sa-
menwerkingsverband, zou dat langs Vlaamse kant
ook het geval moeten zijn.

De heer Dany Vandenbossche wijst er op dat men
voor een samenwerking met een Waalse intercom-
munale een machtiging nodig heeft van de Vlaam-
se regering. De intercommunale is dan immers ge-
westgrensoverschrijdend. Dat is een verschil met
de staatsgrensoverschrijdende samenwerking, die
aan Europese regels is gebonden. De spreker er-
kent dat er hierdoor een discriminatie kan ontstaan
ten aanzien van Vlaamse private aandeelhouders,
maar dat heeft te maken met de juridische opbouw.

De heer Carl Decaluwe stelt dat er plannen zijn om
de problematiek van de watervervuiling via een
staatsgrensoverschrijdende intercommunale aan te
pakken. Langs Franse kant zou bijvoorbeeld Lyon-
naise des Eaux dan wel kunnen participeren maar
Aquafin niet. Daardoor wordt het gelijkheidsbe-
ginsel geschaad. Als een Vlaams bedrijf mee zou
willen participeren en naar het Arbitragehof zou
stappen, zal dat allicht in het gelijk worden gesteld.
Het zou goed zijn dat die kwestie aan de Raad van
State zou worden voorgelegd.

De heer Dany Vandenbossche merkt op dat de
Raad van State in haar advies zeer duidelijk is ge-
weest over zowel de gewestgrensoverschrijdende
intercommunales als de staatsgrensoverschrijdende
intercommunales.

De minister verklaart dat het de Vlaamse gemeen-
ten zelf zullen zijn die kunnen beslissen om samen
te werken in het kader van een intercommunale
naar Frans of naar Nederlands recht. Alleszins zal
het moeten gaan om een rechtspersoon van pu-
bliek recht. Indien men het gelijkheidsbeginsel op
Europees vlak wil afdwingen, kan men hier beter
de boeken sluiten en alles aan Europa overlaten.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
2 onthoudingen.

Artikel 5

Op dit artikel worden er geen opmerkingen gefor-
muleerd.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
2 onthoudingen.

HOOFDSTUK II

Samenwerkingsverbanden zonder
rechtspersoonlijkheid

Artikel 6

De heer Mark Van der Poorten is verheugd dat de
hier voorziene samenwerkingsvorm, de interlokale
vereniging, een extra mogelijkheid biedt aan de ge-
meenten om op een soepele manier samen te wer-
ken. Gemeenten zouden inderdaad moeten kun-
nen samenwerken zonder daarvoor een beroep te
moeten doen op de klassieke intercommunale sa-
menwerkingsvorm. De spreker stelt vast dat het
ontwerp hier wel een eventuele betrokkenheid van
private partners toelaat, dit in tegenstelling tot bij
de samenwerkingsvormen met rechtspersoonlijk-
heid. Hij vraagt naar de redenen van dat onder-
scheid en naar de mogelijke projecten of diensten
die door een dergelijk samenwerkingsverband zon-
der rechtspersoonlijkheid zouden kunnen worden
geleverd.

De minister antwoordt dat de samenwerking met
private partners hier toegelaten is omdat het gaat
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om een vereniging zonder rechtspersoonlijkheid.
Men kan altijd contracten afsluiten met private
partners.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
2 onthoudingen.

Artikelen 7 en 8

Op deze artikelen worden er geen opmerkingen
geformuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 11 stemmen
bij 2 onthoudingen.

Artikel 9

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Dany Vandenbossche, Jo Vermeulen en
mevrouw Dominique Guns strekt ertoe om aan het
eerste lid de woorden “waarvan de gewone meer-
derheid de goedkeuring verleent” toe te voegen
(Parl. St. Vl. Parl. 2000-2001, nr. 565/3, amendement
nr. 1). De heer Dany Vandenbossche stelt dat dit
amendement een louter technische aanvulling is
die een antwoord geeft op de vraag welk quorum
van de deelnemende gemeenten de goedkeuring
moet verlenen.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om in het eerste
lid, na het woord “gemeenteraadsleden”, de woor-
den “de burgemeester of de schepenen” in te voe-
gen (Parl. St. Vl. Parl. 2000-2001, nr. 565/4, amende-
ment nr. 28). De heer Mark Van der Poorten licht
toe dat het aan de gemeenten zelf moet worden
overgelaten wie zij willen afvaardigen : een ge-
meenteraadslid, de burgemeester of een schepen.
De gemeente zelf kan uiteindelijk het best inschat-
ten wie haar het best zal vertegenwoordigen.

Een tweede amendement voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet sluit hierbij aan (565/4,
amendement nr. 29). Het strekt ertoe om het derde
lid te vervangen door een bepaling, waardoor aan
diegenen die burgemeester of schepen zijn en die
afgevaardigd worden naar het beheerscomité, geen
presentiegeld zou worden toegekend. Het uitoefe-
nen van een mandaat in het beheerscomité wordt
daarbij beschouwd als inherent aan het waarnemen
van het ambt van burgemeester of schepen.

De minister stelt dat men ervan kan uitgaan dat
burgemeesters en schepenen ook gemeenteraads-
lid zijn. Het is echter wel mogelijk dat een burge-
meester buiten de gemeenteraad wordt benoemd.
De minister kan akkoord gaan met de stelling dat
de gemeente in een aantal gevallen het beste door
een lid van het schepencollege wordt vertegen-
woordigd in de organen van een intercommunale.
Hij verduidelijkt dat, daar waar in dit artikel spra-
ke is van gemeenteraadsleden, hiermee ook de
burgemeesters en schepenen worden bedoeld. Hij
zal laten onderzoeken of de voorgestelde aanvul-
ling noodzakelijk is. Wat het tweede amendement
betreft, stelt de minister dat er inderdaad argumen-
ten kunnen zijn om het mandaat van een schepen
of burgemeester in een beheersorgaan te beschou-
wen als een verlengstuk van hun uitvoerend lokaal
mandaat. Ook hier stelt zich echter de vraag of het
verbod op bedoelde presentiegelden voor burge-
meesters en schepenen expliciet moet worden ver-
meld. Wanneer het bijvoorbeeld gaat om gemeen-
teraadscommissies kunnen de leden van het sche-
pencollege ook geen zitpenning ontvangen.

Volgens mevrouw Hilde De Lobel blijkt uit de ge-
meentewet duidelijk dat burgemeesters en schepe-
nen naast hun wedde geen extra vergoedingen
kunnen ontvangen. In die zin lijkt de voorgestelde
aanvulling met betrekking tot de presentiegelden
overbodig.

De heer Mark Van der Poorten vraagt dat de nood-
zaak of wenselijkheid van de voorgestelde aanvul-
lingen grondig wordt onderzocht. Het is immers de
taak van het parlement om een behoorlijke en dui-
delijke decreetgeving te realiseren. In die zin kan
de term “gemeenteraadsleden” op het terrein tot
uiteenlopende interpretaties leiden. Vandaar zou
men beter in het decreet het voorgestelde amende-
ment nummer 28 opnemen, temeer daar in amen-
dement nummer 29 wordt voorgesteld om de sche-
penen en burgemeesters uit te sluiten van extra
presentiegelden.

De heer Herman De Loor heeft geen problemen
met de voorgestelde precisering in verband met de
burgemeesters en schepenen (amendement nr. 28).
Hij heeft wel bedenkingen bij het voorstel om bur-
gemeesters en schepenen geen presentiegeld uit te
betalen wanneer zij deel uitmaken van een be-
heerscomité van een intercommunale (amende-
ment nr. 29). Zowel in het federaal als het Vlaams
Parlement is vaak geopperd dat de vergoedingen
voor burgemeesters en schepenen veel te laag
waren. Sinds 1 januari 2001 zijn die vergoedingen
wel gevoelig verhoogd. De spreker vraagt of uit het
amendement moet worden afgeleid dat burge-
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meesters en schepenen thans te veel worden be-
taald. Wanneer een burgemeester of schepen zit-
ting heeft in een beheerscomité, leidt dat toch tot
extra kosten, al was het maar om zich te verplaat-
sen.

De heer Bart De Smet ontkent dat zijn fractie van
oordeel is dat burgemeesters of schepenen te veel
worden betaald. Hij stelt dat de reden dat burge-
meesters of schepenen zitting hebben in een be-
heerscomité thans vaak van financiële aard is. Om
beleidsmatige redenen is het aangewezen om bur-
gemeesters of schepenen toe te laten tot de inter-
gemeentelijke organen, met dien verstande echter
dat er geen extra vergoeding aan verbonden mag
zijn. Sinds de herwaardering van het lokale man-
daat worden de uitvoerende lokale mandatarissen
niet te veel, maar toch voldoende voor hun werk
vergoed.

De heer Carl Decaluwe is verwonderd over de re-
actie van de heer De Loor. Hij verwijst naar de be-
perking van de presentiegelden die voormalig mi-
nister van Binnenlandse Aangelegenheden Luc
Van den Bossche invoerde en naar het feit dat
voormalig minister van Huisvesting Norbert De
Batselier decretaal liet bepalen om geen presentie-
gelden toe te kennen aan de bestuurders van de
NV Domus Flandria. Men moet ook een onder-
scheid maken tussen presentiegelden, die volgens
het amendement worden uitgesloten voor burge-
meesters en schepenen, en eventuele gemaakte
kosten bij het uitoefenen van het intercommunale
mandaat. Van de gemaakte benzinekosten bijvoor-
beeld kan men perfect de bewijzen voorleggen.
Overigens maken veel burgemeesters gebruik van
voertuigen van de gemeente.

De heer Herman De Loor vindt de stelling dat bur-
gemeesters zich met voertuigen van de gemeente
laten rondrijden, demagogisch. In heel Vlaanderen
zijn er hooguit 12 gemeenten boven de 50.000 in-
woners. Volgens hem zijn er geen of slechts heel
uitzonderlijk gemeenten van minder dan 50.000 in-
woners waar de burgemeester over een eigen
dienstvoertuig beschikt.

Mevrouw Veerle Heeren merkt op dat in haar ge-
meente, die 37.000 inwoners telt, de burgemeester
wel over een dienstvoertuig beschikt. Op zich heeft
zij daar geen probleem mee, maar daar blijkt toch

uit dat ook burgemeesters van kleinere gemeenten
over een dienstvoertuig kunnen beschikken.

De minister ziet argumenten die pleiten voor de
expliciete vermelding van burgemeesters en sche-
penen (amendement nr. 28). In het kader van de
proeve tot gemeentedecreet die momenteel wordt
voorbereid, wordt er aan gedacht om te bepalen
dat de leden van het schepencollege zich in de ge-
meenteraad moeten laten vervangen door hun op-
volgers. Op dat ogenblik hebben zij niet langer de
kwalificatie van gemeenteraadslid. Het amende-
ment kan dus zinvol zijn indien de gemeentewet in
die zin zou worden gewijzigd. Wat de problematiek
van de presentiegelden voor burgemeesters en
schepenen betreft, wijst de minister er op dat de in-
terlokale vereniging een vereniging is zonder
rechtspersoonlijkheid die betrekking heeft op lich-
te vormen van samenwerking tussen gemeenten.
Het gaat dan bijvoorbeeld om enkele gemeenten
die in het kader van een interlokale vereniging
samen een mobiliteitsplan opstellen. De activitei-
ten van dergelijke verenigingen liggen met andere
woorden in het verlengde van de kerntaken van
een schepencollege. Het is zelfs aangewezen om
naar zulke interlokale verenigingen lokale uitvoe-
rende mandatarissen af te vaardigen. Op die ma-
nier wordt immers de link met de uitvoerende tak
van de gemeente versterkt.

De heer Mark Van der Poorten verklaart tevreden
te zijn met het antwoord van de minister. Ten aan-
zien van de heer De Loor stelt hij dat het eventu-
ele mandaat van een burgemeester of schepen in
een beheerscomité een verlengstuk is van hun uit-
voerend lokaal mandaat, zodat er geen extra pre-
sentiegeld moet worden uitgekeerd.

Amendement nr. 1 wordt aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

Amendement nr. 28 wordt aangenomen met 11
stemmen tegen 3.

Amendement nr. 29 wordt aangenomen met 14
stemmen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.
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HOOFDSTUK III

Samenwerkingsverbanden met
rechtspersoonlijkheid

AFDELING I

Principes

Artikel 10

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om het eerste lid te
vervangen (565/4, amendement nr. 30). De heer
Bart De Smet verklaart dat dit amendement moet
toelaten dat intercommunales zich met meer dan
één doelstelling kunnen inlaten en dat andere
rechtspersonen van publiek en privaat recht, waar-
onder private partners en provincies, kunnen parti-
ciperen in intercommunales. Hij verklaart dat zijn
fractie geenszins gekant is tegen een zuivere inter-
communale, maar dat zij aan de gemeenten de
keuze wil laten om eventueel voor een gemengde
vorm te kiezen.

De heer Dany Vandenbossche vraagt wat in dit
amendement wordt bedoeld met “andere rechts-
personen van publiek recht”. Die omschrijving is
immers veel ruimer dan enkel de provinciale bestu-
ren. Het zou bijvoorbeeld ook over de Vlaamse
Gemeenschap kunnen gaan.

De heer Bart De Smet verklaart dat “andere
rechtspersonen van publiek recht” zo moet worden
gelezen dat het enkel betrekking heeft op de pro-
vincies.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
er eveneens toe om het eerste lid te vervangen
(565/3, amendement nr. 2). De heer Jo Vermeulen
verklaart dat het amendement enerzijds gedeelte-
lijk in de lijn ligt van amendement nummer 30 van
de CVP-fractie, maar dat het anderzijds toch de ba-
sisfilosofie van het voorliggend ontwerp wil bewa-
ren. Uit de hoorzittingen en de algemene bespre-
king is gebleken dat een participatie van de provin-
cies in een intergemeentelijk samenwerkingsver-
band toch zinvol kan zijn. Het moet wel duidelijk
zijn dat een dergelijk samenwerkingsverband een
hulpstructuur van de gemeente is, zodat de provin-
ciale participatie beperkt moet blijven. De indie-
ners van dit amendement willen de intergemeente-

lijke samenwerking wel ‘zuiver’ houden en dus
geen private participaties toelaten.

De heer Dirk De Cock vult aan dat dit amende-
ment ook voorziet in de schrapping van polders en
wateringen enerzijds en van kerkfabrieken ander-
zijds als mogelijke partners in een intergemeente-
lijk samenwerkingsverband. Ingaande op een vraag
van de Raad van State om de openbare lokale
rechtspersonen te definiëren, waren die initieel wel
in het ontwerp opgenomen. Gezien die administra-
tieve overheden vandaag in geen enkel interge-
meentelijk samenwerkingsverband participeren,
wordt nu voorgesteld hen hier te schrappen.

Een subamendement ingediend door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris op amendement nr. 2 strekt ertoe na
de eerste zin een nieuw lid in te voegen (565/6,
amendement nr. 71). Mevrouw Hilde De Lobel ver-
klaart dat het hier gaat om de vertegenwoordiging
van de provincies in een intergemeentelijk samen-
werkingsverband. De VVP stelde zelf voor om de
deelname van een provincie aan een samenwer-
kingsverband afhankelijk te maken van een uit-
drukkelijk gemotiveerd verzoek van de initiatief-
nemende gemeenten.

De heer Carl Decaluwe vraagt of artikel 10 impli-
ceert dat verbruikersverenigingen niet langer kun-
nen deel uitmaken van de beheersorganen van een
intergemeentelijk samenwerkingsverband.

De minister bevestigt dit. De regering opteert voor
intercommunales waarin gemeenten samen bepaal-
de opdrachten proberen waar te maken. In beperk-
te mate kan ook een participatie van de provincies,
die eveneens een openbaar bestuur zijn, worden
toegelaten. Er moet een duidelijk onderscheid wor-
den gemaakt tussen private (belangen)groepen en
instellingen die het openbaar belang moeten ver-
dedigen.

De heer Carl Decaluwe vraagt of de Vlaamse rege-
ring hiermee een algemene beleidslijn uitzet. Zul-
len verbruikersverenigingen geweerd worden uit
alle raden van bestuur van instellingen waarbij de
Vlaamse overheid betrokken is, of geldt dit enkel
voor de intergemeentelijke samenwerking ? Die
vraag is ook van belang in het kader van de op sta-
pel staande reorganisatie van het Vlaamse open-
baar bestuur. De spreker merkt verder op dat be-
paalde coalitiepartners in andere dossiers, bijvoor-
beeld dat van de NMBS, wel pleiten voor een aan-
wezigheid van consumentenverenigingen in de
raad van bestuur.
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De minister stelt als algemeen principe uit te willen
gaan van het primaat van de politiek. Dat betekent
dat er een onderscheid moet worden gemaakt tus-
sen enerzijds diegenen die de beslissingen moeten
nemen, en anderzijds diegenen die bepaalde belan-
gen te verdedigen hebben en een herkenbare, advi-
serende rol kunnen spelen. In de nabije toekomst
zullen de Vlaamse openbare instellingen inderdaad
worden hervormd. Het herstellen van het primaat
van de politiek zal daarbij een belangrijke leidraad
zijn. Dat houdt onder meer in dat de huidige ver-
warrende situatie, waarbij bepaalde belangengroe-
pen via de raden van bestuur beslissingsmacht heb-
ben zonder dat zij politieke verantwoording moe-
ten afleggen, een halt wordt toegeroepen.

De heer Dany Vandenbossche vraagt wat de heer
Decaluwe precies bedoelt met de aanwezigheid
van verbruikersverenigingen in raden van bestuur.
Moeten die volgens hem aanwezig zijn als vennoot
of met het oog op adviesverlening ?

De heer Carl Decaluwe merkt op dat verbruikers-
verenigingen momenteel wel aanwezig zijn in de
raden van beheer van bijvoorbeeld de intercom-
munales Interelectra en Wvem. Als de regering de
geciteerde algemene lijn zal doortrekken, impli-
ceert dit dat het volledige maatschappelijk midden-
veld uit de intercommunales en de openbare instel-
lingen wordt geweerd. Dat zou een belangrijke po-
litieke vaststelling zijn. Het zou echter ook haaks
staan op het pleidooi van bijvoorbeeld Agalev om
de gebruikers een plaats te geven in de raad van
bestuur van de NMBS. De spreker vraagt nadruk-
kelijk of het de algemene lijn is van de Vlaamse re-
gering om het middenveld te weren uit de raden
van bestuur.

Mevrouw Dominique Guns wijst erop dat in een
later artikel duidelijk is voorzien dat de raden van
bestuur zich kunnen laten adviseren of bijstaan
door technici. Het middenveld zou dus in de hoe-
danigheid van adviseur kunnen worden betrokken
bij de intergemeentelijke samenwerking.

De heer Jo Vermeulen vindt dat het middenveld
een rol moet kunnen spelen bij het voorbereiden
van beleidsbeslissingen. Bij de intergemeentelijke
samenwerking gaat het echter om een verlengstuk
van het gemeentelijk bestuur, zodat het logisch is
dat de beslissingsbevoegdheid gelegd wordt bij de
gemeentelijke bestuurders.

De minister ontkent dat de Vlaamse regering het
middenveld wil weren. Hij verwijst naar de naken-
de reorganisatie van de Vlaamse overheid waarbij
er 13 ministeries zullen worden opgericht. Per mi-

nisterie zal er een strategische adviesraad worden
opgericht, waarin het middenveld heel nadrukke-
lijk aanwezig zal zijn en adviezen zal kunnen uit-
brengen. Dat zal de rol zijn van het middenveld bij
het totstandkomen van het beleid. Mogelijk komt
dat voor sommigen bedreigend over, maar het is
belangrijk om eenieders rol duidelijk af te bakenen
en te definiëren. Momenteel is het bestuurlijk land-
schap in Vlaanderen erg onoverzichtelijk. Er zijn
een aantal bestuursniveaus sui generis ontstaan die
zich in een schemerzone bevinden en waar nie-
mand nog echt controle over heeft. De basisfiloso-
fie in dit decreet is dat er voor de intergemeentelij-
ke samenwerking een terugkoppeling moet gebeu-
ren naar de gemeenteraad. Intercommunales die-
nen immers beschouwd te worden als een verleng-
stuk van de gemeenten. Er kunnen wel adviezen
worden uitgebracht, maar rechter en partij situaties
moeten vermeden worden. Kortom, de betrokken-
heid van het middenveld blijft behouden of wordt
zelfs versterkt, maar wel vertrekkende vanuit een
adviesbevoegdheid. Deze discussie kan hernomen
worden bij de behandeling van artikel 55, waar er
sprake is van adviescomités.

De heer Carl Decaluwe bespeurt toch enige tegen-
spraak bij de coalitiepartners inzake de betrokken-
heid van bijvoorbeeld gebruikers en vakbonden in
de raden van bestuur. Een gelijkaardige discussie
als over de NMBS zal binnenkort ook op Vlaams
niveau opduiken, met name inzake De Lijn waar
de vakbonden ook in de raad van bestuur verte-
genwoordigd zijn. Spreekt de minister hier namens
de Vlaamse regering en de meerderheidsfracties of
spreekt hij in persoonlijke naam ?

De heer Johan De Roo stelt vast dat de meerder-
heid ondubbelzinnig kiest voor de zuivere interge-
meentelijke samenwerkingsvorm. Hij mist echter
een duidelijke argumentatie voor die keuze. Waar-
om verplicht men alle gemeenten om voor om het
even welk samenwerkingsverband te kiezen voor
een zuivere formule ? Waarom worden de gemeen-
ten die in het verleden voor een gemengde formule
kozen, nu verplicht om de private partner uit te
stoten ? De minister heeft dit een politieke keuze
genoemd, maar hij zou moeten duidelijk maken
waarop die keuze is gebaseerd. De spreker wijst op
de cruciale rol die sociaal-economische middens
via de intercommunales hebben gespeeld in de ver-
schillende streken van Vlaanderen op het vlak van
sociaal-economische expansie, het aantrekken van
bedrijven, het stimuleren van werkgelegenheid, het
realiseren van infrastructuur en sociale-huisves-
tingsprojecten, enzovoort. Wil de overheid die rol
nu alleen gaan spelen ? Mogen de sociaal-economi-
sche middens enkel nog aanwezig zijn in voorberei-
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dende, adviserende vergaderingen en moeten zij af-
wezig blijven daar waar er beslissingen worden ge-
troffen ? Als de regering haar voornemen door-
drijft, zullen er geen intercommunales meer kun-
nen worden opgericht waarin ook de sociaal-eco-
nomische krachten van de streek aanwezig zijn.

De heer Carl Decaluwe meent dat een goedkeuring
van dit decreet zal leiden tot een stilvallen van de
streekontwikkeling in de regio Kortrijk. In die
regio is er steeds een positieve samenwerking ge-
weest tussen de politieke en de socio-economische
middens. Ook de natuurbeweging werd recent op-
genomen in de raad van bestuur van de intercom-
munale Leiedal. Dankzij die samenwerking is er
voor allerlei projecten een maatschappelijk draag-
vlak gecreëerd. Een mogelijke denkrichting zou
kunnen zijn om de streekontwikkeling toe te ver-
trouwen aan de streekplatforms, maar de middelen
die de regering daarvoor wil reserveren zijn bijzon-
der krap. De streekplatforms zijn momenteel
samen met private partners op zoek naar hefboom-
projecten. De private sector is bereid daar geld in
te investeren, maar zij vraagt ook een stabiele
rechtsbasis voor die samenwerking, bijvoorbeeld in
de vorm van intercommunale samenwerking. Dit
decreet betekent dus het einde voor een aantal
spontaan gegroeide vormen van publiek-private sa-
menwerking. De heer Decaluwe wijst ook op het
belang van de grensoverschrijdende samenwerking
tussen intercommunales in de regio Kortrijk,
Noord-Frankrijk en de provincie Henegouwen.
Ook die samenwerking zal met dit decreet een
enorme slag worden toegebracht. Is dit alles een
bewuste keuze van de regering ? Wordt er een al-
ternatief naar voor geschoven ? 

Ook de heer Eric Van Rompuy is verwonderd dat
de Vlaamse regering het middenveld wil weren uit
de bestuursorganen van de intercommunales. Zal
die lijn ook in andere instellingen worden doorge-
trokken ? Zal men bijvoorbeeld de sociale partners
uit de GOM’s en de streekplatforms weren ? De
spreker verklaart dat zijn partij voorstander blijft
van een breed gedragen sociaal middenveld. De
paars-groene coalitie daarentegen gaat de weg op
van de politisering onder het mom van het herstel-
len van het primaat van de politiek.

De heer Dirk De Cock vindt dat de verantwoorde-
lijkheden duidelijk moeten worden afgebakend. In-
tercommunales zijn te beschouwen als een verleng-
stuk van het lokaal bestuur. Beslissingen kunnen

vanuit democratisch oogpunt dan ook slechts geno-
men worden door mandatarissen die daarvoor de-
mocratisch gelegitimeerd zijn. Het is geenszins de
bedoeling om vormen van samenwerking met pri-
vate partners een slag toe te brengen. Daarom
werd ook een ruime overgangstermijn van 18 jaar
voorzien.

De heer Jo Vermeulen sluit zich hierbij aan. De
Agalev-fractie heeft steeds gepleit voor zuivere in-
tercommunales om de besluitvorming ook zuiver
te houden. De huidige sluipende besluitvorming
door tussenstructuren, waarvan de betrokken ge-
meenten enkel kennis kunnen nemen, moet wor-
den vermeden. De besluitvorming moet integen-
deel gebeuren door de democratisch verkozen
raden.

De heer Eric Van Rompuy stelt dat grote Europese
groepen zich actief zullen werpen op de sector van
de nutsvoorzieningen (elektriciteit, gas, kabel,
water) in Vlaanderen. Voor een stuk is dat overi-
gens nu al het geval, bijvoorbeeld in de waterdistri-
butie. Gelet op de financiële uitdagingen waar de
gemeenten momenteel voor staan, is het zeker niet
denkbeeldig dat buitenlandse groepen de gemeen-
ten een aanbod zullen doen om hun aandelen in de
nutssectoren over te nemen. De gemeenten zullen
dan voor een moeilijke keuze staan : moeten zij
hun middelen steken in het verder verdelen van
elektriciteit of bijvoorbeeld in het oplossen van de
mobiliteitsproblematiek of het verminderen van de
schuld ? Voor de bevolking maakt het uiteindelijk
niet zo veel uit wie de elektriciteit verdeelt. Die
vindt het wel belangrijk dat de mobiliteitsproble-
matiek aangepakt wordt of dat er geïnvesteerd
wordt in sociale voorzieningen. De kans is dus
reëel dat de gemeenten hun aandelen zullen verko-
pen aan grote buitenlandse groepen. Wat zijn dan
de garanties die de Vlaamse overheid kan bieden
inzake universele dienstverlening of inzake sociale
correcties ? De spreker verklaart dat met dit de-
creet de uitverkoop van de nutssectoren aan grote
buitenlandse groepen wordt georganiseerd. Aldus
zal het tegenovergestelde bereikt worden dan het
herstellen van het primaat van de politiek. De ge-
meenten zullen de facto verplicht worden om hun
aandelen te verkopen, want zij zullen hun partici-
paties in de toekomst noch financieel noch tech-
nisch kunnen behouden. In die zin is dit een anti-
verankeringsdecreet.
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Verwijzend naar het kerntakendebat, stelt de heer
Van Rompuy dat met dit decreet in feite de voor-
waarden worden geschapen voor de lokale bestu-
ren om bepaalde taken af te stoten. De gemeenten
hebben slechts in theorie de vrijheid om te kiezen
om al of niet nog actief te zijn in de nutsvoorzie-
ningen. De keuzevrijheid zal de facto gedicteerd
worden door de marktwerking : grote buitenlandse
spelers zullen de markt in Vlaanderen inpalmen,
zonder dat er garanties worden geboden inzake
dienstverlening.

De minister erkent dat het voorliggend artikel cru-
ciaal is. Een eerste element is de principiële be-
leidskeuze voor zuivere intercommunales. Dat be-
tekent dat de private sector niet langer aanwezig
kan zijn in de raden van bestuur en in de intercom-
munales zelf. Op zich is dat geen nieuw debat en
ook de argumenten daaromtrent zijn al langer be-
kend. De Vlaamse regering heeft dat debat ook ge-
voerd en uiteindelijk geopteerd voor de zuivere
formule. De reden daarvan is dat het algemeen be-
lang geformuleerd moet worden door vertegen-
woordigers van de openbare sector. Die kan zich
daarvoor laten bijstaan en adviseren door deskun-
digen en technici of door het middenveld, maar de
beslissingen moeten door de vertegenwoordigers
van de openbare sector worden getroffen.

De minister beaamt dat grote buitenlandse groe-
pen geïnteresseerd zijn om te participeren in de
nutsvoorzieningen in Vlaanderen. Allicht zullen zij
inderdaad bij de Vlaamse gemeenten met aantrek-
kelijke voorstellen komen aankloppen, maar die
gemeenten zullen zelf kunnen beslissen om daar al
dan niet op in te gaan. Dat is een groot verschil
met de huidige situatie, waarbij een Franse groep
als Suez al mee aan tafel zit in een aantal intercom-
munales en er de strategieën uitwerkt. De strategie
die daarbij gevolgd wordt is die van de winstmaxi-
malisatie. Dat is ook logisch want een private on-
derneming heeft ten aanzien van de aandeelhou-
ders de opdracht om winst te maken. Het is duide-
lijk dat dit een andere finaliteit is dan het beharti-
gen van het openbaar belang.

Een tweede principiële keuze is het herstellen van
het primaat van de politiek en het herdenken van
de rol van het middenveld (sociale partners, milieu-
verenigingen, …). Diegenen die verkozen zijn moe-
ten opnieuw de beslissingen nemen. Zij zijn daar-
voor gemandateerd en rechtstreeks aanspreekbaar
en in de gemeenteraden kan er een openbaar
debat worden gevoerd. Bij de huidige intercommu-
nales daarentegen is er via het getrapt systeem
sprake van een democratisch deficit. De Vlaamse
regering wil de opdrachten duidelijker definiëren :

het politieke niveau neemt de beslissingen en kiest
de partners om de beslissingen uit te voeren. Daar-
bij kan worden samengewerkt met private groepen
voorzover daarbij het algemeen belang wordt ge-
diend. Het middenveld heeft binnen dit model een
duidelijke adviesfunctie.

Wat de streekontwikkeling betreft, geeft de minis-
ter lezing van opmerkingen van de intercommuna-
le Leiedal op het voorliggend decreet : “Wij stellen
de intentie vast van de Vlaamse regering om de
streekwerking volledig in te bedden in de streek-
platforms, waarbij de rol van de zuivere intercom-
munales gezien wordt als partner namens de groep
gemeenten. Op zich lijkt dit aannemelijk. Deze in-
tentie moet echter ook decretaal worden vastge-
legd, waarbij aan de nieuwe streekplatforms vol-
doende middelen gegarandeerd worden.”. Hiermee
belandt men volgens de minister in het debat over
de STEM-nota van de minister van Economie.

De derde keuze heeft te maken met het aan ban-
den leggen van de intercommunales met algemene
doelstellingen. Die zijn immers uitgegroeid tot een
tussenniveau dat een eigen leven is gaan leiden en
inderdaad ook een eigen dynamiek heeft ontwik-
keld. Hier heeft de Vlaamse regering zich volledig
laten inspireren door het CBO-rapport. Voor elke
nieuwe opdracht zal er een terugkoppeling moeten
gebeuren naar de gemeenteraden.

Aan het lokale niveau moet volgens de minister
opnieuw een echte autonomie worden gegeven.
Dat impliceert wel dat de gemeenten hun verant-
woordelijkheid nemen. Sommigen stellen nu dat de
gemeentelijke bestuurders hiervoor niet of onvol-
doende gewapend zijn. Als dat effectief het geval
is, moet men ook consequent zijn en de betrokken
taak ofwel privatiseren ofwel overdragen aan een
ander bestuursniveau. Een aantal zuivere inter-
communales heeft echter al afdoende bewezen dat
de publieke sector haar taken in de energiesector
wel aankan.

Wat de waarborgen inzake de universele dienstver-
lening betreft, stelt de minister dat die in de be-
trokken energiedecreten en –besluiten moeten
worden opgenomen. De spelregels moeten, zoals in
andere Europese landen, worden bepaald door de
regulatoren op Vlaams en federaal niveau. De mi-
nister ontkent dat met dit decreet de uitverkoop
van de energiesector wordt georganiseerd. Het de-
creet biedt een bestuurskader waarbinnen de ge-
meenten kunnen samenwerken. De minister doet
opmerken dat de kabel al verkocht is en dat de
energiedecreten een aantal splitsingen opleggen
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die kaderen in de liberalisering van de Europese
energiemarkt.

De minister maakt melding van een werkgroep van
de zaakvoerders van de negen Limburgse sociale-
huisvestingsmaatschappijen en de Vlaamse Confe-
deratie Bouw. De VHM vervult daarbij een bege-
leidende rol. Het is de bedoeling om nieuwe vor-
men van PPS in de sociale huisvesting uit te wer-
ken. In plaats van de klassieke moeizame procedu-
res te volgen, zou daarbij aan de markt gevraagd
worden welke private projecten zij kan voorstellen
op het gebied van kleinschalige projecten in de so-
ciale huisvesting. Vervolgens gebeurt er een verge-
lijking van prijs en kwaliteit. De minister wil derge-
lijke vormen van samenwerking aanmoedigen en
intensifiëren. Het is dus niet nodig dat de overheid
nog zelf alle taken uitvoert. Bovendien kunnen op
die manier de termijnen voor het realiseren van
projecten gehalveerd worden, hetgeen ook van be-
lang is voor het bereiken van de 15.000 extra socia-
le woningen tegen het einde van de legislatuur.
Dergelijke samenwerkingsvormen kunnen volgens
de minister tot een win-win situatie leiden voor
zowel de openbare als de private sector. Om samen
te werken is het echter niet nodig dat de aanne-
mers vertegenwoordigd zouden zijn in de raad van
bestuur van de VHM. Dat zou zelfs gevaarlijk zijn
want dan dreigt de projectontwikkeling eerder het
private belang te zullen dienen.

De minister besluit dat dit ontwerp inzake de drie
bovenvermelde beleidslijnen bijzonder vernieu-
wend is. Dankzij het menu aan samenwerkingsvor-
men dat wordt aangeboden, zullen de gemeenten
de kans krijgen om meer, meer gestructureerd en
transparanter samen te werken dan vandaag het
geval is.

De heer Carl Decaluwe merkt op dat men bij deze
bespreking in feite voortdurend belandt bij het
kerntakendebat. Men had beter eerst dat debat af-
gerond en dan pas dit ontwerp besproken. De spre-
ker beaamt dat het decreet vernieuwend is, maar
dat hoeft niet noodzakelijk een verbetering te be-
tekenen. Het decreet zal leiden tot meer intercom-
munales dan vandaag het geval is. In combinatie
met de cumulatiebeperking die vervat is in artikel
46, zullen heel wat mandaten noodzakelijkerwijze
moeten worden ingenomen door ambtenaren. Dat
staat alleszins haaks op het herstellen van het pri-
maat van de politiek. Verwijzend naar de bemer-
kingen van de intercommunale Leiedal, stelt de
spreker vast dat er nog steeds geen decretaal kader
bestaat voor de streekplatforms. Er is dus geen al-
ternatief aanwezig voor de intercommunales voor
streekontwikkeling. Wat ten slotte het door de mi-

nister aangehaalde voorbeeld van nieuwe samen-
werkingvormen in de sociale huisvesting betreft,
meent de heer Decaluwe dat het hier niet om PPS
gaat maar om een beperkte offerte-aanvraag. Die
mogelijkheid bestaat al jaren in het kader van de
wet op de overheidsopdrachten, maar ze wordt nu
door de regering als vernieuwend verkocht.

De heer Dany Vandenbossche verklaart dat zijn
partij principieel altijd al achter de zuivere inter-
communales heeft gestaan. Daar is immers een
scheiding aanwezig tussen de politieke besluitvor-
ming en de ondernemingsgeest. Dat is de grond
van de principiële discussie, die overigens al zeer
oud is.

De heer Johan De Roo benadrukt dat de minister
de gemeenten met dit decreet naar een financiële
catastrofe leidt. Ter illustratie verwijst hij naar een
artikel uit het informatieblad Binnenband van de
administratie Binnenlandse Aangelegenheden
(jaargang 6, nr. 21, blz. 9-20), waarin wordt ge-
schetst hoe de gemeenten A-aandelen van Electra-
bel kunnen afkopen ten einde 75% van de aande-
len in de energie-intercommunales te bekomen. De
spreker beseft dat hij al herhaaldelijk de financiële
gevolgen voor de gemeenten heeft geschetst. Hij
betreurt dat de minister die gevolgen blijkbaar niet
ernstig neemt.

De minister verklaart het standpunt van de heer
De Roo te respecteren, maar hij ontkent de finan-
ciële gevolgen voor de gemeenten te onderschat-
ten. Hij wijst erop dat hij in zijn repliek op de hoor-
zittingen en naar aanleiding van de algemene be-
spreking zeer uitgebreid heeft geantwoord op de fi-
nanciële gevolgen van dit ontwerp en van het elek-
triciteitsdecreet.

De heer Johan De Roo blijft zich afvragen waarom
de gemeenten in de toekomst niet vrij zullen kun-
nen kiezen tussen een zuivere of een gemengde
formule. Met dit gegeven kan de CVP-fractie zich
absoluut niet akkoord verklaren. De verplichte
keuze voor de zuivere formule wordt alvast niet
opgelegd door de Europese Unie. Waarom wordt
de zuivere formule ook opgedrongen aan gemeen-
ten en streken waar men een traditie heeft van
goede samenwerking met het sociaal-economische
middenveld en met private organisaties ?

De heer Jan Laurys meent dat er bij de sociale
partners en het middenveld nogal wat wantrouwen
bestaat tegenover de adviserende rol die men hen
wil toebedelen. Niemand zal er problemen mee
hebben dat de politiek uiteindelijk beslist, maar bij
de sociale partners bestaat toch de vrees dat ook
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de adviserende rol zal worden afgebouwd. Uit de
beleidsnota’s van de ministers Landuyt en Van Me-
chelen blijkt bijvoorbeeld dat er gedacht wordt aan
een rationalisering en integratie van streekplat-
forms en STC’s. Er werden daarvoor al plannen
aangekondigd maar concrete beleidsstappen blij-
ven vooralsnog achterwege. Met dit decreet wor-
den de streekontwikkelingsintercommunales in de
richting van de streekplatforms gedreven, maar die
hebben de facto nog geen statuut. Vanuit bepaalde
streken werden er zogenaamde streekcharters in-
gediend, maar de goedkeuring ervan werd gewei-
gerd met het argument van het primaat van de po-
litiek. Kortom, in de feiten kan men vaststellen dat
het overleg in de streekplatforms stilvalt terwijl er
geen alternatief voorhanden is. In die zin is het
wantrouwen op het terrein dan ook te begrijpen.
Overigens begrijpt de spreker niet goed waarom de
Vlaamse regering zo tegen overleg met het mid-
denveld gekant is. Bij de Europese Unie zijn er
honderden lobbygroepen actief en dat wordt daar
als positief ervaren.

Mevrouw Hilde De Lobel stelt dat haar fractie dit
dossier op een niet-ideologische manier wil bena-
deren. Zij vindt het positief dat dit ontwerp een
aantal bestaande wantoestanden aanpakt en dat de
rol van de gemeenten wordt versterkt. Zij betreurt
daarentegen dat via amendement nummer 2 van de
meerderheid de provincies opnieuw zouden wor-
den toegelaten tot de intergemeentelijke samen-
werking. Zij kondigt een subamendement aan ten
einde de provinciale participatie te beperken tot
maximum 10%.

De minister ontkent dat er bij de Vlaamse regering
een wantrouwen bestaat tegenover het midden-
veld. De regering beseft ten volle hoe belangrijk
samenwerking en overleg kan zijn. De rol van de
politiek en de sociale partners moet wel duidelijk
herkenbaar zijn. In die zin pleit hij voor samenwer-
kingsformules. De minister verklaart goede erva-
ringen te hebben met de werking van de streek-
platforms en ook met de samenwerking in de
GOM’s. Ook het actieplan voor Limburg na de
sluiting van de steenkoolmijnen betekende een po-
sitieve ervaring inzake het overleg tussen de poli-
tiek en het sociaal-economische middenveld. Sa-
menwerking is dus noodzakelijk maar situaties
waarin men zowel rechter als partij is, moeten wor-
den vermeden. In die zin vindt de minister het ook
geen goede zaak dat de vakbonden zouden zijn
vertegenwoordigd in de raad van bestuur van De
Lijn.

De heer Johan De Roo stelt dat de sociaal-econo-
mische democratie niet is weg te denken in Vlaan-

deren. De minister zegt wel dat hij de sociaal-eco-
nomische middens niet wantrouwt, maar ze worden
wel geweerd uit de bestuursorganen.

De heer Mark Van der Poorten vraagt waarom de
provinciale participatie precies tot 20% wordt be-
perkt. In een aantal intercommunales is de provin-
cie de motor van de samenwerking geweest, zowel
inzake knowhow als inzake kapitaalsinbreng. Kan
men toch niet overwegen om in specifieke geval-
len, bijvoorbeeld het beheer van een intercommu-
nale verzorgingsinstelling met een bovenlokaal be-
reik, de provincies ook in de toekomst de rol van
motor te laten spelen ?

De minister stelt dat er zich hier twee mogelijkhe-
den aanbieden : ofwel blijft de activiteit intercom-
munaal en moet de provinciale participatie worden
teruggebracht tot 20% ; ofwel maakt men van de
activiteit een volledig provinciaal initiatief. De be-
perking tot 20% is tijdens de hoorzittingen door de
VVP zelf voorgesteld als alternatief voor de volle-
dige uitsluiting van de provincies. Die 20% verte-
genwoordigt een redelijk aandeel. De minister is
niet geneigd om de provinciale participatie nog
verder te verlagen tot bijvoorbeeld 10%. Daardoor
zou immers de financiële inspanning die gemeen-
ten en steden de komende zes jaar moeten verrich-
ten zwaarder worden.

Amendement nr. 30 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Amendement nr. 2 wordt aangenomen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 71 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel 10 wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 11

De heer Dany Vandenbossche stelt een tekstcorrec-
tie voor. De woorden “de vennootschapswet” op de
vierde regel van het derde lid moeten vervangen
worden door “het wetboek voor de vennootschap-
pen”.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
3 onthoudingen.

Stuk 565 (2000-2001) – Nr. 10 40



Artikel 12

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om in § 2, 3° de
woorden “functioneel samenhangende” te schrap-
pen (565/4, amendement nr. 31). Dit amendement
moet het volgens de heer Bart De Smet mogelijk
maken om intercommunales met algemene doel-
stellingen, bijvoorbeeld in het kader van de streek-
ontwikkeling, te laten voortbestaan.

Amendement nr. 31 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen
tegen 3.

AFDELING 2

Projectvereniging

Artikel 13

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe na het eerste lid een nieuw lid in te voegen,
dat bepaalt dat tijdens de bij de oprichting van een
projectvereniging vastgestelde duur, geen uittre-
ding mogelijk is (565/3, amendement nr. 3).

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om in het laatste
lid na het woord “gemeenteraden” de woorden “en
de provincieraden” in te voegen (565/4, amende-
ment nr. 32). De heer Bart De Smet verklaart dat
deze amendering het gevolg is van het verder mo-
gelijk maken van participaties van de provincies.

De minister vindt amendement nr. 32 overbodig
vermits de verkiezingen voor de gemeente- en de
provincieraden samenvallen.

Amendement nr. 3 wordt aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

Amendement nr. 32 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 14

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in het tweede lid de laatste zin te vervangen
(565/3, amendement nr. 4). De heer Dirk De Cock
verklaart dat dit amendement voorziet in de publi-
catie van de oprichtingsakte van de projectvereni-
ging in het Belgisch Staatsblad. Op die manier is er
uniformiteit met de bekendmakingsvoorschriften
die gelden voor de dienstverlenende en de op-
drachthoudende verenigingen. Dit amendement is
er gekomen op suggestie van professor Dujardin.

Amendement nr. 4 wordt aangenomen met 11
stemmen bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt eveneens
aangenomen met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Artikel 15

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe dit artikel te ver-
vangen (565/4, amendement nr. 33). De heer Bart
De Smet verklaart dat dit amendement voortvloeit
uit de wens van zijn fractie om de participaties van
de provincies en van privaatrechtelijke personen
verder mogelijk te maken. In die zin hangt het
amendement samen met amendement nr. 30 op ar-
tikel 10.

Voor wat de deelneming van privaatrechtelijke
personen betreft, verwijst de minister naar de dis-
cussie daaromtrent bij artikel 10. Voor wat de pro-
vincies betreft, vindt hij het amendement niet
nodig omdat zij geen beslissende stem hebben
wanneer het gaat om toetreding of statutenwijzi-
ging.

Amendement nr. 33 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen
tegen 3.

Artikel 16

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid de
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laatste zin te vervangen (565/4, amendement nr.
34). De heer Bart De Smet verklaart dat de ge-
meenten best zelf oordelen wie zij willen afvaardi-
gen : een gemeenteraadslid, de burgemeester of
een schepen. Dit amendement hangt samen met
amendement nr. 28 op artikel 9.

De minister stelt dat dit amendement een verdui-
delijking inhoudt en dus aanvaardbaar is. Op het
ogenblik dat de gemeentewet een Vlaamse be-
voegdheid wordt, is het immers niet ondenkbaar
dat de functie van schepen en gemeenteraadslid
losgekoppeld wordt. De minister heeft wel een be-
denking bij het gebruik van de term “waarnemen”
van het ambt van burgemeester of schepen. Daar
kan verwarring over ontstaan. Juridisch gezien zou
het beter te zijn te spreken van het “vervullen” van
het ambt van burgemeester of schepen.

Een subamendement voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet op amendement nr. 34 strekt
ertoe in de voorgestelde tekst het woord “waarne-
men” te vervangen door het woord “vervullen”
(565/7, amendement nr. 84°).

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe in het twee-
de lid de laatste zin te vervangen (565/9, amende-
ment nr. 91). De heer Dirk De Cock verklaart dat
de tekst wordt aangepast om in het decreet conse-
quent dezelfde terminologie te hanteren.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het vierde lid de
woorden “deelnemende gemeenten” te vervangen
door het woord “deelnemers” (565/4, amendement
nr. 35). De heer Bart De Smet stelt dat dit amende-
ment is ingegeven door het standpunt dat ook pro-
vincies en privaatrechtelijke rechtspersonen aan de
projectvereniging kunnen deelnemen.

De minister vindt dit amendement niet aanvaard-
baar. Men verbiedt niet dat de provincies deel uit-
maken van de projectvereniging maar het hoeft
niet noodzakelijk. Het uitgangspunt is dat het gaat
om een intergemeentelijk samenwerkingsverband.
Een provinciale participatie tot 20% is toegelaten,
maar het zijn uiteindelijk de gemeenten die zullen
bepalen op welke manier de provincie vertegen-
woordigd zal zijn in de bestuursorganen.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt

ertoe in het vierde lid na de woorden “vertegen-
woordigd zijn” de woorden “en waarin iedere be-
stuurder beschikt over één stem” in te voegen
(565/3, amendement nr. 5). Het betreft volgens me-
vrouw Dominique Guns een juridisch-technisch
amendement om duidelijk te maken dat in de raad
van bestuur van een projectvereniging elke be-
stuurder beschikt over één stem.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns en de heren Dany Vandenbossche,
Jo Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe na het
vierde lid een nieuw lid in te voegen (565/5, amen-
dement nr. 63). Mevrouw Dominique Guns ver-
klaart dat de bedoeling van dit amendement is om
toe te laten dat er door gemeenteraadsleden van
de oppositie een controle zou kunnen worden uit-
geoefend. Zij zijn als dusdanig lid met raadgevende
stem van de raad van bestuur.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns en de heren Dany Vandenbossche,
Jo Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe aan
het vijfde lid toe te voegen dat de hierboven be-
doelde afgevaardigden niet meetellen voor de be-
rekening van een eventueel aanwezigheidsquorum
(565/5, amendement nr. 64). Op die manier wil men
vermijden dat de leden met raadgevende stem de
werking van de projectvereniging zouden verlam-
men.

De minister vindt de drie voorgaande amendemen-
ten zeker aanvaardbaar. Het is reeds lang een be-
kommernis van het parlement om raadsleden uit
de oppositie beter te betrekken bij de interge-
meentelijke samenwerking. De voorgestelde for-
mule lijkt alleszins werkbaar.

De heer Bart De Smet vraagt hoe de minister staat
tegenover het afvaardigen van districtsraadsleden
naar de organen van een intergemeentelijk samen-
werkingsverband. Deze problematiek komt overi-
gens ook in artikel 46 aan bod.

De minister verklaart hier geen bezwaar tegen te
hebben voor wat de dienstverlenende en opdracht-
houdende verenigingen betreft. Mits bijzondere
motivering zouden ook andere personen door de
gemeenteraad naar die verenigingen moeten kun-
nen worden afgevaardigd. Voor de districtsraadsle-
den is dat zeker zinvol omdat zij verkozen zijn en
dus een democratische legitimiteit hebben. Waar
het echter gaat om de projectverenigingen, wordt
het afvaardigen van districtsraadsleden niet weer-
houden. Het gaat dan immers om een rechtstreek-
se aanduiding, zodat er mogelijk juridische proble-
men kunnen ontstaan. In de dienstverlenende en
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de opdrachthoudende verenigingen is het daaren-
tegen de algemene vergadering die de leden van de
raad van bestuur aanduidt, op voordracht van de
deelnemers.

Mevrouw Hilde De Lobel beaamt dat districts-
raadsleden sinds de laatste verkiezingen een demo-
cratische legitimiteit hebben, maar de bevoegdhe-
den van de districtraden zijn wel erg beperkt. Het
heeft daarom weinig zin hen af te vaardigen naar
projectverenigingen die zich bezighouden met aan-
gelegenheden die buiten de bevoegdheid van de
districtsraden vallen. Het gevaar bestaat ook dat
een gemeente enkel districtsraadsleden zou afvaar-
digen. Op die manier wordt de jaarlijkse evaluatie
en het jaarlijks verslag uitbrengen op de gemeente-
raad uitgehold.

De heer Bart De Smet antwoordt dat er inderdaad
minimale bevoegdheden voor de districtsraden zijn
vastgelegd, maar dat de gemeenteraad kan beslis-
sen die bevoegdheden uit te breiden. In die zin kan
de gemeenteraad beslissen tot een her- of opwaar-
dering van de districtsraden.

Mevrouw Hilde De Lobel verklaart een amende-
ment te zullen indienen waardoor districtsraadsle-
den enkel zouden worden toegelaten in die samen-
werkingsverbanden die zich bezighouden met ma-
teries waarvoor de districtsraad bevoegd is.

De amendementen nr. 34 en 84 worden verworpen
met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen. Amen-
dement nr. 35 wordt verworpen met 8 stemmen
tegen 6.

De amendementen nr. 5, 63, 64 en 91 worden aan-
genomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 17

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 11 stemmen bij
3 onthoudingen.

Artikel 18

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe op de zesde en de
zevende regel, na het woord “gemeenten” de woor-
den “en van de provincieraadsleden op de griffie
van het gemeentebestuur” in te voegen (565/4,
amendement nr. 36). De heer Bart De Smet ver-
klaart dat dit amendement verband houdt met de
mogelijke participatie van de provincie. In die zin
moeten ook provincieraadsleden kennis kunnen
nemen van de documenten, die dan ter inzage lig-
gen op het provinciehuis.

Een subamendement voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet op amendement nr. 36 strekt
ertoe de voorgestelde tekst te vervangen (565/7,
amendement nr. 85).

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Dominique Guns en de heren Dany Vandenbos-
sche, Dirk Holemans en Dirk De Cock strekt ertoe
de in amendement nr. 36 voorgestelde zinsnede te
vervangen door : “en desgevallend van de provin-
cieraadsleden van de aangesloten provincies op de
griffie van het provinciehuis” (565/5, amendement
65). De heer Dirk De Cock verklaart dat dit suba-
mendement is ingegeven door de bekommernis om
het inzagerecht te beperken tot de projectvereni-
gingen waar de provincie effectief aan deelneemt.

De minister kan zich hierbij aansluiten. Het kan
niet de bedoeling zijn om de documenten van alle
projectverenigingen ter inzage te leggen op het
provinciehuis. Het subamendement biedt dus een
verduidelijking maar het blijft in de geest van
amendement nr. 36.

De amendementen nr. 36 en 85 worden verworpen
met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 65 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 19

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om op de vijfde en
de zesde regel, na het woord “gemeenteraden” de
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woorden “of van de provincieraden” in te voegen
(565/4, amendement nr. 37). De heer Bart De Smet
verklaart dat dit amendement verband houdt met
de mogelijke participatie van de provincie.

De heer Dany Vandenbossche is van oordeel dat
dit amendement overbodig is. De verkiezingen van
de gemeente- en de provincieraden vallen immers
samen.

Ook de minister meent dat dit amendement weinig
toevoegt aan het geheel.

De heer Bart De Smet beaamt dat de verkiezingen
van beide raden samenvallen, maar de vernieuwing
van de gemeente- en provincieraden valt niet
samen.

Mevrouw Dominique Guns stelt dat het bij de in-
tergemeentelijke samenwerking in eerste instantie
gaat om samenwerking tussen gemeenten, zodat
men zich wenst te houden aan de oorspronkelijke
formulering.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe dit artikel te
vervangen (565/9, amendement nr. 92). De heer
Dirk De Cock verklaart dat de tekst wordt aange-
past in functie van de mogelijke participaties van
de provincies. Tevens wordt de tekst aangepast om
in het decreet consequent dezelfde terminologie te
gebruiken.

Amendement nr. 37 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 92 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 20

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in het eerste lid de woorden “statutair be-
paalde stemmen” te vervangen door het woord
“bestuurders” (565/3, amendement nr. 6). Mevrouw
Dominique Guns verklaart dat dit amendement
een logisch gevolg is van de wijziging van artikel
16, met name dat elke bestuurder één stem heeft.

Amendement nr. 6 wordt aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt eveneens
aangenomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 21

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe dit artikel te ver-
vangen (565/4, amendement nr. 38). De heer Bart
De Smet verklaart dat het hier gaat om de deelna-
me van burgemeesters, schepenen of bestendig af-
gevaardigden aan de bestuursorganen. Die manda-
tarissen beschikken vaak over de nodige deskun-
digheid om hun gemeente of provincie te vertegen-
woordigen. Er wordt wel voorgesteld om aan die
personen met een uitvoerend mandaat geen pre-
sentiegeld toe te kennen voor hun lidmaatschap
van de raad van bestuur. Dat is geenszins ingege-
ven door de bekommernis dat die mandatarissen te
veel zouden verdienen.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns en de heren Dany Vandenbossche,
Dirk Holemans en Dirk De Cock strekt ertoe dit
artikel te vervangen (565/5, amendement nr. 66).
De heer Dirk De Cock stelt dat het amendement
bepaalt dat de leden van de raad van bestuur per
bijgewoonde vergadering een presentiegeld kun-
nen ontvangen dat ten hoogste gelijk is aan het
hoogste bedrag dat uitkeerbaar is aan een gemeen-
teraadslid voor een gemeenteraadszitting in één
van de deelnemende gemeenten. Door het inbren-
gen van het woord “kunnen” wordt duidelijk ge-
maakt dat het tot de verantwoordelijkheid van de
betrokken projectverenigingen behoort om dat al
dan niet te doen. Als men de presentiegelden zou
uitsluiten voor uitvoerende mandatarissen, dreigt
men voor hen een drempel in te bouwen in de pro-
jectverenigingen waardoor die geen beroep zouden
kunnen doen op hun specialistische kennis.

De heer Bart De Smet kan zich hier grotendeels bij
aansluiten. Hij denkt wel dat, als men de keuze aan
de projectvereniging zelf laat, er druk zal uitgeoe-
fend worden om ook aan de uitvoerende mandata-
rissen een presentiegeld uit te keren. Als het uit te
keren presentiegeld maximaal wordt bepaald op
het hoogste bedrag dat uitkeerbaar is aan een ge-
meenteraadslid voor een gemeenteraadszitting in
één van de deelnemende gemeenten, is het ook
niet denkbeeldig dat men zich effectief zal laten in-
spireren door het hoogste presentiegeld in één van
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de deelnemende gemeenten. Daardoor zouden de
uitgaven van de lokale besturen stijgen.

De minister vindt dit een cruciaal element in de
discussie. Men moet streven naar zoveel mogelijk
samenwerking tussen de gemeenten. Dat zal onder
meer leiden tot heel wat projectverenigingen, de
lichtste aangeboden vorm van intergemeentelijke
samenwerking. Het voordeel van amendement nr.
66 is dat er met betrekking tot de presentiegelden
geen absolute verplichting wordt ingebouwd. Een
projectvereniging kan bijvoorbeeld opgericht wor-
den tussen enkele gemeenten om samen te werken
inzake de programmatie in hun culturele centra.
Het lijkt vanzelfsprekend dat in zo’n projectvereni-
ging de schepenen van cultuur zullen zetelen, even-
tueel aangevuld met raadsleden uit de gemeente-
raadscommissie cultuur. Voor dergelijke lichte
vorm van samenwerking vindt de minister een au-
tomatische koppeling aan zitpenningen niet aange-
wezen. Het gaat dan in feite om een verlengstuk
van hun mandaat. Een automatische koppeling zou
ook leiden tot een te zware kost voor de gemeen-
ten, wat een rem zou betekenen om projectvereni-
gingen op te richten. In die zin wordt het vaststel-
len van de presentiegelden best overgelaten aan de
projectvereniging zelf.

De minister meent niet dat men automatisch het
hoogste presentiegeld uit één van de deelnemende
gemeenten zal uitkeren. Men moet ertoe komen
dat er meer verantwoordelijkheid wordt genomen
op lokaal vlak, zodat er een gemeentelijke autono-
mie in zijn ware betekenis kan ontstaan. Het zal
dus behoren tot de autonomie van de deelnemende
gemeenten om te bepalen wie welke zitpenning zal
ontvangen. Als er burgemeesters en schepenen
worden afgevaardigd naar de raad van bestuur van
een dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging waarin grote financiële en/of maatschappelij-
ke belangen spelen, moet die vereniging zelf in de
statuten kunnen bepalen of de burgemeesters en
schepenen al dan niet mogen vergoed worden. Het
is mogelijk dat het lidmaatschap van de raad van
bestuur een grote werklast of een zware verant-
woordelijkheid met zich meebrengt. In die zin is
het niet aangewezen dat de decreetgever zou ver-
bieden dat er daarvoor in de vorm van presentie-
gelden geen beperkte extra vergoeding mag toege-
kend worden aan burgemeesters en schepenen.

De minister besluit dat hij in grote mate akkoord
kan gaan met de bekommernis die aan de basis ligt
van amendement nr. 38. Het amendement nr. 66
bouwt daar in feite op voort : het geeft een grote
ruimte aan het lokale niveau om die bekommernis
in te vullen, zonder daar het automatisme aan te

koppelen dat oorspronkelijk in artikel 21 was voor-
zien.

De heer Bart De Smet kan de argumentatie inzake
de lokale autonomie weliswaar bijtreden, maar hij
vreest dat er op het terrein een zeer uiteenlopende
situatie zal ontstaan waarbij de ene projectvereni-
ging wel en de andere geen presentiegeld zal toe-
kennen.

De minister antwoordt hierop dat er tussen de pro-
jectverenigingen een groot verschil zal bestaan in
werklast, activiteit, frequentie en duurtijd van ver-
gaderen, enzovoort. Dan is het niet aangewezen
om als decreetgever te bepalen in welke gevallen
er al dan niet presentiegelden kunnen worden uit-
gekeerd of er een cumulatie van vergoedingen kan
toegelaten worden. Uiteraard zal er vanuit het toe-
zicht wel controle worden uitgeoefend.

Amendement nr. 38 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 66 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Mevrouw Hilde De Lobel motiveert haar onthou-
ding met de bedenking dat hier een presentiegeld
wordt toegekend dat dubbel zo hoog is als het pre-
sentiegeld dat een districtsraadslid mag krijgen
voor een normale raadsvergadering.

Het geamendeerde artikel wordt aangenomen met
8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 22

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe na het tweede lid een nieuw lid in te voegen
(565/3, amendement nr. 7). Met dit amendement
willen de indieners een provinciale participatie toe-
laten, zij het dat hun aandeel in het totale maat-
schappelijk kapitaal niet meer dan 20% mag be-
dragen.

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris strekt ertoe het voorgestelde amen-
dement nr. 7 te vervangen (565/6, amendement nr.
72). Mevrouw Hilde De Lobel verklaart dat haar
fractie oorspronkelijk de provincies volledig wilde
weren uit de intergemeentelijke samenwerking.
Omwille van de financiële gevolgen voor de ge-
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meenten in die intercommunales waarin de provin-
cies een grote participatie hebben, met name de in-
tercommunales PIDPA en Lemberge, wordt dat
standpunt versoepeld. De spreker vindt wel dat het
algemeen toelaten van een participatie van 20%
van de provincies niet nodig is. In vele intercom-
munales hebben de provincies nu immers slechts
een eerder symbolische inbreng, die alleszins lager
ligt dan 20%. Vandaar wordt voorgesteld de pro-
vinciale participatie te beperken tot 10% in die in-
tercommunales waarin de provinciale inbreng van-
daag de 20% niet overschrijdt, evenals in nieuw op
te richten samenwerkingsverbanden.

De minister vindt het voorgestelde subamende-
ment niet zinvol. Het ontwerp wil een kader aan-
reiken waarbinnen er in de toekomst gewerkt kan
worden. Het is daarbij niet nodig een onderscheid
te maken tussen wat vandaag al bestaat en wat in
de toekomst kan worden opgericht.

Amendement nr. 7 wordt aangenomen met 8 stem-
men tegen 6.

Amendement nr. 72 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 6.

Artikelen 23 en 24

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

Deze artikelen worden aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

AFDELING 3

Dienstverlenende en opdrachthoudende
verenigingen

SUBAFDELING 1

Voorbereidende fase

Artikel 25

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de

heer Bart De Smet strekt ertoe in het eerste lid de
woorden “één of meer welbepaalde beleidsdomei-
nen” te vervangen door de woorden “één of meer
beleidsdomeinen van gemeentelijk belang” (565/4,
amendement nr. 39). De heer Bart De Smet ver-
klaart dat deze amendering het gevolg is van de
wens van de CVP-fractie om intercommunales met
algemene doelstellingen te kunnen oprichten.

De heer Evert Van Walle antwoordt op vraag van
de minister dat de terminologie “welbepaalde be-
leidsdomeinen” ook al was opgenomen in de inter-
communale wetten van 1922 en 1986. In de praktijk
echter doken er in de statuten van bepaalde inter-
communales erg vaag omschreven doelstellingen
op, wat aanleiding gaf tot een groot aantal activitei-
ten van de intercommunale in het kader van die
vaag omschreven beleidsdomeinen. Als een inter-
communale zich de verwezenlijking van “het soci-
aal beleid” of “het economisch beleid” tot doel
stelt, kan dat aanleiding geven tot activiteiten waar
niemand nog zicht op heeft. Vandaar dat in de
doelstelling moet worden omschreven welk aspect
van het sociaal of het economisch beleid precies
bedoeld wordt. Het begrip “welbepaald” moet in
die zin gelezen worden. In het voorgestelde amen-
dement is er sprake van beleidsdomeinen van “ge-
meentelijk belang”. Dit lijkt de spreker een over-
bodige aanvulling vermits een intercommunale
geen andere beleidsdomeinen tot doel kan hebben
dan van gemeentelijk belang.

De minister verwijst naar de wetgeving inzake de
vzw’s. Daarin is ook bepaald dat er een duidelijke,
welomlijnde doelstelling moet worden geformu-
leerd.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid na
de woorden “centra voor maatschappelijk welzijn”
de woorden “of de provincies” in te voegen (565/4,
amendement nr. 40).

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
er eveneens toe om naast de OCMW’s ook de pro-
vincies toe te laten een waarnemer te sturen naar
de vergaderingen van het overlegorgaan, indien de
doelstelling mede tot hun belangensfeer behoort
(565/3 – erratum, amendement nr. 8).

De heer Bart De Smet stelt vast dat beide laatste
amendementen gelijklopend zijn.
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De amendementen nr. 39 en 40 worden verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Amendement nr. 8 wordt aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 26

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in het eerste lid de tweede zin te schrappen
(565/3, amendement nr. 9). De heer Jo Vermeulen
merkt op dat het hier gaat over een overbodige be-
paling.

Amendement nr. 9 wordt aangenomen met 8 stem-
men bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 27

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

SUBAFDELING 2

Oprichting – toetreding – duur – verlenging –
ontbinding

Artikel 28

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 29

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe het eerste lid te
vervangen (565/4, amendement nr. 41). Een tweede
amendement voorgesteld door de heer Mark Van
der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de heer
Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid de eer-
ste zin te vervangen (565/4, amendement nr. 42).
De heer Bart De Smet verklaart dat beide amende-
menten voortvloeien uit de wens van de CVP-frac-
tie om de participatie van de provincies én van pri-
vate rechtspersonen mogelijk te maken in de
dienstverlenende en opdrachthoudende verenigin-
gen. Wat de discussie hieromtrent betreft, wordt
verwezen naar de bespreking van artikel 10.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe aan het
tweede lid toe te voegen : “Voor de provincies en
openbare centra voor maatschappelijk welzijn zijn
dat hun respectieve raden” (565/9, amendement nr.
93). De heer Dirk De Cock verklaart dat de tekst
wordt aangepast in functie van de mogelijke parti-
cipatie van de provincies.

De amendementen nr. 41 en 42 worden verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Amendement nr. 93 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 30

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 31

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe de laatste zin te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 10). Mevrouw Dominique Guns merkt op
dat dit amendement is ingegeven door praktische
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overwegingen. Door de oorspronkelijke bepaling
zou de installatievergadering van de gemeentera-
den te veel worden belast. Daarom wordt voorge-
steld de aanwijzing van de leden van de opdracht-
houdende of dienstverlenende vereniging te laten
verrichten op de eerste gemeenteraadszitting die
volgt op de installatievergadering van de nieuwe
gemeenteraad. Deze suggestie werd gedaan door
professor Dujardin.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om na het woord
“gemeenteraden” telkens de woorden “en de pro-
vincieraden” toe te voegen (565/4, amendement nr.
43). De heer Bart De Smet verklaart dat dit amen-
dement voortvloeit uit het feit dat de provincies
kunnen blijven participeren in een opdrachthou-
dende of dienstverlenende vereniging. Daarom
lijkt het logisch om telkens de provincieraden toe
te voegen wanneer er sprake is van de gemeentera-
den.

De minister kan dit amendement gedeeltelijk aan-
vaarden, met name waar het de laatste zin betreft.
Daar houdt het inderdaad een verbetering in van
de bestaande tekst. De installatie van de gemeente-
raad en de provincieraad kan op een verschillend
moment plaatsvinden. In de eerste zin van het arti-
kel daarentegen is er sprake van verkiezingen voor
de gemeenteraden. Daar is de toevoeging “en de
provincieraden” overbodig vermits de verkiezingen
voor gemeente- en provincieraden samenvallen.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe om op de vierde
regel, na het woord “gemeenteraden” de woorden
“en de provincieraden” in te voegen en op de voor-
laatste regel, na het woord “gemeenteraden” de
woorden “of desgevallend de provincieraden” in te
voegen (565/7, amendement nr. 86). Dit amende-
ment moet volgens de heer Bart De Smet de duide-
lijkheid ten goede komen. De wijziging in de voor-
laatste regel is tevens ingegeven door het feit dat
de installatie van gemeente- en provincieraden niet
samenvalt.

De amendementen nr. 43 en 86 worden verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Amendement nr. 10 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 32

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe het eerste lid te
vervangen (565/4, amendement nr. 44). De heer
Bart De Smet stelt dat deze amendering het gevolg
is van de optie om ook provincies te laten partici-
peren in de dienstverlenende en de opdrachthou-
dende verenigingen. In die zin is het logisch dat
voor de toetreding ook een beslissing nodig is van
de provincieraad.

De heer Evert Van Walle verklaart dat dit niet als
dusdanig is geformuleerd omdat het ook voor de
andere openbare besturen, bijvoorbeeld de
OCMW’s, niet is geformuleerd. In het geval van de
OCMW’s moet de beslissing worden genomen
door de OCMW-raad. Het is evident, ook op grond
van de provinciewet, dat voor de provincies de be-
slissing over de toetreding wordt getroffen door de
provincieraad. Het feit dat er geen expliciete mel-
ding wordt gemaakt van de beslissing van de pro-
vincieraad, komt ook omdat het laatste gedeelte
van het eerste lid niet van toepassing is op de pro-
vincies. Als een provincie toetreedt tot een inter-
communale kan men moeilijk verwachten dat die
een vergelijkend onderzoek zou verrichten. Ge-
steld dat er in een provincie meerdere intercom-
munales voor streekontwikkeling actief zijn, kan de
provincie er belang bij hebben om in al die inter-
communales te participeren. Men kan de provincie
dan moeilijk voor de keuze stellen bij welke inter-
communale voor streekontwikkeling zij het best
kan functioneren. Het vergelijkend onderzoek is
dus een typische aangelegenheid voor de gemeen-
ten.

Amendement nr. 44 wordt aangenomen met 11
stemmen bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Artikelen 33 en 34

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.
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Artikel 35

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe het tweede lid te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 11). De heer Dirk De Cock verklaart dat
het hier gaat om een juridisch-technisch amende-
ment, na een suggestie van professor Dujardin,
waardoor de procedure van de verlenging van de
dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging
wordt verduidelijkt en er een grotere eenvormig-
heid in de tekst van het decreet wordt bekomen.

Amendement nr. 11 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 36

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 37

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe het eerste lid te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 12). De heer Dirk De Cock verklaart dat
ook met dit amendement wordt ingegaan op een
opmerking van professor Dujardin. Het betreft een
juridische verduidelijking van de procedure van
ontbinding. Eerst moet er het verzoek zijn van de
gemeenten en daarna de beslissing van de algeme-
ne vergadering. De drievierde meerderheid waar-
van sprake in het amendement, ligt in het verleng-
de van wat voor de andere procedures is bepaald.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in het derde lid het woord “overname” te
vervangen door de woorden “plicht tot overname”
(565/3, amendement nr. 13). De heer Dirk De Cock
verklaart dat hier een taalcorrectie wordt voorge-
steld.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe aan het vierde lid de volgende zin toe te voe-
gen :”Het door een gemeente overgenomen perso-
neel komt, met behoud van zijn geldelijk statuut,
terecht in een overgangskader dat geen invloed
heeft op de personeelsformatie en uitdovend is.”
(565/3, amendement nr. 14). De heer Dirk De Cock
verklaart dat men hiermee de waarborg die het
personeel geniet bij overname door een gemeente,
wil verduidelijken. Er wordt voor dat personeel
een overgangskader gecreëerd dat uitdovend is. Ui-
teraard kan een betrokken personeelslid bij bevor-
dering overstappen naar het gewone kader. Dan
valt hij of zij onder het geldelijk statuut van de an-
dere personeelsleden in dat kader.

De amendementen nr. 12, 13 en 14 worden aange-
nomen met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

SUBAFDELING 3

Statuten en statutenwijzigingen

Artikel 38

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe 2. te vervangen
door de maatschappelijke doelstellingen (565/4,
amendement nr. 45). De heer Bart De Smet ver-
klaart dat op die manier de maatschappelijke doel-
stellingen van de dienstverlenende of opdrachthou-
dende vereniging zo ruim mogelijk kunnen worden
omschreven.

De minister verklaart in dit kader een meer alge-
mene tussenkomst te willen houden. Hij wijst erop
dat een aanvaarding van dit amendement de basis-
principes van het decreet zou onderuit halen. De
intercommunales voor streekontwikkeling hebben
volgens de minister in Vlaanderen een primordiale
rol gespeeld in de economische vooruitgang. Als
uitlopers van de expansiewetgeving van 1959 heb-
ben zij hun bedrijvigheid aanvankelijk vooral toe-
gespitst op de uitbouw en exploitatie van bedrij-
venterreinen, de sociale huisvesting, de economi-
sche ontwikkeling van hun streek. Slechts geleide-
lijk aan is hun activiteit uitgegroeid tot een volledig
gamma van dienstverlening op tal van gemeentelij-
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ke beleidsdomeinen en soms zelfs op domeinen
waar het gemeentelijk belang niet steeds promi-
nent aanwezig is. Een onmisbaar element in deze
evolutie vormen de statuten van de meeste inter-
communales, die doorgaans geïnspireerd zijn door
een type-statuut, waarin de doelomschrijving zoda-
nig vaag is geformuleerd dat ongeveer de totaliteit
van het gemeentelijke beleid er in past. Op grond
van de aldus geboden mogelijkheden zijn de inter-
communales voor streekontwikkeling – hoewel
niet allemaal – activiteiten gaan ontwikkelen die
oorspronkelijk bij hun oprichting niet als kernta-
ken waren bedoeld. Die accumulatie van activitei-
ten leidt niet alleen tot een vervaging die haaks
staat op wat steeds door de wetgever, zowel die van
1922 als die van 1986, is gewild, met name een dui-
delijke omschrijving van de doelstellingen van een
intercommunale ; deze accumulatie houdt ook het
risico in dat door machtsconcentratie als het ware
een eigen bovenlokaal bestuursniveau ontstaat.
Het CBO-rapport heeft daar voldoende op gewe-
zen.

De minister wijst op de hervorming van het regio-
naal–economische beleid onder de benaming
StreekEigen Management (STEM), die door mi-
nister Van Mechelen wordt voorbereid. Dat houdt
onder meer de verschuiving in van een enge econo-
mische visie op de streek tot een geïntegreerde
brede streekontwikkeling (economisch, ruimtelijk,
sociaal en ecologisch). De bedoeling is ook om de
slagkracht van de streekplatformen te vergroten. In
die streekplatformen gebeurt er overleg met de le-
vende krachten van de streek, inclusief de sociale
partner, om eenduidige regionale standpunten en
concrete projecten uit te werken. Tot recent waren
in vele gevallen de gemeenten van de streek rela-
tief weinig betrokken. Hier wil men verandering in
brengen. De streekplatformen moeten een draag-
vlak hebben bij de steden en gemeenten. De ge-
meenten moeten meer betrokken zijn bij de wer-
king van de streekplatformen en de visievorming,
en op het einde van de rit het streekcharter mee
onderschrijven.

Het is tevens de bedoeling om geleidelijk en op
termijn “huizen van de streek” op te richten, waar-
in STC’s, EDUFORA en de streekplatformen gaan
samenwerken. Een dergelijk huis is eerst en vooral
een denk- en overlegeenheid. Het zelf uitvoeren
van “projecten” bemoeilijkt de rol als neutraal
overlegorgaan. Die taak is naargelang het geval,
het domein, de bevoegdheid en de benodigde mid-
delen, uit te voeren door het Vlaams Gewest, de
provincie of intergemeentelijke samenwerkings-
vormen.

De minister verklaart dat er ongetwijfeld streekin-
tercommunales zijn die goed werk leveren, maar er
zijn ook slechte voorbeelden. Een belangrijke kri-
tiek die op de intercommunales wordt uitgebracht,
onder meer in het CBO-rapport, is precies gericht
tegen de overdreven cumulatie van doelstellingen
en activiteiten in de schoot van dezelfde vereni-
ging, zoals dat bij streekintercommunales wel eens
het geval is. Het gevaar dat een tussenliggende be-
stuurslaag wordt gecreëerd, waar zich intercommu-
nales bewegen die zoveel opdrachten combineren
dat het gemeentelijke beleid zelf in het gedrang
komt, is soms niet denkbeeldig.

Het ontwerp van decreet wil de zaken verduidelij-
ken. De intercommunales voor streekontwikkeling
zullen normaal behoren tot de categorie van de
dienstverlenende verenigingen. In de definitie is
bepaald dat deze dienstverlening betrekking kan
hebben op meerdere gemeentelijke beleidsdomei-
nen. Op dat vlak verandert er niets in vergelijking
met wat nu in de praktijk kan. De enige correctie is
de noodzaak deze beleidsdomeinen duidelijk in de
doelstellingen te omschrijven, om te vermijden dat
omzeggens alle activiteiten aan bod kunnen
komen. Er is een wezenlijk verschil tussen een
doelstelling die betrekking heeft op hét sociaal be-
leid van de samenwerkende gemeenten, en een be-
paling die één of meer elementen van dat sociaal
beleid precies definieert.

Ten onrechte wordt door sommigen voorgehouden
dat hierdoor de rol van de intercommunales voor
streekontwikkeling uitgespeeld is, of dat zij in hun
werking gefnuikt worden. Enkel wordt hen de mo-
gelijkheid ontzegd om, onder bescherming van hun
statuten, ongeveer alles te doen wat denkbaar is.
Het zullen steeds de gemeenten zelf moeten zijn
die groen licht moeten geven voor een bepaalde
ontwikkeling. Overigens zal de scheiding tussen
opdrachthoudende en dienstverlenende verenigin-
gen hiertoe bijdragen, omdat in het laatste geval de
gemeenten zelf steeds het initiatief moeten nemen
willen zij beroep doen op hun vereniging.

De streekintercommunales hebben volgens de mi-
nister in het verleden hun diensten bewezen, maar
zij stammen uit een model dat is gegroeid in de
jaren 60 met als doel streekplanning. Dat is uitein-
delijk soms veel meer geworden. Intussen zijn er
echter de streekplatformen gekomen die uitdruk-
kelijk de streekvisievorming en streekplanning tot
doel hebben, en die een zeer breed draagvlak en
overleg met het middenveld inhouden. De minister
onderschrijft de optie van minister Van Mechelen
dat een zekere scheiding tussen denken en doen
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bevorderlijk is voor de goede en democratische
werking.

De minister besluit dat wie pleit voor intercommu-
nales met een algemene en liefst ook open taak-
stelling, in feite een pleidooi houdt voor schaalver-
groting. Dan zou het eerlijker zijn om een debat te
voeren over de fusies van gemeenten of om de wet
op de agglomeraties en federaties van gemeenten
nieuw leven in te blazen. De intergemeentelijke sa-
menwerking is bedoeld om schaalvoordelen te re-
aliseren. Daarvoor wordt nu een heel menu aan
mogelijkheden aangeboden, maar die samenwer-
king moet wel veel transparanter worden dan in
het verleden. Goedwerkende intercommunales
voor streekontwikkeling kunnen perfect verder
werken binnen het aangeboden model. Naar aan-
leiding van dit decreet zal er in de gemeenteraden
wel een discussie moeten worden gevoerd over de
vraag wie wat moet doen gedurende welke perio-
de. De taken die de gemeente aan de intercommu-
nale wil geven, zullen dan heel uitdrukkelijk in de
statuten van de intergemeentelijke samenwer-
kingsvorm moeten worden ingeschreven.

De heer Mark Van der Poorten vraagt of de minis-
ter een concreet voorbeeld kan geven van een in-
tercommunale waarin het volgens hem door een
accumulatie van taken op een bepaald beleidster-
rein uit de hand is gelopen.

De minister antwoordt dat de Vlaamse regering
pleit voor het herstel van het primaat van de poli-
tiek. In dit decreet vertaalt zich dat door de ver-
sterking van de rol van de gemeente en de gemeen-
teraden in het intercommunale gebeuren. Tal van
intercommunales zijn weg gegroeid van hun ont-
staansreden en zijn een eigen leven gaan leiden. De
betrokken gemeenteraden konden nog slechts akte
nemen van de beslissingen die er op het “hogere”
intercommunale niveau werden genomen.

De heer Evert Van Walle wenst liever niet te spre-
ken van goede of slechte voorbeelden. Het klassie-
ke voorbeeld is een streekintercommunale die vol-
gens haar doelstellingen alles mag doen wat de sa-
menwerking tussen de gemeenten bevordert en die
op grond daarvan zich met kabeldistributie is gaan
bezighouden. Er zijn streekontwikkelingsintercom-
munales die zich volgens hun statuten bezig moe-
ten houden met het bevorderen van het hygiënisch
beleid in de gemeenten. Als die intercommunales
op grond daarvan een crematorium en een dieren-
asiel gaan inrichten, evolueert men naar een aantal
activiteiten die niet meer aan de oorspronkelijke
bedoeling beantwoorden. Volgens het voorliggende

ontwerp zouden dergelijke activiteiten niet meer in
één en dezelfde vereniging thuishoren.

De heer Mark Van der Poorten merkt op dat de ge-
meenten in de praktijk geconfronteerd worden met
de nood aan bijvoorbeeld een dierenasiel, maar dat
zij daar individueel niet aan kunnen beantwoorden
gelet op het benodigde personeel, middelen en in-
strumenten. Dan ligt het voor de hand dat men
daarvoor een intercommunale opricht.

Het lijkt de minister perfect mogelijk dat een aan-
tal gemeenten in een projectvereniging gaan sa-
menwerken om een dierenasiel uit te bouwen.

De heer Mark Van der Poorten stelt dat men dan
een hele resem aparte samenwerkingsverbanden
zal moeten oprichten. Hij vraagt zich af of dat het
model is waarvoor de Vlaamse regering opteert.

De minister bevestigt dit. Een andere optie zou
kunnen zijn dat men in het kader van het kernta-
kendebat al dat soort bovenlokale noden zou toe-
vertrouwen aan de provincies.

De heer Mark Van der Poorten meent dat een aan-
tal basisprincipes van dit decreet, onder meer wat
de intercommunales met algemene doelstellingen
betreft, zijn gegroeid uit slechte praktijkvoorbeel-
den. Een betere optie was geweest om te vertrek-
ken vanuit de goede praktijkvoorbeelden.

De minister verduidelijkt dat hij met een slechte
werking doelt op een gebrek aan democratische
werking, transparantie en herkenbaarheid van het
intercommunaal bestuur. Tal van intercommunales
met algemene opdrachten zijn weg gegroeid van de
bevolking en de gemeenten en zijn een eigen leven
gaan leiden. In de betrokken gemeenteraden kan
daarover zelfs geen fundamenteel debat meer wor-
den gevoerd. Een deel van het maatschappelijk
middenveld zit daarentegen wel mee aan de tafel
waar de beslissingen worden genomen, zonder dat
het daarvoor enige budgettaire verantwoordelijk-
heid moet dragen. De goede initiatieven van
streekintercommunales echter, bijvoorbeeld inzake
het aanleggen van bedrijventerreinen, zullen ook in
de toekomst nog kunnen.

De heer Carl Decaluwe verklaart dat het herstel
van het primaat van de politiek op zich een doel-
stelling is die hij kan bijtreden. De combinatie van
de cumulatiebeperking met de te verwachten stij-
ging van het aantal intercommunales, heeft echter
tot gevolg dat het vaak ambtenaren in plaats van
politici zullen zijn die in de raden van bestuur zul-
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len zetelen. Dit lijkt moeilijk te rijmen met het uit-
gangspunt van het primaat van de politiek.

De minister beklemtoont dat de gemeenten dankzij
dit decreet meer zullen kunnen samenwerken. Dat
moet niet noodzakelijk leiden tot meer cumulatie
van mandaten. De gemeenteraden zullen moeten
beslissen wie zij naar de raden van bestuur zullen
afvaardigen. In principe moeten die bestuurders
onder de gemeenteraadsleden worden aangeduid.
In artikel 46 en de daarop ingediende amendemen-
ten zal echter de discussie moeten worden gevoerd
of personen die geen lid zijn van de gemeenteraad
kunnen voorgedragen worden, en dit bij tweederde
meerderheid (zoals in het oorspronkelijke ont-
werp) of bij gewone meerderheid (zoals in amen-
dement 16 van de meerderheidsfracties).

De heer Bart De Smet stelt vast dat de regering en
de meerderheid bepaalde zaken wensen over te
laten aan de lokale autonomie, bijvoorbeeld het al
of niet vaststellen van een presentiegeld. Andere
zaken daarentegen, bijvoorbeeld het bepalen van
meer algemene doelstellingen voor de samenwer-
king, worden uitdrukkelijk niet overgelaten aan de
lokale autonomie. Voor sommige aangelegenheden
schenkt men dus het vertrouwen aan het lokale ni-
veau en voor andere niet. Men zou het lokale be-
stuur beter de nodige instrumenten geven om zelf
op te treden wanneer een intercommunale van
haar oorspronkelijke doelstelling dreigt weg te
groeien.

De minister stelt dat de bepalingen in het ontwerp
van decreet inzake de intercommunales met alge-
mene doelstellingen rechtstreeks voortvloeien uit
het CBO-rapport. Vandaar wenst de minister in dat
verband het CBO-advies in herinnering te
brengen : “De doelstellingen van een intercommu-
nale moeten, zoals in de bestaande wet van 1986
reeds is bepaald, goed omschreven zijn en duidelijk
gekoppeld worden aan bevoegdheden van gemeen-
telijk belang. Dat betekent dat algemene opdrach-
ten van het type streekontwikkeling, milieuzorg,
sociaal beleid niet kunnen. De gemeenten moeten
scherp en duidelijk toetsbaar bepalen welke op-
drachten zij aan de intercommunales toevertrou-
wen. Dat kunnen meerdere opdrachten zijn mits
deze functioneel met elkaar verband houden en elk
apart goed omschreven zijn. Het is steeds aan de
individuele gemeenten om te bepalen voor welke
specifieke taken of voor welke aspecten van taken
zij tot de intercommunale toetreden en lid willen
blijven. Het is in deze filosofie logisch dat niet alle
gemeenten voor dezelfde taken bij de intercommu-
nale zijn aangesloten. Zo kan een gemeente alleen
bij een intercommunale aansluiten om met andere

gemeenten een containerpark te beheren, maar
niet voor de huisvuilophaling waarvoor andere ge-
meenten bij de intercommunale zijn aangesloten.”

De minister herhaalt dat de duidelijke omschrij-
ving van de maatschappelijke doelstellingen voor
hem essentieel is. Volgens de regering kan het niet
dat een gemeente al haar bevoegdheden afstaat
aan een intercommunale met een algemene op-
dracht. De regering pleit voor een duidelijke res-
ponsabilisering van het lokale niveau. Dat niveau
staat immers dicht bij de mensen en de democrati-
sche controle is er het sterkst. Het kan voor de re-
gering niet dat gemeentelijke taken worden over-
gedragen naar een tussenniveau met een algemene
opdracht, waar niemand nog echt greep op heeft.
In die zin vindt de minister het voorgestelde amen-
dement nr. 45 onaanvaardbaar en vraagt hij het te
verwerpen.

De heer Mark Van der Poorten doet opmerken dat
het CBO-rapport als dusdanig nooit is goedge-
keurd in de commissie. Verder vraagt hij of de mi-
nister ook de rest van het CBO-advies, dat een
visie ontwikkelt op het geheel van het binnenlands
bestuur, wil uitvoeren. Verwijzend naar het citaat
van de minister uit het CBO-rapport, stelt de heer
Van der Poorten dat de milieuproblematiek typisch
een aangelegenheid is die de gemeenten hebben
overgedragen aan de intercommunale in hun regio.
Door allerlei regelgeving en onderrichtingen is het
overigens noodzakelijk geworden om de milieu-
problematiek via een intercommunale aan te pak-
ken. De gemeenten alleen kunnen die taak immers
niet meer aan gezien hun gebrek aan mensen, mid-
delen en knowhow.

De minister stelt dat het CBO-rapport een aantal
krijtlijnen heeft getrokken om enige orde te bren-
gen in de wildgroei die in de bestuurlijke opbouw
van Vlaanderen is totstandgekomen. In die zin
vormt het een heel degelijke basis voor het politie-
ke werk. Heel wat aantal aspecten van het rapport
zijn overigens opgenomen in het regeerakkoord.
De minister stelt voor het CBO-rapport te verde-
len onder de nieuwe commissieleden, omdat het
van essentieel belang is geweest bij de totstandko-
ming van dit decreet. De vraag of het parlement
het CBO-rapport al of niet heeft goedgekeurd,
doet uiteindelijk niets af van het belangrijke werk
dat professor De Rynck in het kader van de Com-
missie Bestuurlijke Organisatie heeft geleverd. Op
het ogenblik dat de kerntakendiscussie zal worden
gevoerd, zal men ook kunnen voortbouwen op het
CBO-rapport. In die kerntakendiscussie zal ook de
problematiek van het huisvuil behandeld moeten
worden. De minister beaamt dat de technische, fi-
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nanciële en milieuaspecten van die problematiek
een aantal kleinere gemeenten boven het hoofd
groeit. Het afvalbeheer was enkele decennia gele-
den misschien wel een taak van gemeentelijk be-
lang, maar is intussen eerder uitgegroeid tot een
zaak van bovenlokaal belang. In het kader van het
kerntakendebat is het niet denkbeeldig dat men
aan de provincies zou vragen de huisvuilverwer-
king te beheren. Op die manier zou men ook wat
financiële druk bij de gemeenten kunnen wegne-
men, want de milieufactuur loopt in alle steden en
gemeenten hoog op.

De minister besluit dat hij het er niet mee eens kan
zijn dat een gemeente haar milieubeleid via een al-
gemene opdracht zou toevertrouwen aan een inter-
communale. Zij kan bijvoorbeeld wel na een beslis-
sing van de gemeenteraad het beheer van een con-
tainerpark aan de intercommunale overlaten. Het
oprichten van een intercommunale met de algeme-
ne opdracht om gemeentelijke milieuactiviteiten te
ontwikkelen zal onwettig zijn als dit decreet wordt
goedgekeurd.

De heer Dirk De Cock vindt dat de politieke be-
sluitvorming steeds bij het geëigende orgaan, zijn-
de de gemeenteraad, moet blijven. Men mag geen
democratisch deficit opbouwen. Gemeenten kun-
nen beslissen om toe te treden tot intergemeente-
lijke samenwerkingsvormen, maar dat kan niet be-
tekenen dat er vanuit die samenwerkingsvorm
zaken aan de gemeenten worden opgelegd. Het
moeten steeds de gemeenten zijn die bepalen wat
de opdracht van de intercommunales zal zijn. Op
dit ogenblik zijn er intercommunales die hun be-
voegdheden steeds verder uitbreiden, en komt men
in een situatie terecht waarin de gemeentelijke ver-
tegenwoordigers in de intercommunale de belan-
gen van de intercommunale in de gemeenteraad
komen verdedigen.

Amendement nr. 45 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen
tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 39

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe het tweede
lid te vervangen (565/9, amendement nr. 94). De
heer Dirk De Cock verklaart dat de tekst wordt
aangepast in functie van de mogelijke participatie

van de provincies. Tevens wordt de tekst aangepast
om in het decreet consequent dezelfde terminolo-
gie te hanteren.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe het derde lid te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 15). Mevrouw Dominique Guns stelt dat
het gaat om een juridisch-technisch amendement.

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Dominique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo
Vermeulen en Dirk De Cock op amendement nr.
15 strekt ertoe in de voorgestelde tekst het woord
“gemeenten” te vervangen door het woord “deel-
nemers” (565/9, amendement nr. 95). De heer Dirk
De Cock stelt dat het amendement wordt aange-
past in functie van de mogelijke participatie van de
provincies.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe het tweede en
derde lid te vervangen (565/6, amendement nr. 70).
De heer Mark Van der Poorten verklaart dat deze
amendering voortvloeit uit de optie van de CVP-
fractie om de participatie van provincies en van
private rechtspersonen verder toe te laten.

De minister stelt voor amendement nr. 70 af te wij-
zen gelet op de principiële keuze in het ontwerp
voor zuivere intercommunales. Hij geeft er de
voorkeur aan om in het kader van de statutenwijzi-
ging geen verwijzing naar de provincies te doen
omdat dat zou ingaan tegen de logica van het ont-
werp. Het gaat immers om een intergemeentelijke
samenwerking en dus om een verlengd lokaal be-
stuur. De provincie kan wel een ondersteunende
rol spelen via een participatie van maximum 20%.
Vandaar lijkt het de minister niet nodig de statu-
tenwijzingen ook aan de provincieraad voor te leg-
gen.

De amendementen nr.15, 94 en 95 worden aange-
nomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Amendement nr. 70 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.
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Artikel 40

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het eerste lid, na
het woord “gemeenteraadsbeslissingen”, de woor-
den “en in voorkomend geval de provincieraadsbe-
slissingen” in te voegen (565/4, amendement nr.
46). Dit amendement is eveneens het gevolg van de
mogelijke participatie van provincies.

Verwijzend naar zijn standpunt bij amendement nr.
70, vraagt de minister de verwerping van dit amen-
dement.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe in het eerste
lid het woord “gemeenteraadsbeslissingen” te ver-
vangen door de woorden “beslissingen van de deel-
nemers” (565/9, amendement nr. 96). De heer Dirk
De Cock verklaart dat de tekst wordt aangepast in
functie van de mogelijke participatie van de pro-
vincies. Tevens wordt consequent dezelfde termino-
logie gehanteerd.

Amendement nr. 46 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Amendement nr. 96 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 41

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid,
na het woord “gemeente”, de woorden “evenals in
de provinciehuizen van de deelnemende provin-
cies” in te voegen (565/4, amendement nr. 47). Vol-
gens de heer Mark Van der Poorten is ook dit
amendement het gevolg van de mogelijke partici-
patie van provincies. Wanneer provincies participe-
ren, is het logisch dat een gecoördineerde tekst van
de statuten ook in de provinciehuizen van de deel-
nemende provincies wordt neergelegd.

De minister vindt dit amendement aanvaardbaar.
Het is inderdaad logisch dat de statuten neergelegd
worden in de provinciehuizen van de deelnemende
provincies.

Mevrouw Dominique Guns meent dat het wense-
lijk is dat de statutenwijzigingen ook worden be-
kendgemaakt in het Belgisch Staatsblad, dit in
overeenstemming met de vennootschapswetgeving.

De minister verwijst naar artikel 30, waarin wordt
bepaald dat de goedgekeurde oprichtingsakte inte-
graal wordt bekendgemaakt in de bijlagen van het
Belgisch Staatsblad. In artikel 41 wordt bepaald
dat de statutenwijziging op dezelfde wijze als de
oprichtingsakte wordt neergelegd en bekendge-
maakt. Door die verwijzing wordt aan de bekom-
mernis van mevrouw Guns tegemoet gekomen.

Amendement nr. 47 wordt aangenomen met 11
stemmen bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Artikel 42

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid,
na het woord “gemeenten”, de woorden “en de
provincies” in te voegen, en na het woord “ge-
meenteraden” de woorden “en de provincieraden”
in te voegen (565/4, amendement nr. 48). Dit amen-
dement is eveneens het gevolg van de eventuele
participatie van de provincies.

De minister stelt voor het amendement niet te aan-
vaarden en verwijst voor de argumentatie naar zijn
tussenkomst bij amendement nr. 70 op artikel 39.
Hij benadrukt nogmaals dat de gemeentelijke deel-
name van een andere orde is dan die van de pro-
vincie omdat het bij intergemeentelijke samenwer-
king gaat om een verlengd lokaal bestuur. Het indi-
vidueel beslissingsrecht inzake statutenwijzigingen
wordt vandaar voorbehouden voor de gemeenten
en niet voor de provincies. Een verwijzing in het
artikel naar de vernieuwing van de provincieraden
is volgens de minister evenmin nodig omdat de
verkiezingen voor gemeente- en provincieraden
steeds samenvallen.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Gilbert Bossuyt, Jo Ver-
meulen en Dirk De Cock strekt ertoe in het twee-
de lid de woorden “deelnemende gemeenten” te
vervangen door het woord “deelnemers” (565/9,
amendement nr. 97). De heer Dirk De Cock ver-
klaart dat de tekst wordt aangepast in functie van
de mogelijke participatie van de provincies. Tevens
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wordt op die manier in het decreet telkens dezelf-
de terminologie gehanteerd.

Amendement nr. 48 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 97 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

SUBAFDELING 4

Structuur

Artikel 43

Op dit artikel worden er geen opmerkingen gefor-
muleerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 44

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het eerste lid de
tweede zin te vervangen (565/4, amendement nr.
49). Dit amendement is eveneens het gevolg van de
eventuele participatie van de provincies.

De heer Jo Vermeulen merkt op dat er op de zesde
regel van het laatste lid een tikfout staat (“boek-
jaarn”). De commissie is akkoord dit bij wijze van
tekstcorrectie te veranderen in “boekjaar”.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Dany Vandenbossche, Jo
Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe na het
eerste lid een nieuw lid in te voegen (565/8, amen-
dement nr. 90). Mevrouw Dominique Guns ver-
klaart dat het de bedoeling is om het aantal af te
vaardigen leden in de algemene vergadering statu-
tair vast te leggen op basis van enerzijds de bevol-
kingscijfers en anderzijds de kapitaalinbreng. Het
amendement laat wel toe om het relatieve gewicht
van de twee criteria door de intercommunale zelf
te laten vaststellen, dit om rekening te kunnen hou-
den met de specifieke structuur van de intercom-
munale zelf.

Amendement nr. 49 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 90 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 45

Op dit artikel worden er geen opmerkingen gefor-
muleerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 46

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Dany Vandenbossche, Jo Vermeulen en
mevrouw Dominique Guns strekt ertoe dit artikel
te vervangen (565/3, amendement nr. 16). De heer
Jo Vermeulen merkt op dat de (Antwerpse) dis-
trictsraadsleden democratisch gelegitimeerde man-
datarissen zijn. Derhalve wordt voorgesteld dat zij
bij beslissing genomen met een gewone meerder-
heid kunnen deel uitmaken van een uitvoerend or-
gaan van een gemeentelijk samenwerkingsverband.
Het moet ook mogelijk zijn om niet-verkozen des-
kundigen af te vaardigen naar de organen van een
intergemeentelijk samenwerkingsverband. Voor
kandidaat-bestuurders die noch gemeenteraadslid
noch districtsraadslid zijn, moet een gewone demo-
cratische meerderheid kunnen spelen. Wel moet de
voordracht van die externe kandidaat-bestuurders
uitdrukkelijk worden gemotiveerd. Wat het aantal
cumuleerbare mandaten in intergemeentelijk sa-
menwerkingsverbanden betreft, wordt voorgesteld
die te beperken tot drie (in plaats van 2 zoals ini-
tieel voorzien).

Vier subamendementen voorgesteld door me-
vrouw Hilde De Lobel en de heren Christian Ver-
ougstraete en Jan Penris strekken ertoe amende-
ment nr. 16 te wijzigen (565/6, amendementen nr.
73 tot 76). Mevrouw Hilde De Lobel merkt op dat
amendement nr. 16 substantiële wijzigingen heeft
aangebracht aan de initiële tekst van artikel 46,
waardoor eigenlijk een aantal basisprincipes van
het ontwerp van decreet worden onderuit gehaald.
Het feit dat het aanduiden van externe deskundi-
gen nu kan gebeuren bij gewone meerderheid (in
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plaats van een tweederde meerderheid), is in te-
genspraak met het idee om de oppositie meer te
betrekken bij de werking van de intercommunales.
Amendement nr. 16 heeft volgens de spreker alles
te maken met de krachtsverhoudingen in de Ant-
werpse gemeenteraad. Men vergeet daarbij dat de
gemeenteraad in elke gemeente de oppositie zal
kunnen uitsluiten. Het gevaar dreigt met name dat
een meerderheid die mandatarissen tekort komt
om alle te begeven intercommunale zetels te bezet-
ten, zijn toevlucht zal zoeken tot externen die over
de juiste partijkaart beschikken. Vandaar wordt in
subamendement nr. 74 voorgesteld om terug te
keren naar de tweederde meerderheid voor het be-
noemen van externe deskundigen.

Mevrouw De Lobel heeft eveneens fundamentele
bedenkingen bij het feit dat het aantal cumuleerba-
re intergemeentelijke mandaten van twee op drie
wordt gebracht en dat districtsraadsleden onvoor-
waardelijk toegelaten kunnen worden in de orga-
nen van een intergemeentelijk samenwerkingsver-
band. Ook dat heeft volgens haar alles te maken
met de huidige Antwerpse politieke verhoudingen.
Zij merkt op dat het absurd is om districtsraadsle-
den toe te laten tot samenwerkingsverbanden met
activiteiten en doelstellingen waarover de districts-
raad niet de minste bevoegdheid heeft. Het zou
theoretisch mogelijk zijn dat de stad Antwerpen
zonder enige motivatie al haar intergemeentelijke
mandaten invult met districtsraadsleden. Op die
manier wordt er afbreuk gedaan aan de principes
van meer transparantie, democratisering en een be-
tere controle door de gemeenteraad. Vandaar
wordt in subamendement 75 voorgesteld dat een
districtsraadslid enkel kan worden voorgedragen
als de doelstellingen van het samenwerkingsver-
band uitdrukkelijk ook behoren tot de vastgelegde
bevoegdheden van de districtsraadsleden. Boven-
dien wordt voorgesteld om de vertegenwoordiging
van districtsraadsleden numeriek te beperken,
zodat er toch enige garantie is dat de gemeente-
raad van Antwerpen betrokken blijft bij de interge-
meentelijke organen.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het tweede lid
het woord “tweederde” te schrappen (565/4, amen-
dement nr. 50). De heer Bart De Smet verklaart dat
dit amendement het wil mogelijk maken dat een
kandidaat-bestuurder die geen raadslid is, kan wor-
den voorgedragen met een gewone meerderheid
van stemmen. Dit sluit als dusdanig aan bij amen-
dement nr. 16 van de meerderheidsfracties. De
spreker steunt eveneens de mogelijkheden die er
voor de districtsraadsleden worden gecreëerd.

De heer Jo Vermeulen erkent dat amendement nr.
16 gedeeltelijk geënt is op de Antwerpse situatie.
Enkel in Antwerpen zijn er immers districtsraden
opgericht. De spreker stelt dat het geenszins de be-
doeling is om de oppositie te weren uit de interge-
meentelijke samenwerking. In een aantal andere
artikels – bijvoorbeeld de artikelen 16 en 52 –
wordt de rol van de oppositie precies versterkt, niet
alleen in Antwerpen maar in elke mogelijke inter-
communale. Op die manier wordt de transparantie
van de intergemeentelijke samenwerking versterkt.
Ten aanzien van de bedenking dat het theoretisch
mogelijk is dat in de organen van de intercommu-
nale enkel districtsraadsleden zouden worden afge-
vaardigd, stelt de heer Vermeulen dat in de alge-
mene vergadering enkel gemeenteraadsleden zete-
len. Wat de bestuursorganen betreft, laat men het
best aan de wijsheid van de gemeenteraden over
om te oordelen welke deskundigen het meest aan-
gewezen zijn om de gemeenten te vertegenwoordi-
gen.

De heer Vermeulen merkt nog op dat de districts-
raden momenteel inderdaad over een beperkte be-
voegdheid beschikken. Het is echter de bedoeling
om in overleg met het stadsbestuur de rol van de
districten stapsgewijze te versterken. Het feit dat
een districtsraadslid zitting kan hebben in de be-
stuursorganen van een intergemeentelijk samen-
werkingsverband, gaat overigens al in de richting
van een versterking van het districtsniveau. Het
lijkt de spreker echter wel logisch dat een districts-
raadslid enkel zetelt in een intercommunale die
werkzaam is op het grondgebied van het betrokken
district. Er kan over gediscussieerd worden of men
dat expliciet in het decreet moet opnemen of dat
men dit aan de vrijheid en het gezond verstand van
de intercommunales zelf moet overlaten. Het is
volgens de spreker niet nodig districtsraadsleden te
verbieden te zetelen in de organen van een inter-
communale als die zich bezighoudt met een aange-
legenheid waarover het district geen bevoegdheid
heeft. Het feit dat het grondgebied van het district
bediend wordt door de intercommunale, biedt voor
districtsraadsleden voldoende garanties om met
kennis van zaken een rol te spelen in de bestuurs-
organen.

Mevrouw Hilde De Lobel wil – als zetelend dis-
trictsraadslid – de rol van de districtsraadsleden
geenszins beknotten. Zij herinnert aan de doelstel-
ling van dit decreet, met name de versterking van
de rol van de gemeenteraden – ook van de opposi-
tie – in de intergemeentelijke samenwerking. Voor
de stad Antwerpen wil men blijkbaar een uitzonde-
ring voorzien.
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De heer Paul Van Grembergen, Vlaams minister
van Binnenlandse Aangelegenheden, Huisvesting
en Ambtenarenzaken, stelt dat het inderdaad de
bedoeling is om de gemeentelijke vertegenwoordi-
ging in de intergemeentelijke samenwerking te ver-
sterken. In Antwerpen is er sprake van een speci-
fieke opbouw van die gemeentelijke vertegenwoor-
diging ingevolge de oprichting van districtsraden.
Gelet op het subsidiariteitsprincipe lijkt het dan
ook billijk en logisch dat het districtsniveau ook
verantwoordelijkheden kan opnemen. Men mag
het districtsniveau niet beperken tot een veredeld
adviesorgaan.

Het lijkt de minister ook logisch dat een gemeente
duidelijk motiveert waarom zij zich desgevallend
wil laten vertegenwoordigen door externe deskun-
digen. In de intergemeentelijke bestuursorganen
zullen vaak specifieke en technische materies aan
bod komen, zodat het mogelijk moet zijn om via
een beslissing genomen met een gewone meerder-
heid externe deskundigen af te vaardigen naar de
bestuursorganen.

Mevrouw Hilde De Lobel blijft problemen hebben
met de mogelijkheid dat de bestuursorganen enkel
bevolkt zouden worden met districtsraadsleden. In
dat geval zal het niet mogelijk zijn om verslag uit te
brengen op de gemeenteraad van de activiteiten
van die bestuursorganen vermits enkel gemeente-
raadsleden spreekrecht hebben op de gemeente-
raad.

De heer Bart De Smet merkt hierbij op dat het al-
tijd de gemeenteraad is die de mandaten toewijst.
Indien de gemeenteraad alle mandaten aan dis-
trictsraadsleden zou toewijzen, zou die zichzelf bui-
tenspel zetten. De spreker kan zich niet voorstellen
dat dit effectief zou gebeuren.

De heer Jo Vermeulen sluit zich hierbij aan. Allicht
zal de vertegenwoordiging van districtsraadsleden
in de bestuursorganen – zoals die van de externe
deskundigen – aanvullend zijn. Het is de gemeente-
raad die zal bepalen wie haar het best vertegen-
woordigt.

De minister verwijst naar artikel 56 waarin is be-
paald dat het voorzitterschap van de verschillende
organen steeds wordt uitgeoefend door een ge-
meenteraadslid.

Mevrouw Hilde De Lobel antwoordt hierop dat het
voorzitterschap dan kan worden uitgeoefend door
een niet-Antwerps gemeenteraadslid. De mogelijk-
heid blijft dat er van de Antwerpse gemeenteraad
niemand in het bestuursorgaan zetelt.

De heer Jo Vermeulen bevestigt dat dit een theore-
tische mogelijkheid is.

Mevrouw Veerle Heeren vraagt waarom men ini-
tieel voor niet-mandatarissen een beslissing met
een tweederde meerderheid had voorzien om ze op
te nemen in de bestuursorganen van het interge-
meentelijk samenwerkingsverband.

De heer Evert Van Walle, afdelingshoofd van de af-
deling interlokale samenwerking van de admini-
stratie Binnenlandse Aangelegenheden, antwoordt
dat eerst een tweederde meerderheid voorzien was
maar zonder uitdrukkelijke motivatie. Het invoe-
ren van een gewone meerderheid om externen af
te vaardigen wordt gecompenseerd door de ver-
plichting van een bijzondere motivatie.

Het amendement nr. 16 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

De amendementen nr. 73 tot 76 worden verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Het amendement nr. 50 wordt eveneens verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 6.

Artikel 47

Op dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 48

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Dany Vandenbossche, Jo Vermeulen en
mevrouw Dominique Guns strekt ertoe in het eer-
ste lid de zevende en de achtste streep te schrap-
pen en om in de tiende streep de woorden “werk-
nemer van een aangesloten gemeente of dienstver-
lenende of opdrachthoudende vereniging” te ver-
vangen door de woorden “werknemer van een aan-
gesloten openbaar bestuur” (565/3, amendement
nr. 17). De heer Dirk De Cock merkt op dat men
hiermee tegemoet wil komen aan de mogelijke
participatie van de provincies.
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Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt er eveneens toe in het
eerste lid de zevende en de achtste streep te
schrappen (565/4, amendement nr. 51). De heer
Bart De Smet verklaart dat deze amendering voort-
vloeit uit de wens van de CVP-fractie om de moge-
lijkheid tot deelname van provincies aan interge-
meentelijke samenwerkingsverbanden te behou-
den. Omdat het amendement echter gedeeltelijk
gelijkloopt met amendement nr. 17, is de heer De
Smet bereid amendement nr. 51 in te trekken.

Een amendement voorgesteld door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris strekt ertoe om in de tiende streep
een gelijkaardige aanpassing in te voeren als in
amendement nr. 17 (565/6, amendement nr. 79).
Mevrouw Hilde De Lobel verklaart daarom amen-
dement nr. 79 te willen intrekken.

Twee amendementen voorgesteld door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris strekken ertoe om in het eerste lid,
de zevende streep te vervangen door “- lid van de
bestendige deputatie of lid van het college van bur-
gemeester en schepenen” (565/6, amendement nr.
77) en de achtste streep te schrappen (565/6, amen-
dement nr. 78). Mevrouw Hilde De Lobel verklaart
op die manier uitvoerende mandatarissen te willen
uitsluiten van mandaten in een dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging.

De amendementen nr. 77 en 78 worden verworpen
met 11 stemmen tegen 3.

Amendement nr. 17 wordt aangenomen met 14
stemmen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Artikelen 49 tot 51

Bij deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.

Artikel 52

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe de woorden “en
alle documenten waar in de notulen naar verwezen
wordt” te schrappen (565/4, amendement nr. 52).
De heer Bart De Smet verklaart dat dit amende-
ment is ingegeven door de zorg om bepaalde stra-
tegische gegevens niet in de openbaarheid te moe-
ten brengen. Volgens hem moet een intergemeen-
telijk samenwerkingsverband dat actief is in een
concurrentiële sector kunnen beslissen bepaalde
gegevens geheim te houden.

De minister verwijst naar het principe van de open-
baarheid van bestuur dat door de publiekrechtelij-
ke rechtspersonen moet worden gerespecteerd.
Dat impliceert dat er inzage van documenten moet
worden verleend. In het decreet betreffende de
openbaarheid van bestuur zijn er wel enkele beper-
kingen opgenomen van gegevens die niet ter be-
schikking moeten worden gesteld. Die algemene
regeling volstaat zodat het niet nodig is in het voor-
liggend decreet extra beperkingen in te voeren.

De heer Bart De Smet stelt met zijn amendement
zeker niet de openbaarheid van bestuur in het ge-
drang te willen brengen. Hij vindt wel dat het inza-
ge verlenen in “alle documenten waar in de notu-
len naar verwezen wordt” in een aantal gevallen te
vergaand.

Volgens de heer Evert Van Walle biedt het laatste
zinsgedeelte van dit artikel (“onverminderd de de-
cretale bepalingen inzake de openbaarheid van be-
stuur”) voldoende zekerheid om gevoelige infor-
matie niet openbaar te moeten maken.

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe na het woord “ge-
meenten” de woorden “en van de provincieraadsle-
den op de griffie van de provinciehuizen van de
aangesloten provincies” toe te voegen (565/4,
amendement nr. 53). Dit amendement is het gevolg
van de mogelijke participatie door de provincies.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns en de heren Dany Vandenbossche,
Jo Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe een
tweede lid toe te voegen (565/5, amendement nr.
67). Mevrouw Dominique Guns verwijst naar arti-
kel 16 waarin leden van de oppositie in de gemeen-
teraad de mogelijkheid werd gegeven om met
raadgevende stem deel uit te maken van de raden
van bestuur van een projectvereniging. Hier wordt
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dus een gelijkaardige regeling voorgesteld voor de
dienstverlenende en opdrachthoudende verenigin-
gen. Het aantal afgevaardigden met raadgevende
stem wordt voor de dienstverlenende en opdracht-
houdende verenigingen wel beperkt tot 5, dit om
het geheel werkbaar te houden.

Amendement nr. 52 wordt verworpen met 8 stem-
men tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 53 wordt aangenomen met 11
stemmen bij 3 onthoudingen.

Amendement nr. 67 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 53

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe dit artikel te ver-
vangen (565/4, amendement nr. 54). De heer Bart
De Smet stelt hierbij voor de gemeenteraad en de
provincieraad tweemaal per jaar – in plaats van
één keer – in te lichten over het gevoerde beleid.
Op die manier worden de raden optimaal ingelicht
over het beleid van het samenwerkingsverband.

Amendement nr. 54 wordt eenparig aangenomen
met 14 stemmen.

Artikel 54

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns en de heren Dany Vandenbossche,
Jo Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe het
laatste lid te vervangen (565/5, amendement nr.
68). Mevrouw Dominique Guns merkt op dat het
hier gaat om een technisch amendement, dat te
maken heeft met de toevoeging van een tweede lid
aan artikel 52.

Amendement nr. 68 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel 54 wordt eveneens
aangenomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 55

Twee amendementen voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet strekken ertoe om in het
vierde en het vijfde lid, na het woord “gemeenten”
telkens de woorden “en provincies” in te voegen
(565/4, amendementen nr. 55 en 56). Deze amende-
ring is het gevolg van het mogelijk maken van de
participatie van de provincie in het intergemeente-
lijk samenwerkingsverband.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe het laatste lid te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 18). De heer Dirk Holemans verklaart dat
dit amendement de mogelijkheid wil voorzien om
vertegenwoordigers van belanghebbende derden
met stemrecht in de adviescomités te coöpteren.
Op die manier kunnen maatschappelijke groepe-
ringen (bijvoorbeeld sociale partners) actief bij de
werkzaamheden van het samenwerkingsverband
worden betrokken.

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris op amendement nr. 18 strekt ertoe
het stemrecht van de belanghebbende derden in de
adviescomités te schrappen (565/6, amendement
nr. 80). Volgens mevrouw Hilde De Lobel strookt
dit beter met de initiële bedoelingen van het ont-
werp van decreet, met name om beslissingen te
laten treffen door verkozen gemeenteraadsleden.
Zij vindt het ook onlogisch dat men in artikel 52 de
leden van de oppositie geen stemrecht geeft, terwijl
dat wel het geval is voor belanghebbende derden
in de adviescomités.

De minister antwoordt dat het hier gaat om advies-
comités. Het is niet wenselijk om twee soorten ad-
viseurs te hebben. Als men een adviescomité instal-
leert moet elk lid zijn stem kunnen uitbrengen in
het kader van het adviesgegeven.

De amendementen nr. 55, 56 en 80 worden verwor-
pen met 11 stemmen tegen 3.

Amendement nr. 18 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 6.
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Artikel 56

Twee amendementen voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet strekken ertoe te verduide-
lijken dat ook een persoon die het ambt van burge-
meester of schepen waarneemt, het voorzitterschap
kan uitoefenen (565/4, amendement nr. 57 en 565/7,
amendement nr. 87).

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Dominique Guns, de heren Dany Vandenbossche,
Jo Vermeulen en Dirk De Cock op amendement
nr. 57 stelt eveneens voor dat het voorzitterschap
van de organen kan worden waargenomen door
een burgemeester of schepen van een aangesloten
gemeente (565/7, amendement nr. 88). De heer
Dirk De Cock stelt dat het gaat om een tekstverbe-
tering zodat hier dezelfde terminologie wordt ge-
hanteerd als in het amendement nr. 28 bij artikel 9.

De minister stelt dat in de proeve van gemeentede-
creet, die recent werd voorgesteld, de suggestie
staat dat schepenen en burgemeesters uit de ge-
meenteraad zouden treden. In die zin kan hij
amendement nr. 88 bijtreden. De burgemeesters en
schepenen zullen daardoor bij de intergemeentelij-
ke samenwerking betrokken kunnen blijven, ook
als ze in het kader van een toekomstig gemeente-
decreet eventueel ontslag zouden moeten nemen
uit de gemeenteraad.

De heer Bart De Smet vindt amendement nr. 88
tekstueel een verbetering tegenover de eigen
amendementen nr. 57 en 87 en trekt vandaar die
amendementen terug.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Dany Vandenbossche, Jo
Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe aan het
laatste lid toe te voegen dat de afgevaardigden be-
doeld in artikel 52, tweede lid niet meetellen voor
de berekening van een eventueel aanwezigheids-
quorum (565/5, amendement nr. 69).

Amendement nr. 88 wordt aangenomen met 11
stemmen tegen 3.

Amendement nr. 69 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen bij 3 onthoudingen.

Artikel 57

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe de participatie van
de provincies verder mogelijk te maken (565/4,
amendement nr. 58).

De minister stelt voor dit amendement niet te aan-
vaarden omdat de vernieuwing van de provincie-
raden, die onmiddellijk na de provincieraadsver-
kiezingen plaatsvindt, niet samenvalt met de ver-
nieuwing van de gemeenteraden, die plaatsvindt op
1 januari volgend op de gemeenteraadsverkiezin-
gen. De definitieve vervanging van de mandaten
gebeurt door de algemene vergadering volgend op
de vernieuwing van de gemeenteraden. Het zou
niet verantwoord zijn een ontslagnemende provin-
ciale vertegenwoordiger te laten zetelen tot die al-
gemene vergadering samenkomt. Tussen het ont-
slag uit de provincieraad en de algemene vergade-
ring kan er immers een periode van 5 maanden
verlopen.

Een amendement voorgesteld door mevrouw Do-
minique Guns, de heren Dany Vandenbossche, Jo
Vermeulen en Dirk De Cock strekt ertoe aan het
tweede lid een zinsnede toe te voegen (565/7,
amendement nr. 89). De heer Dirk De Cock stelt
dat met dit amendement een probleem wordt op-
gelost met betrekking tot de bestuurders die be-
noemd worden op voordracht van de OCMW’s,
vermits die raden de eerste maal pas samenkomen
in de maand april. Ook het probleem van de kwij-
ting wordt duidelijker geregeld.

Amendement nr. 58 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Amendement nr. 89 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikelen 58 tot 61

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.
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SUBAFDELING 5

Werking

Artikel 62

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 63

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe het eerste en het tweede lid te vervangen
(565/3, amendement nr. 19). Mevrouw Anne-Marie
Baeke verklaart dat deze amendering past in het
opnieuw mogelijk maken van provinciale participa-
ties, zoals dat ook in eerdere amendementen al tot
uiting kwam. De provinciale participatie dient wel
beperkt te blijven tot 20% van het totale maat-
schappelijke kapitaal.

De heer Dirk De Cock stelt een tekstcorrectie voor
in het tweede lid van amendement nr. 19. De zin-
snede “één of meerdere” moet vervangen worden
door “één of meer”. De commissie stemt in met
deze tekstcorrectie.

Een subamendement voorgesteld door mevrouw
Hilde De Lobel, de heren Christian Verougstraete
en Jan Penris op amendement nr. 19 strekt ertoe in
de voorgestelde tekst het tweede lid te vervangen
((565/6, amendement nr. 81). Mevrouw Hilde De
Lobel verklaart dat zij zich oorspronkelijk verzette
tegen het opnieuw mogelijk maken van provinciale
participaties. Uit de hoorzittingen is echter geble-
ken dat het verbieden van provinciale participaties
problematisch zou zijn voor bepaalde intercommu-
nales waarin de provincies sterk vertegenwoordigd
zijn (PIDPA en Lemberge). In de andere intercom-
munales echter is de huidige provinciale participa-
tie veelal minder dan 20%. Het lijkt de spreker dan
ook niet aangewezen in alle intercommunales de
mogelijkheid van een 20%-participatie voor de
provincies te scheppen. Vandaar het voorstel om de
20%-participatie te behouden voor die intercom-
munales die vandaag al een provinciale participatie
van minstens 20% kennen. In de andere gevallen
zou dan de provinciale participatie beperkt moeten
blijven tot 10%.

Mevrouw Dominique Guns merkt op dat de pro-
vincies niet verplicht zijn te participeren tot 20% ;
het is slechts een maximale mogelijkheid die gebo-
den wordt. Waar de provincies vandaag afwezig
zijn in de intercommunales, zullen die in de toe-
komst allicht ook niet gaan deelnemen.

De heer Dirk Holemans stelt dat de provincie-
raden ook democratisch verkozen worden. In die
zin kan hun deelname aan een intergemeentelijke
samenwerkingsvorm gemotiveerd worden. Het is
echter ook logisch dat de provincies geen dominan-
te rol kunnen spelen maar dat hun participatie be-
perkt blijft tot 20%. Overigens was de provinciale
deelname ook vervat in het voorstel van decreet
dat de spreker samen met de heer Jos Geysels in-
diende en dat deel uitmaakt van de bespreking van
dit ontwerp van decreet.

De heer Bart De Smet verklaart dat zijn fractie de
provinciale participatie steunt. Hij vraagt zich ech-
ter af waarom die tot 20% beperkt moet blijven. In
het decreet wordt immers de vertegenwoordiging
van de provincies en de gemeenten geregeld, even-
als het voorzitterschap, enzovoort. Wat is het argu-
ment om die participatie tot 20% te beperken ?

De minister verwijst naar de hoorzittingen waarin
de Vereniging van de Vlaamse Provincies zelf de
20%-participatie voorstelde.

De heer Evert Van Walle stelt dat oorspronkelijk de
provinciale participaties werden uitgesloten. Naar
aanleiding van de hoorzittingen is men daarop
terug gekomen. De VVP heeft zich dan zelf ak-
koord verklaard met een 20%-participatie.

Volgens de heer Bart De Smet had men de extra
kosten voortvloeiend uit het overkopen van de
provinciale participaties boven de 20% kunnen
vermijden door bijvoorbeeld een 50%-participatie
toe te laten. Dat zou overigens niets veranderen
aan de interne werking van het intergemeentelijk
samenwerkingsverband.

De heer Guido Decoster merkt op dat het de be-
doeling was om aan de provincies een substantiële
minderheidspositie te geven. Wat de financiële as-
pecten betreft, verwijst hij naar de overgangsmaat-
regelen met de eenmalige mogelijkheid van verlen-
ging van de provinciale participatie boven de 20%.

Mevrouw Dominique Guns verklaart dat men ook
gekeken heeft naar de reële participaties van de
provincies in de huidige intercommunales. Daaruit
bleek dat die participaties zich op enkele uitzonde-
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ringen na situeren tussen de 5 en 18%. Op die ma-
nier is men dan uitgekomen op 20%.

Amendement nr. 19 wordt aangenomen met 8
stemmen tegen 6.

Amendement nr. 81 wordt verworpen met 11 stem-
men tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 6.

Artikel 64

Op dit artikel worden geen opmerkingen geformu-
leerd.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikel 65

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het eerste lid de
woorden “deelnemende gemeenten” te vervangen
door het woord “deelnemers” (565/4, amendement
nr. 59). De heer Bart De Smet verklaart dat deze
amendering het gevolg is van de mogelijke partici-
patie van andere rechtspersonen dan gemeenten.
De CVP-fractie is geenszins gekant tegen de zuive-
re formule maar wil een vrije keuze tussen een zui-
vere of gemengde intercommunale aan de gemeen-
ten overlaten.

Het amendement nr. 59 wordt verworpen met 8
stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Het artikel wordt aangenomen met 8 stemmen bij
6 onthoudingen.

Artikelen 66 tot 70

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.

HOOFDSTUK IV

Algemeen toezicht op de dienstverlenende 
en opdrachthoudende verenigingen

Artikelen 71 tot 75

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.

HOOFDSTUK V

Diverse bepalingen

Artikelen 76 en 77

Op deze artikelen worden geen opmerkingen ge-
formuleerd.

De artikelen worden aangenomen met 8 stemmen
bij 6 onthoudingen.

Artikel 78

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe in het derde lid de
tweede zin te schrappen (565/4, amendement nr.
60). De heer Bart De Smet is van oordeel dat geen
enkele private rechtspersoon met een dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging zal willen
samenwerken indien de verslagen van hun beslis-
singsorganen openbaar worden.

Amendement nr. 60 wordt aangenomen met 11
stemmen tegen 3.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 11 stemmen tegen 3.
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HOOFDSTUK VI

Overgangs- en slotbepalingen

Artikel 79

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in § 2, eerste lid wijzigingen aan te brengen
aan het ogenblik van inwerkingtreding van dit de-
creet (565/3, amendement nr. 20). De heer Dirk De
Cock licht toe dat het niet de bedoeling is de in-
werkingtreding te koppelen aan een concrete
datum. Voorgesteld wordt dat de statuten in over-
eenstemming met de bepalingen van dit decreet
moeten worden gebracht binnen een periode van
twee jaar vanaf de inwerkingtreding van dit de-
creet.

De commissie brengt een tekstcorrectie aan waar-
door de zinsnede “overeenkomstig § 1 van dit de-
creet” uit amendement nr. 20 wordt gewijzigd in
“overeenkomstig § 1 van dit artikel”.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe in § 2 het tweede lid te vervangen (565/3,
amendement nr. 21). Om de deelnemers voldoende
tijd te laten om de statuten in overeenstemming te
brengen met de nieuwe bepalingen uit het ont-
werp, strekt dit amendement ertoe de datum waar-
op de statuten moeten worden aangepast te koppe-
len aan de datum van inwerkingtreding van dit ont-
werp van decreet, met name een termijn van twee
jaar.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe om in § 2, derde lid de bepaling “48” te
schrappen (565/3, amendement nr. 22). Vanuit
praktische overwegingen wordt voorgesteld om ar-
tikel 48 pas in werking te laten treden twee jaar na
de inwerkingtreding van het decreet.

De amendementen nr. 20, 21 en 22 worden aange-
nomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt eveneens
aangenomen met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Artikel 80

Een amendement voorgesteld door de heer Mark
Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en de
heer Bart De Smet strekt ertoe dit artikel te
schrappen (565/4, amendement nr. 61). De heer
Bart De Smet stelt dat deze amendering het gevolg
is van de wens van de CVP-fractie om provincies
en private rechtspersonen verder te laten participe-
ren in intergemeentelijke samenwerkingsverban-
den.

Een tweede amendement voorgesteld door de heer
Mark Van der Poorten, mevrouw Veerle Heeren en
de heer Bart De Smet strekt ertoe in § 1, eerste lid
de datum “31 december 2006” te vervangen door
de datum “31 december 2010” (565/4, amendement
nr. 62). Op die manier krijgen de gemeenten die
dat wensen meer tijd om de participatie van de
provincies over te nemen.

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe paragraaf 1 te vervangen (565/3, amende-
ment nr. 23). Mevrouw Anne-Marie Baeke ver-
klaart dat dit amendement te maken heeft met de
participatiemogelijkheid van de provincies. Boven-
dien wordt in welbepaalde gevallen de termijn
waarbinnen de provinciale participatie tot 20%
moet worden teruggebracht, verlengd met maxi-
mum 6 jaar.

Een tweede amendement voorgesteld door de
heren Dirk De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien
Demeulenaere, Dany Vandenbossche en Dirk Ho-
lemans strekt ertoe in § 2, eerste lid, de laatste zin
te vervangen (565/3, amendement nr. 24). Mevrouw
Anne-Marie Baeke verklaart dat er voor de uittre-
ding van andere natuurlijke personen en rechtsper-
sonen uit de intergemeentelijke samenwerking een
termijn van 18 jaar is voorzien. Omdat nog niet
duidelijk is wanneer het decreet precies in werking
zal treden, wordt de aanvangsdatum van de over-
gangsperiode van 18 jaar vastgelegd op 1 januari
2001.

Een derde amendement voorgesteld door de heren
Dirk De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeu-
lenaere, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans
strekt ertoe een wetgevingstechnische aanpassing
te doen ingevolge andere voorgestelde wijzigingen
(565/3, amendement nr. 25).

Een vierde amendement voorgesteld door de
heren Dirk De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien
Demeulenaere, Dany Vandenbossche en Dirk Ho-

63 Stuk 565 (2000-2001) – Nr. 10



lemans strekt ertoe in § 3 op de eerste regel het
woord “provincies” te schrappen (565/3, amende-
ment nr. 26). Mevrouw Anne-Marie Baeke ver-
klaart dat ook dit amendement te maken heeft met
de participatiemogelijkheid van de provincies.

Twee subamendementen voorgesteld door me-
vrouw Hilde De Lobel en de heren Christian Ver-
ougstraete en Jan Penris op amendement nr. 23
strekken ertoe de provinciale participatie te beper-
ken (565/6, amendementen nr. 82 en 83). Mevrouw
Hilde De Lobel stelt dat deze amendering in de lijn
ligt van de tekstwijzigingen die zij al voorstelde op
de artikelen 22 en 63.

De amendementen nr. 61, 62, 82 en 83 worden ver-
worpen met 11 stemmen tegen 3.

De amendementen nr. 23 en 26 worden aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.
De amendementen nr. 24 en 25 worden aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen tegen 3 bij 3 onthoudingen.

Artikel 81

Een amendement voorgesteld door de heren Dirk
De Cock, Gilbert Van Baelen, Julien Demeulenae-
re, Dany Vandenbossche en Dirk Holemans strekt
ertoe a. te vervangen (565/3, amendement nr. 27).
De heer Dirk De Cock stelt dat dit amendement
een tekstverbetering wil aanbrengen met het oog
op de volledige gelijkluidendheid met de definitie
in artikel 2.

Amendement nr. 27 wordt aangenomen met 8
stemmen bij 6 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel wordt aangeno-
men met 8 stemmen bij 6 onthoudingen.

VI. EINDSTEMMING

Het aldus geamendeerde ontwerp van decreet hou-
dende de intergemeentelijke samenwerking wordt
aangenomen met 8 stemmen tegen 6.

De verslaggevers, De voorzitter,

Bart DE SMET Jan PENRIS

Dominique GUNS
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TEKST AANGENOMEN DOOR DE COMMISSIE

HOOFDSTUK I

Algemene bepalingen

Artikel 1

Dit decreet regelt een gewestaangelegenheid.

Artikel 2

§ 1. De hierna volgende bepalingen gelden voor
alle samenwerkingsverbanden van gemeenten
waarvan het gehele ambtsgebied binnen de gren-
zen van het Vlaamse Gewest valt.

§ 2. In dit decreet wordt verstaan onder :

1° toezichthoudende overheid : de commissaris van
de regering, bedoeld in artikel 71 ;

2° het decreet van 28 april 1993 : het decreet van 28
april 1993 houdende regeling, voor het Vlaamse
Gewest, van het administratief toezicht op de
gemeenten.

Artikel 3

Met het oog op de gemeenschappelijke behartiging
van doelstellingen van gemeentelijk belang kunnen
twee of meer gemeenten, onder de voorwaarden
bepaald in dit decreet, samenwerkingsverbanden
tot stand brengen met of zonder rechtspersoonlijk-
heid, met of zonder beheersoverdracht.

Artikel 4

Overeenkomstig de terzake geldende conventies
en internationale overeenkomsten, kunnen de ge-
meenten en de door hen krachtens dit decreet ge-
vormde samenwerkingsverbanden deelnemen in
rechtspersonen van publiek recht die ingevolge
deze deelneming de staatsgrenzen overschrijden,
ongeacht het rechtsstelsel waaraan deze rechtsper-
sonen onderworpen zijn.

Rechtspersonen, onderworpen aan een buitenlands
rechtsstelsel, kunnen deelnemen in een samenwer-
kingsverband overeenkomstig dit decreet indien zij
daartoe door hun eigen recht gemachtigd zijn.

Artikel 5

Voor de berekening van alle termijnen vormt de
dag die volgt op die van de ontvangst van het docu-
ment de aanvangsdatum.

HOOFDSTUK II

Samenwerkingsverbanden zonder
rechtspersoonlijkheid

Artikel 6.

Twee of meer gemeenten kunnen een samenwer-
kingsverband zonder rechtspersoonlijkheid vor-
men om, zonder beheersoverdracht, een welbe-
paald project van gemeentelijk belang te verwe-
zenlijken. Onverminderd andersluidende decretale
bepalingen kunnen andere rechtspersonen van pu-
bliek recht en privaat recht hieraan deelnemen.

Deze samenwerkingsverbanden heten interlokale
verenigingen en ze voegen deze term steeds toe
aan hun naam.

Artikel 7

Het samenwerkingsverband is gegrond op een
overeenkomst met statutaire draagkracht die bepa-
lingen bevat omtrent de duurtijd en de eventuele
verlenging, de opzegmogelijkheid, de eventuele in-
breng van de deelnemers en de wijze waarop deze
inbreng wordt beheerd, de interne organisatie, de
wederzijdse rechten en verplichtingen en de finan-
ciële repercussies, de informatieverstrekking aan
de deelnemers en de jaarlijkse evaluatie door de
gemeenteraden, de opmaak van de rekeningen en
de bestemming van het resultaat, de financiële con-
trole, de vereffening.
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Artikel 8

De overeenkomst kan bepalen dat een van de
deelnemende gemeenten aangesteld wordt als be-
herende gemeente waar de zetel gevestigd wordt
en die de interlokale vereniging vertegenwoordigt.
De beherende gemeente kan eigen personeel in-
zetten ten behoeve van het samenwerkingsverband
overeenkomstig de voorwaarden, bepaald in de
overeenkomst en onder voorbehoud dat de rech-
ten van dit personeel geëerbiedigd worden.

Artikel 9

Een beheerscomité dat samengesteld is uit min-
stens één afgevaardigde van elke deelnemer, voor
de gemeenten aangewezen onder de gemeente-
raadsleden, de burgemeester of de schepenen,
overlegt over de wijze waarop de overeenkomst
wordt uitgevoerd. Het formuleert waar nodig ad-
viezen ten behoeve van de beherende gemeente,
stelt de rekeningen van de interlokale vereniging
vast en legt ze ter goedkeuring voor aan de raden
van de deelnemende gemeenten, waarvan de gewo-
ne meerderheid de goedkeuring verleent.

De organisatie van zijn werkzaamheden legt het
beheerscomité vast in een huishoudelijk reglement
dat gevoegd wordt bij de overeenkomst zonder er
deel van uit te maken.

Uitgezonderd de personen die het ambt van burge-
meester of schepen waarnemen, ontvangen de
leden van het beheerscomité per bijgewoonde ver-
gadering een presentiegeld dat gelijk is aan het
hoogste bedrag dat uitkeerbaar is aan een gemeen-
teraadslid voor een gemeenteraadszitting in een
van de deelnemende gemeenten.

HOOFDSTUK III

Samenwerkingsverbanden
met rechtspersoonlijkheid

AFDELING 1

Principes

Artikel 10

Twee of meer gemeenten kunnen een samenwer-
kingsverband met rechtspersoonlijkheid tot stand
brengen om doelstellingen te verwezenlijken die
behoren tot een of meer inhoudelijk samenhangen-
de beleidsdomeinen. Onverminderd andersluiden-
de decretale bepalingen kunnen hieraan naast ge-
meenten en provincies uitsluitend deelnemen auto-
nome gemeentebedrijven, openbare centra voor
maatschappelijk welzijn en hun verenigingen, in
zoverre die uitsluitend uit openbare rechtsperso-
nen bestaan, en andere samenwerkingsverbanden,
opgericht volgens de bepalingen van dit decreet.

De zetel van het samenwerkingsverband met
rechtspersoonlijkheid is steeds gevestigd op het
grondgebied van een deelnemende gemeente in
een gebouw dat hemzelf of een deelnemende ge-
meente toebehoort.

Artikel 11

Het samenwerkingsverband met rechtspersoonlijk-
heid is een publiekrechtelijke rechtspersoon met
een rechtsvorm waarvan de kenmerken vastgesteld
zijn krachtens de bepalingen van dit decreet.

Ongeacht haar doelstellingen hebben haar verbin-
tenissen geen handelskarakter.
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Voor al wat niet uitdrukkelijk geregeld is door dit
decreet, zijn op het samenwerkingsverband met
rechtspersoonlijkheid de bepalingen van toepas-
sing van het wetboek voor de vennootschappen die
gelden voor de vennootschapsvorm van de coöpe-
ratieve vennootschap met beperkte aansprakelijk-
heid.

Artikel 12

§ 1. De gemeenten beslissen over de beheersover-
dracht overeenkomstig de statuten van het samen-
werkingsverband.

Onder beheersoverdracht wordt verstaan het toe-
vertrouwen door de deelnemende gemeenten aan
het samenwerkingsverband van de uitvoering van
door hen genomen beslissingen in het kader van
zijn doelstellingen, in die zin dat de deelnemende
gemeenten zich het recht ontzeggen zelfstandig of
samen met derden dezelfde opdracht uit te voeren.

§ 2. Er bestaan drie vormen van een samenwer-
kingsverband met rechtspersoonlijkheid :

1° projectvereniging : een samenwerkingsverband
zonder beheersoverdracht dat tot doel heeft een
duidelijk omschreven project te plannen, uit te
voeren en te controleren ;

2° dienstverlenende vereniging : een samenwer-
kingsverband zonder beheersoverdracht dat tot
doel heeft een duidelijk omschreven ondersteu-
nende dienst te verlenen aan de deelnemende
gemeenten, eventueel voor verschillende be-
leidsdomeinen ;

3° opdrachthoudende vereniging : een samenwer-
kingsverband met beheersoverdracht waaraan
de deelnemende gemeenten de uitvoering van
een of meer duidelijk omschreven bevoegdhe-
den met betrekking tot een of meer functioneel
samenhangende beleidsdomeinen toevertrou-
wen.

AFDELING 2

Projectvereniging

Artikel 13

De projectvereniging wordt opgericht voor een pe-
riode van ten hoogste zes jaar ingevolge daartoe
strekkende gemeenteraadsbeslissingen die geno-
men worden binnen een tijdsbestek van twee
maanden.

Tijdens de bij de oprichting van een projectvereni-
ging vastgestelde duur, is geen uittreding mogelijk.

De projectvereniging kan opeenvolgende keren
verlengd worden voor een termijn die telkens niet
langer mag zijn dan zes jaar, ingevolge de voor het
verstrijken van de termijn door de deelnemende
gemeenten genomen beslissingen ten gunste van
de verlenging. Bij gebrek aan instemming van alle
betrokken gemeenten of bij het uitblijven van een
of meer beslissingen, wordt de projectvereniging
ontbonden. De statuten bepalen de wijze van ver-
effening.

Projectverenigingen kunnen niet worden opgericht
in de loop van het jaar waarin verkiezingen voor
een algehele vernieuwing van de gemeenteraden
worden georganiseerd.

Artikel 14

De projectvereniging wordt opgericht bij akte, ver-
leden voor de burgemeester van de gemeente waar
de zetel gevestigd wordt. Onverminderd de wette-
lijke bepalingen met betrekking tot de inbreng van
onroerende goederen verkrijgt de oprichtingsakte
geldigheid op de datum van haar dagtekening door
de ondertekening van alle aan de oprichting deel-
nemende gemeenten en andere rechtspersonen.

De oprichtingsakte omvat de statuten en wordt
binnen een termijn van dertig kalenderdagen na
haar dagtekening ter informatie aan de toezicht-
houdende overheid voorgelegd. De oprichtingsakte
wordt integraal bekendgemaakt in de bijlagen bij
het Belgisch Staatsblad en wordt ter inzage van
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eenieder terzelfder tijd neergelegd in de zetel van
de projectvereniging.

Artikel 15

De wijzigingen in de statuten en de aanvaarding
van toetreding behoeven de instemming van de
deelnemende gemeenten, overeenkomstig de pro-
cedure die in de statuten is bepaald.

Artikel 16

De projectvereniging beschikt uitsluitend over een
raad van bestuur.

De deelnemers benoemen rechtstreeks de leden
van de raad van bestuur. Voor de gemeenten kun-
nen uitsluitend gemeenteraadsleden, burgemees-
ters of schepenen dit mandaat vervullen.

Het voorzitterschap wordt steeds toevertrouwd
aan een door een gemeente aangewezen bestuur-
der.

De raad van bestuur, waarin alle deelnemende ge-
meenten vertegenwoordigd zijn en waarin iedere
bestuurder beschikt over één stem, heeft uitslui-
tend de bevoegdheid tot het nemen van beslissin-
gen die hun expliciet door de deelnemers zijn op-
gedragen. De raad van bestuur is in elk geval be-
voegd voor het personeelsbeleid.

Aan de vergaderingen van de raad van bestuur
wordt deelgenomen door een door iedere aange-
sloten gemeente aangeduide afgevaardigde, als lid
met raadgevende stem. Deze afgevaardigden zijn
steeds raadsleden in de betrokken gemeenten, ver-
kozen op een lijst waarvan geen enkele verkozene
deel uitmaakt van het college van burgemeester en
schepenen of aangesteld is als voorzitter van het
openbaar centrum voor maatschappelijk welzijn.

De werkingsmodaliteiten van de raad van bestuur
worden vastgesteld in een bij de statuten gevoegd
huishoudelijk reglement dat gewijzigd kan worden
bij eenvoudige beslissing van de raad van bestuur.
De afgevaardigden bedoeld in het vorige lid van
dit artikel, tellen niet mee voor de berekening van
een eventueel aanwezigheidsquorum.

De controletaak op de financiële toestand wordt
toevertrouwd aan een accountant benoemd door
de raad van bestuur.

De raad van bestuur stelt de jaarrekeningen vast
en legt ze, samen met een activiteitenverslag en het
verslag van de accountant, voor aan de deelnemers
die hun goedkeuring verlenen overeenkomstig de
procedure bepaald in de statuten.

Artikel 17

Onverminderd andere wettelijke of decretale be-
palingen die van toepassing zijn op de bestuurders,
bestaat er onverenigbaarheid tussen hun mandaat
enerzijds en de ambten, functies of mandaten op-
gesomd in artikel 48 van dit decreet.

De bestuurders zijn niet persoonlijk gebonden
door de verbintenissen van de projectvereniging.
Zij zijn overeenkomstig het gemeen recht verant-
woordelijk voor de vervulling van de hun opgedra-
gen taak en aansprakelijk zonder hoofdelijkheid
voor de tekortkomingen in de normale uitoefening
van hun bestuur.

Op de bestuurders zijn de onverenigbaarheden van
toepassing bepaald in artikel 51 van dit decreet.

Artikel 18

De vergaderingen van de raad van bestuur zijn niet
openbaar. De gedetailleerde notulen met bijge-
voegd het stemgedrag van de individuele leden en
alle documenten waar in de notulen naar verwezen
wordt, liggen ter inzage van de gemeenteraadsle-
den op het secretariaat van de aangesloten ge-
meenten en desgevallend van de provincieraadsle-
den van de aangesloten provincies op de griffie van
het provinciehuis, onverminderd de decretale be-
palingen inzake de openbaarheid van bestuur.

Artikel 19

De duur en de wijze van beëindiging van het man-
daat van bestuurder worden statutair bepaald. Alle
bestuurders zijn van rechtswege ontslagnemend bij
verlies van hun openbaar mandaat, uitgezonderd in
geval van algehele vernieuwing van de gemeente-
raden en provincieraden. In voorkomend geval
duiden de deelnemende gemeenten en provincies
in de loop van de maand januari volgend op het
jaar van de verkiezingen tot algehele vernieuwing
van de gemeenteraden, de nieuwe bestuurders aan.
Zij treden aan op 1 februari daaropvolgend. De ge-
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beurlijke aanduiding van bestuurders door de an-
dere deelnemers gebeurt dan in de loop van de
maand volgend op de installatie van hun eigen
raden.

Artikel 20

Om geldig te beraadslagen en te beslissen is een
aanwezigheidsquorum vastgesteld op de gewone
meerderheid van het aantal bestuurders, zowel in
het geheel als in de groep van de door de gemeen-
ten benoemde bestuurders. Van dit aanwezigheids-
quorum kan statutair worden afgeweken voor een
tweede vergadering die volgt op een onvoldoende
samengestelde eerdere vergadering, en voor zover
het gaat om punten die voor de tweede maal op de
agenda voorkomen.

Deze bepaling geldt niet voor de voorstellen tot
statutenwijziging en aanvaarding van toetredingen.

De voor de beslissingen vereiste meerderheid is
steeds de gewone meerderheid die bereikt moet
worden zowel in het geheel als in de groep van de
door de gemeenten benoemde bestuurders.

Artikel 21

De leden van de raad van bestuur kunnen per bij-
gewoonde vergadering een presentiegeld ontvan-
gen dat ten hoogste gelijk is aan het hoogste be-
drag dat uitkeerbaar is aan een gemeenteraadslid
voor een gemeenteraadszitting in één van de deel-
nemende gemeenten.

Artikel 22

Er is geen verplichting tot de vorming van een
maatschappelijk kapitaal.

Indien dit wel statutair is vastgelegd, wordt het vast
kapitaal bij de oprichting door de deelnemers vol-
ledig in speciën volstort.

De deelneming van één of meer provincies  samen
mag niet meer bedragen dan 20 % van het totale
maatschappelijk kapitaal.

Het kapitaal wordt niet geïndexeerd en wordt ver-
tegenwoordigd door aandelen waarvan de waarde
en de rechten statutair zijn bepaald.

Immateriële inbrengen ter vertegenwoordiging van
vermogensbestanddelen die niet naar economische
maatstaven kunnen worden gewaardeerd, en in-
brengen in natura, worden gewaardeerd op grond
van een verslag van de accountant en worden ver-
tegenwoordigd door respectievelijk winstbewijzen
en aandelen waarvan de waarde en de rechten sta-
tutair zijn bepaald.

De deelnemers kunnen uitsluitend worden vergoed
voor hun inbreng en zijn slechts aansprakelijk ten
belope van hun inbreng.

Aan de statuten wordt een register gehecht waarop
iedere deelnemer is vermeld met aanduiding van
de aandelen en winstbewijzen die hem zijn toege-
kend.

Artikel 23

De boekhouding wordt gevoerd overeenkomstig
de wetgeving op de boekhouding van de onderne-
mingen en met naleving van de richtlijnen die de
overheid uitvaardigt met betrekking tot de boek-
houdkundige verrichtingen.

De jaarrekeningen worden na hun goedkeuring
overeenkomstig de procedure, bepaald in de statu-
ten, door toedoen van de raad van bestuur neerge-
legd bij Nationale Bank van België.

Artikel 24

De projectvereniging kan door de Vlaamse rege-
ring gemachtigd worden om in eigen naam en voor
eigen rekening tot onteigening over te gaan.
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AFDELING 3

Dienstverlenende en opdrachthoudende
verenigingen

SUBAFDELING 1

Voorbereidende fase

Artikel 25

De gemeenten die de oprichting van een dienstver-
lenende of een opdrachthoudende vereniging over-
wegen, beslissen via hun gemeenteraad vooraf een
overlegorgaan op te richten om de samenwerkings-
mogelijkheden en -voorwaarden te bestuderen
voor één of meer welbepaalde beleidsdomeinen.
Terzelfder tijd wijzen ze een lid van het college van
burgemeester en schepenen aan die zitting zal heb-
ben in het overlegorgaan en leggen ze eventueel
een begrotingskrediet vast om de voorbereidende
fase te financieren.

Uitsluitend gemeenten maken deel uit van het
overlegorgaan. Dat overlegorgaan bezit geen
rechtspersoonlijkheid en kan geen verbintenissen
aangaan ten laste van de op te richten dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging.

De openbare centra voor maatschappelijk welzijn
en de provincies kunnen een door hun respectieve
raden  aangewezen waarnemer de vergaderingen
van het overlegorgaan laten bijwonen, indien de
doelstelling mede tot hun belangensfeer behoort.

Artikel 26

Het overlegorgaan organiseert autonoom zijn
werkzaamheden.

Behoudens wat bepaald is in artikel 31 van dit de-
creet beschikt het overlegorgaan over een periode
van maximaal één jaar, ingaand op zijn installatie-
vergadering, om zijn studieopdracht te vervullen.

Indien het resultaat van de studieopdracht positief
is ten opzichte van de mogelijke oprichting van een
dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging,
stelt het overlegorgaan aan de deelnemende ge-

meenten een bundel ter beschikking waarin de vol-
gende documenten opgenomen zijn :

– een grondige motiveringsnota ;

– een bestuursplan met een omschrijving van de
maatschappelijke opdrachten en de daaraan
verbonden wijze van dienstverlening, en met
een beschrijving van de bestuurlijke organisatie
van de dienstverlenende of opdrachthoudende
vereniging ;

– een ondernemingsplan voor een periode van zes
jaar, met een omschrijving van de bedrijfsop-
drachten, de financiële structuur en de in te zet-
ten middelen, en de controlemogelijkheden op
de uitvoering ;

– een ontwerp van statuten.

Deze documenten vormen de basis van de uitwer-
king van het samenwerkingsconcept.

Artikel 27

De gemeenten zijn niet gebonden door hun deel-
neming in het overlegorgaan. Ze spreken zich uit
over de documenten die hun worden voorgelegd.
Ofwel beslissen ze af te zien van deelneming aan
de eventuele oprichting van een dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging, ofwel gaan ze ak-
koord met het voorstel, al of niet op voorwaarde
dat wijzigingen aan dat voorstel worden aange-
bracht.

De beslissingen van de gemeenten worden voorge-
legd aan het overlegorgaan, dat daarover in con-
sensus beslist. De vertegenwoordigers van de afha-
kende gemeenten nemen niet deel aan deze be-
sluitvorming.

Het definitieve voorstel wordt aan de overblijven-
de gemeenten voorgelegd. De gemeenten kunnen
het voorstel enkel goedkeuren of afkeuren.

De gemeenteraadsbeslissingen houdende de op-
richting van een overlegorgaan en betreffende de
voorstellen van het overlegorgaan worden ter in-
formatie meegedeeld aan de toezichthoudende
overheid.
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SUBAFDELING 2

Oprichting – toetreding – duur – verlenging –
ontbinding

Artikel 28

De gemeenten die krachtens artikel 27 van dit de-
creet hun instemming hebben betuigd met het de-
finitieve voorstel van het overlegorgaan kunnen,
zonder daartoe verplicht te zijn, uiterlijk binnen
drie maanden die volgen op de laatste beslissing
tot goedkeuring, en rekening houdend met wat be-
paald is in artikel 31 van dit decreet, een dienstver-
lenende of opdrachthoudende vereniging oprich-
ten.

Het oprichtingsdossier omvat alle daartoe strek-
kende gemeenteraadsbeslissingen, evenals de bij-
behorende documenten waaronder het bestuurs-
plan en het ondernemingsplan ; het wordt gevoegd
bij de oprichtingsakte.

Artikel 29

Onverminderd het bepaalde in artikel 4, tweede
lid, en onverminderd andersluidende decretale be-
palingen, kunnen aan een dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging uitsluitend gemeenten
en andere openbare besturen zoals bepaald in arti-
kel 10 van dit decreet deelnemen.

Indien aan de oprichting van de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging wordt deelgenomen
door een of meer in het voorgaande lid bedoelde
andere openbare besturen, omvat het oprichtings-
dossier de beslissing van het orgaan dat daartoe be-
voegd is. Voor een deelnemende dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging is dat steeds de al-
gemene vergadering. Voor een deelnemende pro-
jectvereniging is dat de raad van bestuur. Voor de
provincies en openbare centra voor maatschappelijk
welzijn zijn dat hun respectieve raden.

Artikel 30

De oprichting van de dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging geschiedt bij akte, ver-
leden voor de burgemeester van de gemeente waar
de zetel gevestigd wordt. Onverminderd de wette-
lijke bepalingen met betrekking tot de inbreng van
onroerende goederen, en het administratief goed-

keuringstoezicht, verkrijgt de oprichtingsakte gel-
digheid op de datum van haar dagtekening door de
ondertekening door de vertegenwoordigers van
alle aan de oprichting deelnemende gemeenten en
andere rechtspersonen. Ingevolge deze oprichting
wordt het overlegorgaan ambtshalve ontbonden.

De oprichtingsakte omvat de statuten en alle even-
tuele bijlagen en wordt binnen een termijn van
dertig kalenderdagen na haar dagtekening aan de
toezichthoudende overheid voorgelegd. Ze wordt
goedgekeurd door de Vlaamse regering binnen een
termijn van zestig kalenderdagen na haar ont-
vangst door de toezichthoudende overheid. Ver-
strijkt deze termijn zonder dat de Vlaamse regering
een beslissing heeft genomen en verstuurd aan alle
betrokken gemeenteoverheden, dan wordt de
goedkeuring geacht te zijn verleend.

De goedgekeurde oprichtingsakte wordt integraal
bekendgemaakt in de bijlagen bij het Belgisch
Staatsblad en wordt, samen met het volledige op-
richtingsdossier, ter inzage van eenieder gelijktijdig
neergelegd in de zetel van de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging en bij de toezicht-
houdende overheid. Afschriften van de oprich-
tingsakte liggen ter inzage op de secretarie in de
gemeentehuizen van alle deelnemende gemeenten.

Artikel 31

De dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
gingen kunnen niet worden opgericht in de loop
van het jaar waarin verkiezingen voor een algehele
vernieuwing van de gemeenteraden worden geor-
ganiseerd. De oprichting vindt in voorkomend
geval plaats in de loop van de zes daaropvolgende
maanden en het overlegorgaan blijft zolang in
functie. Zijn leden verliezen van rechtswege hun
mandaat en hun vervangers worden aangewezen
op de eerste raadszitting die volgt op de installatie-
vergadering van de nieuwe gemeenteraad.

Artikel 32

De toetreding van een gemeente of van een pro-
vincie tot of de uitbreiding van hun aansluiting bij
een dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging, is afhankelijk van een daartoe strekkende be-
slissing van de gemeenteraad of de provincieraad
op basis van een onderzoek, eventueel vergelijkend
in de mate dat er zich verschillende beheersvormen
reëel aanbieden.
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De toetredingsbeslissing van een dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging wordt genomen
door de algemene vergadering. De toetredingsbe-
slissing van een projectvereniging wordt genomen
door de raad van bestuur.

Alle toetredingen worden aanvaard door de alge-
mene vergadering van de dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging.

Artikel 33

De verbodsbepaling van artikel 31 van dit decreet
inzake de periode van oprichting van een dienst-
verlenende of opdrachthoudende vereniging geldt
voor iedere toetredingsbeslissing op grond van het
voorgaande artikel.

Aan een toetreding of uitbreiding van aansluiting
kan geen terugwerkende kracht worden verleend.

Artikel 34

Tijdens de bij de oprichting van een dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging vastgestel-
de duur die, behoudens wat bepaald is in artikel 36
van dit decreet, achttien jaar niet mag overschrij-
den, is geen uittreding mogelijk.

Een deelnemer kan door de algemene vergadering
worden uitgesloten op de wijze die wordt bepaald
in de statuten wegens behoorlijk vastgestelde niet-
naleving der verbintenissen ten opzichte van de
dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging.

Artikel 35

Na afloop van de statutair bepaalde duur kan de
dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging
opeenvolgende keren verlengd worden voor een
termijn die telkens niet langer mag zijn dan acht-
tien jaar.

Op verzoek van de gewone meerderheid van het
totale aantal deelnemers en op voorwaarde dat dit
verzoek gedragen wordt door een drievierde meer-
derheid van het aantal deelnemende gemeenten,
kan de laatste algemene vergadering die het ver-
strijken van de duur voorafgaat, tot de verlenging
beslissen met een drievierde meerderheid van het
aantal stemmen. De daartoe strekkende gemeente-

raadsbeslissingen worden bij het verslag van de al-
gemene vergadering gevoegd en zijn gebaseerd op
een onderzoek, eventueel vergelijkend in de mate
er zich verschillende beheersvormen reëel aanbie-
den.

Uiterlijk negentig kalenderdagen voor de algeme-
ne vergadering die beslist over de verlenging wordt
de agenda door de raad van bestuur aan alle deel-
nemers toegezonden.

De deelnemers die niet wensen te verlengen kun-
nen daartoe niet verplicht worden en houden op
deel uit te maken van de dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging op het einde van het
jaar waarin tot de verlenging door de algemene
vergadering is beslist. Vooraf leggen zij hun daar-
toe strekkende beslissing voor die wordt gevoegd
bij het verslag van de algemene vergadering. Ze
moeten de door hen aangegane contractuele ver-
bintenissen naleven, maar zijn voor het overige
geen schadevergoeding verschuldigd. De voorlaat-
ste en de laatste leden van artikel 37 van dit de-
creet zijn op hen van toepassing.

Deelnemers die nalaten over de verlenging te be-
slissen of hun beslissing mee te delen, worden ge-
acht verder deel uit te maken van de dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging.

Artikel 36

Indien de duur van een dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging verstrijkt in de loop
van het jaar waarin de verkiezingen voor een alge-
hele vernieuwing van de gemeenteraden worden
georganiseerd, wordt over de verlenging pas beslist
in het daaropvolgende jaar, zowel door de betrok-
ken gemeenteraden als door de eerste algemene
vergadering in de loop van dat jaar. Zolang wordt
de oorspronkelijke duurtijd verlengd.

Artikel 37

Op verzoek van drievierde van het aantal deelne-
mende gemeenten, en aan de hand van de daartoe
strekkende gemeenteraadsbeslissingen, kan de al-
gemene vergadering met een drievierde meerder-
heid van het aantal stemmen tot de vervroegde
ontbinding van een dienstverlenende of opdracht-
houdende vereniging beslissen.
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Bij ontbinding krachtens het voorgaande lid of
door het verstrijken van de statutair bepaalde duur
die niet verlengd wordt, wijst de algemene verga-
dering die de ontbinding vaststelt, de vereffenaars
aan op dezelfde wijze als bepaald is voor de be-
stuurders. Een beperkt college van vereffenaars
kan samengesteld worden op dezelfde wijze als een
directiecomité. Alle andere organen vervallen op
het ogenblik van de ontbinding.

Het voltallige personeel van de dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging wordt overgeno-
men, hetzij door de deelnemers, hetzij eventueel
door de overnemers van de activiteit, in verhou-
ding tot de kapitaalinbreng of overeenkomstig de
onderling bereikte akkoorden, en zonder dat de
personeelsleden door deze plicht tot overname ge-
bonden zijn.

De nieuwe werkgever waarborgt de rechten die de
vereniging op het ogenblik van haar ontbinding,
hetzij statutair, hetzij contractueel voor de werkne-
mers vastgesteld had. Het door een gemeente over-
genomen personeel komt, met behoud van zijn gel-
delijk statuut, terecht in een overgangskader dat
geen invloed heeft op de personeelsformatie en
uitdovend is.

De gemeenten hebben een recht van voorkeur op
overneming van de op hun grondgebied gelegen in-
stallaties tegen boekwaarde.

SUBAFDELING 3

Statuten en statutenwijzigingen

Artikel 38

De statuten van de dienstverlenende of opdracht-
houdende verenigingen vermelden ten minste :

1. de naam en eventueel de afkorting ;

2. de maatschappelijke doelstellingen, die duide-
lijk en beperkend omschreven zijn ;

3. de maatschappelijke zetel ;

4. de duur en de wijze van verlenging ;

5. de nauwkeurige aanduiding van de deelne-
mers, hun inbreng en hun verbintenissen en
eventueel het vast kapitaal ;

6. de samenstelling, de vergaderwijze en de be-
voegdheden van alle organen van de dienst-
verlenende of opdrachthoudende vereniging ;

7. de wijze waarop de rekeningen werden opge-
maakt en het resultaat werd verdeeld ;

8. de wijze van toetreding, ontbinding en vereffe-
ning ;

9. de wijze van uitsluiting van een deelnemer ;

10. de wijze en periodiciteit van noodzakelijke in-
formatiedoorstroming tussen de organen van
de dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging onderling, naar de deelnemers en
eventueel naar belanghebbende derden toe.

Artikel 39

De wijzigingen in de statuten en in de bijlagen wor-
den artikelsgewijs aangebracht door de algemene
vergadering met een drievierde meerderheid,
zowel voor het geheel van de geldig uitgebrachte
stemmen, als voor de geldig uitgebrachte stemmen
van de vertegenwoordigde gemeenten, en op voor-
waarde dat de gewone meerderheid van het aantal
deelnemende gemeenten haar instemming betuigt.

Uiterlijk negentig kalenderdagen voor de algeme-
ne vergadering die de statutenwijzigingen moet be-
oordelen, wordt een door de raad van bestuur op-
gesteld ontwerp aan alle deelnemers voorgelegd.
De beslissingen terzake van hun raden die de oor-
spronkelijke statuten hebben goedgekeurd, bepa-
len het mandaat van de respectieve vertegenwoor-
digers op de algemene vergadering en worden bij
het verslag gevoegd.

De deelnemers die nalaten binnen de gestelde ter-
mijn een beslissing te nemen en voor te leggen,
worden geacht zich te onthouden. De onthouding
bepaalt het mandaat van hun vertegenwoordiger
op de algemene vergadering.

Artikel 40

Het verslag van de algemene vergadering houden-
de wijziging van de statuten wordt, samen met de
bijbehorende documenten waaronder de beslissin-
gen van de deelnemers, binnen een termijn van
dertig kalenderdagen na zijn dagtekening aan de
toezichthoudende overheid voorgelegd.
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De wijzigingen worden goedgekeurd door de
Vlaamse regering binnen een termijn van negentig
kalenderdagen na de ontvangst van het verslag
door de toezichthoudende overheid. Verstrijkt deze
termijn zonder dat de Vlaamse regering een beslis-
sing heeft genomen en verstuurd aan de dienstver-
lenende of opdrachthoudende vereniging, dan
wordt de goedkeuring geacht te zijn verleend.

Artikel 41

De statutenwijzigingen worden op dezelfde wijze
als de oprichtingsakte neergelegd en bekendge-
maakt.

Een volledig gecoördineerde tekst van de statuten
wordt neergelegd in de zetel van de dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging, bij de toe-
zichthoudende overheid en in de gemeentehuizen
van elke deelnemende gemeente, evenals in de
provinciehuizen van de deelnemende provincies,
binnen een termijn van dertig kalenderdagen na de
ontvangst door de dienstverlenende of opdracht-
houdende vereniging van het goedkeuringsbesluit
of na het verstrijken van de termijn, bedoeld in de
laatste zin van artikel 40 van dit decreet.

Artikel 42

De statutenwijzigingen zijn slechts uitvoerbaar
nadat ze zijn goedgekeurd bij besluit van de
Vlaamse regering of door het verstrijken van de
termijn voor goedkeuring. Er kan geen terugwer-
kende kracht aan verbonden worden die verder
reikt dan de eerste januari van het boekjaar waarin
de algemene vergadering de wijzigingen heeft aan-
gebracht.

Er kunnen geen statutenwijzigingen aan de deelne-
mers worden voorgelegd in de loop van het jaar
waarin verkiezingen voor een algehele vernieuwing
van de gemeenteraden worden georganiseerd, ten-
zij ingevolge een wettelijke of reglementaire ver-
plichting.

SUBAFDELING 4

Structuur

Artikel 43

De dienstverlenende en de opdrachthoudende ver-
eniging beschikken ten minste over een algemene
vergadering en een raad van bestuur.

Artikel 44

De algemene vergadering is samengesteld uit de
vertegenwoordigers van de deelnemers. Voor de
gemeenten worden zij rechtstreeks aangewezen
door de gemeenteraden uit hun leden, en voor de
overige deelnemers door de organen die, krachtens
de wettelijke, reglementaire of statutaire bepalin-
gen, bevoegd zijn tot deelneming of toetreding te
beslissen.

Het aantal leden dat elke gemeente kan afvaardi-
gen om te zetelen in de algemene vergadering
wordt bepaald door twee criteria : de bevolkingscij-
fers en de kapitaalinbreng. De verdeelsleutel tus-
sen beide criteria wordt statutair bepaald.

De benoemingsprocedure met de vaststelling van
het mandaat van de vertegenwoordiger wordt her-
haald voor elke algemene vergadering.

Behoudens andersluidende bepalingen in dit de-
creet, wordt de door de raad van bestuur vastge-
stelde agenda van de algemene vergadering uiter-
lijk dertig kalenderdagen voor haar zitting, aan alle
deelnemers verstuurd. De zittingen van de algeme-
ne vergadering zijn openbaar.

Het aantal stemmen waarover iedere deelnemer in
de algemene vergadering beschikt wordt statutair
bepaald, met dien verstande dat de deelnemende
gemeenten steeds over de meerderheid van de
stemmen beschikken en dat geen deelnemer kan
beschikken over een aantal stemmen dat hoger ligt
dan de helft van het totale aantal statutair bepaal-
de stemmen. In de statuten kunnen bepalingen ter
bescherming van minderheden worden opgeno-
men.
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Afgezien van de jaarvergadering waarvan sprake is
in artikel 65, tweede lid, van dit decreet, wordt nog
minstens één buitengewone algemene vergadering
belegd in de loop van het laatste trimester van elk
jaar, om de te ontwikkelen activiteiten en de te vol-
gen strategie voor het volgende boekjaar te bespre-
ken. Een door de raad van bestuur opgestelde be-
groting staat op de agenda van deze vergadering.

Artikel 45

Voor de toepassing van dit decreet worden de au-
tonome gemeentebedrijven gelijkgesteld met de
gemeenten wanneer het gaat om de hoedanigheid,
de onverenigbaarheden en de informatieplicht van
de door hen te benoemen of voor te dragen man-
datarissen, de aanwezigheids- en stemmingsvereis-
ten en het voorzitterschap van de verschillende or-
ganen.

Artikel 46

In de dienstverlenende en opdrachthoudende ver-
enigingen benoemt de algemene vergadering de
leden van de raad van bestuur, op voordracht van
de deelnemers. Indien de gemeenteraad kandidaat-
bestuurders voordraagt die geen lid zijn van de ge-
meenteraad of van de districtsraad, maar van wie
de deskundigheid met betrekking tot de statutair
bepaalde doelstellingen manifest aantoonbaar is,
wordt deze voordracht uitdrukkelijk gemotiveerd.
In dat geval is de onverenigbaarheid van het man-
daat van bestuurder met de functie van werknemer
van een aangesloten bestuur, voorzien in artikel 48
van dit decreet, niet van toepassing.

De benoeming van de bestuurders gebeurt bij ge-
heime stemming.

Indien een voorgedragen kandidaat niet wordt be-
noemd door de algemene vergadering, doet de be-
trokken deelnemer een andere voordracht. De
nieuwe kandidaat woont als waarnemer de verga-
deringen van de raad van bestuur bij tot de eerst-
volgende algemene vergadering waaraan de benoe-
ming wordt voorgelegd.

Niemand kan door meer dan één deelnemer wor-
den voorgedragen of benoemd, noch mandaten ge-
lijktijdig uitoefenen in de uitvoerende organen van
meer dan drie dienstverlenende of opdrachthou-
dende verenigingen. Deze bepaling geldt niet voor

de aangesloten privaatrechtelijke rechtspersonen
zolang zij overeenkomstig artikel 80 van dit de-
creet deel kunnen blijven uitmaken van de vereni-
ging.

Artikel 47

De samenstelling van de raad van bestuur wordt in
iedere dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging statutair geregeld, met precieze aanduiding
van het aantal leden, benoemd zoals bepaald in het
voorgaande artikel.

Het aantal bestuurders dat op voordracht van de
andere deelnemers werd benoemd, mag nooit meer
bedragen dan een vierde van het aantal op voor-
dracht van de aangesloten gemeenten benoemde
bestuurders.

Iedere bestuurder die op die manier is benoemd,
beschikt over één stem.

De bestuurders, benoemd op voordracht van de ge-
meenten, kunnen zich laten bijstaan door deskun-
digen die na gezamenlijk overleg worden voorge-
dragen door de gemeente waar de zetel gevestigd
is, en worden benoemd door de gemeentelijke ver-
tegenwoordigers op de algemene vergadering. De
deskundigen maken geen deel uit van de raad van
bestuur, maar ze kunnen de vergaderingen van alle
organen bijwonen en alle documenten opvragen.

Hun vergoeding valt ten laste van de dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging.

Artikel 48

Onverminderd andere wettelijke of decretale be-
palingen die van toepassing zijn op de mandaten in
een dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging, bestaat er een onverenigbaarheid tussen het
mandaat van bestuurder en de volgende ambten,
functies of mandaten :

– lid van een regering, zowel op federaal niveau
als op niveau van de gewesten en gemeenschap-
pen ;

– lid van een wetgevende vergadering, zowel op
federaal niveau als op niveau van de gewesten
en gemeenschappen ;
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– lid van het Europees Parlement en van de Eu-
ropese Commissie ;

– provinciegouverneur of adjunct van de gouver-
neur van Vlaams-Brabant ;

– arrondissementscommissaris of adjunct-arron-
dissementscommissaris ;

– provinciegriffier ;

– lid van een bestuurs- of controleorgaan in of
werknemer van een privaatrechtelijke rechts-
persoon die activiteiten uitoefent in dezelfde
beleidsdomeinen als de dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging ;

– behoudens wat bepaald is in artikel 46, tweede
lid, van dit decreet, werknemer van een aange-
sloten openbaar bestuur, of van een administra-
tie die is belast met hetzij de uitoefening van het
gewoon toezicht op de lokale besturen, hetzij de
uitoefening van een specifiek toezicht op grond
van de doelstellingen van de dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging.

Een gemeente kan geen kandidaat voordragen of
benoemen die werknemer is van een niet-gemeen-
telijk deelnemer of er een mandaat waarneemt.
Een niet-gemeentelijk deelnemer kan geen kandi-
daat voordragen of benoemen die lid is van een ge-
meenteraad.

Artikel 49

De raad van bestuur waaraan beslissingsrecht is
toegekend, is bevoegd voor alles wat niet uitdruk-
kelijk overeenkomstig dit decreet of krachtens de
statuten voorbehouden is aan de algemene verga-
dering.

De raad van bestuur vertegenwoordigt de dienst-
verlenende of opdrachthoudende vereniging jegens
derden en in rechte als eiser of als verweerder.

Artikel 50

De bestuurders zijn niet persoonlijk gebonden
door de verbintenissen van de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging. De bestuurders zijn
overeenkomstig het gemeen recht verantwoorde-
lijk voor de vervulling van de taak die hun is opge-
dragen en zijn aansprakelijk zonder hoofdelijkheid

voor de tekortkomingen in de normale uitoefening
van hun bestuur.

Artikel 51

Ten aanzien van de bestuurders zijn een aantal on-
verenigbaarheden bepaald.

Een bestuurder mag niet :

1° aanwezig zijn bij een beraadslaging of besluit
over zaken waarbij hij een rechtstreeks belang
heeft, of waarbij zijn bloed- of aanverwanten tot
en met de vierde graad een persoonlijk en
rechtstreeks belang hebben. Dit verbod strekt
niet verder dan de bloed- en aanverwanten tot
de tweede graad als het gaat om de voordracht
van kandidaten, benoemingen, afzettingen en
schorsingen ;

2° rechtstreeks of onrechtstreeks deelnemen aan
overeenkomsten die met de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging zijn gesloten ;

3° als advocaat, notaris of zaakwaarnemer optre-
den in rechtsgedingen tegen de dienstverlenen-
de of opdrachthoudende vereniging. Het is hem
verboden, in dezelfde hoedanigheid ten behoe-
ve van de dienstverlenende of opdrachthouden-
de vereniging te pleiten, raad te geven of op te
treden in enige betwisting, tenzij dit kosteloos
gebeurt ;

4° optreden als raadsman van een personeelslid in
tuchtzaken.

Artikel 52

De vergaderingen van de raad van bestuur zijn niet
openbaar. De gedetailleerde notulen met bijge-
voegd het stemgedrag van de individuele leden en
alle documenten waar in de notulen naar verwezen
wordt, liggen ter inzage van de gemeenteraadsle-
den op het secretariaat van de aangesloten ge-
meenten en van de provincieraadsleden op de grif-
fie van de provinciehuizen van de aangesloten pro-
vincies, onverminderd de decretale bepalingen in-
zake de openbaarheid van bestuur.

Aan de vergaderingen van de raad van bestuur
wordt deelgenomen door ten hoogste vijf recht-
streeks door verschillende gemeenten aangeduide
afgevaardigden die lid zijn met raadgevende stem.
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De statuten vermelden de criteria die bepalend zijn
voor de wijze van aanduiding van deze afgevaar-
digden, die steeds raadsleden zijn die in de betrok-
ken gemeenten verkozen zijn op een lijst waarvan
geen enkele verkozene deel uitmaakt van het colle-
ge van burgemeester en schepenen of aangesteld is
als voorzitter van het openbaar centrum voor
maatschappelijk welzijn.

Artikel 53

De op voordracht van de deelnemende gemeenten
en provincies benoemde bestuurders brengen min-
stens tweemaal per jaar tijdens een openbare ver-
gadering van de gemeenteraad of van de provincie-
raad die hen heeft voorgedragen, verslag uit over
de uitoefening van hun mandaat en verstrekken
toelichting bij het beleid van de dienstverlenende
of opdrachthoudende vereniging.

In de gemeenten en de provincies die geen be-
stuurder hebben voorgedragen of waarvan de
voorgedragen kandidaat niet is benoemd, wordt in
dezelfde omstandigheden de toelichting verstrekt
door de voorzitter van de raad van bestuur of de
door de voorzitter daartoe gedelegeerde bestuur-
der.

Artikel 54

Het dagelijks bestuur kan door de raad van be-
stuur statutair worden toevertrouwd aan een direc-
tiecomité dat de leden uit zijn midden benoemt en
dat tevens belast is met de voorbereiding van de
vergaderingen van de raad van bestuur.

Het totale aantal leden van het directiecomité in
elke dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging bedraagt ten hoogste één derde van dat
van de raad van bestuur ; de meerderheid komt tel-
kens toe aan de leden die op voordracht van de
deelnemende gemeenten zijn benoemd.

Ieder lid van het directiecomité heeft één stem.

Een of meer leden van het leidinggevend personeel
van de dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging kunnen met raadgevende stem zitting heb-
ben in het directiecomité. Hun mandaat beïnvloedt
het toegestane aantal leden niet.

Op de zittingen en notulen van het directiecomité
is artikel 52, eerste lid van dit decreet, van toepas-
sing.

Artikel 55

Er zijn geen andere bestuursorganen met beslis-
singsbevoegdheid dan de in de voorgaande artike-
len bepaalde organen.

In elke dienstverlenende of opdrachthoudende
vereniging kunnen adviescomités worden opge-
richt, indien de doelstellingen meervoudig zijn, in-
dien niet aan alle aangesloten gemeenten het recht
is toegekend kandidaat-bestuurders voor te dra-
gen, of indien de geografische spreiding het verant-
woordt.

De leden van de adviescomités worden benoemd
door de algemene vergadering op voordracht van
de deelnemers.

In elk geval hebben alle gemeenten die geen kan-
didaat hebben kunnen voordragen voor benoe-
ming in de raad van bestuur, wel het recht voor be-
noeming van een of meer kandidaat-leden in de
adviescomités.

In de adviescomités die opgericht worden op grond
van meervoudige doelstellingen en die beperkt
blijven tot het aantal doelstellingen, zijn uitsluitend
de gemeenten vertegenwoordigd die belang heb-
ben bij de betrokken doelstelling.

De leden van de adviescomités kunnen overeen-
komstig de statutaire bepalingen terzake, vertegen-
woordigers van belanghebbende derden als leden
met stemrecht coöpteren.

Artikel 56

Het voorzitterschap van de verschillende organen
wordt steeds toevertrouwd aan en effectief uitge-
oefend door een op voordracht van de deelnemen-
de gemeenten benoemd lid van het orgaan, dat te-
vens gemeenteraadslid is of burgemeester of sche-
pen van een aangesloten gemeente.

De algemene vergadering wordt voorgezeten door
de voorzitter van de raad van bestuur of diens ver-
vanger.
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De werkingsmodaliteiten van de verschillende or-
ganen worden neergeschreven in een bij de statu-
ten gevoegd huishoudelijk reglement dat vastge-
steld wordt door de oprichtingsvergadering en ge-
wijzigd kan worden door een eenvoudige beslissing
van het betrokken orgaan. De afgevaardigden be-
doeld in artikel 52, tweede lid van dit decreet, tel-
len niet mee voor de berekening van een eventueel
aanwezigheidsquorum.

Artikel 57

De duur en de wijze van beëindiging van het man-
daat van de leden van de verschillende organen in
een dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging worden statutair bepaald.

Alle mandatarissen zijn van rechtswege ontslagne-
mend bij verlies van hun openbaar mandaat, uitge-
zonderd in geval van algehele vernieuwing van de
gemeenteraden. In dat geval moet binnen de eerste
drie maanden van het jaar volgend op dat van de
verkiezingen, een algemene vergadering worden
bijeengeroepen waarbij tot een algehele vervan-
ging van de raad van bestuur wordt overgegaan,
voorzover de raden van de deelnemende besturen
die de voordracht moeten doen, reeds in hun nieu-
we samenstelling vergaderd hebben. Is dat niet het
geval ,dan worden de betrokken nieuwe bestuur-
ders benoemd door de algemene vergadering
waarvan sprake is in artikel 65, die tevens kwijting
verleent aan de bestuurders die het voorgaande
boekjaar in functie waren en die tot dan de verant-
woordelijkheid blijven dragen overeenkomstig ar-
tikel 50.

Aan de oorspronkelijke bestuurders moet kwijting
worden verleend bij goedkeuring van de jaarreke-
ning.

Artikel 58

Om geldig te beraadslagen en te beslissen is een
aanwezigheidsquorum vastgesteld op de gewone
meerderheid van het aantal statutair bepaalde
stemmen in elk orgaan, zowel globaal als in de
groep der deelnemende gemeenten. Van dit aanwe-
zigheidsquorum kan statutair worden afgeweken
voor een tweede vergadering die volgt op een on-
voldoende samengestelde eerdere vergadering, en
voor zover het gaat om punten die voor de tweede
maal op de agenda voorkomen. Deze bepaling
geldt niet voor statutenwijzigingen.

De voor de beslissingen vereiste meerderheid moet
steeds bereikt zijn zowel globaal als in de groep der
gemeenten.

Artikel 59

Met uitzondering van de vertegenwoordigers op de
algemene vergadering kunnen de leden van de
overige organen aan hun collega's van hetzelfde
orgaan schriftelijke volmacht geven om hen te ver-
tegenwoordigen voor één welbepaalde vergadering
van het betrokken orgaan. De volmachtgever en de
volmachtdrager moeten tot dezelfde categorie van
deelnemers behoren. Niemand kan drager zijn van
meer dan één volmacht.

Er bestaat een onverenigbaarheid tussen het man-
daat van vertegenwoordiger op de algemene verga-
dering en dat van lid van een van de andere orga-
nen. De onverenigbaarheden die bepaald zijn in ar-
tikel 48 van dit decreet, zijn eveneens van toepas-
sing op de vertegenwoordigers op de algemene
vergadering.

Artikel 60

De algemene vergadering bepaalt, binnen de per-
ken en overeenkomstig de toekenningsvoorwaar-
den die vastgesteld zijn door de Vlaamse regering,
het presentiegeld en de andere vergoedingen die in
het kader van de bestuurlijke werking van de
dienstverlenende of de opdrachthoudende vereni-
ging kunnen worden toegekend.

Jaarlijks wordt een per mandataris geïndividuali-
seerd overzicht van de in het voorbije boekjaar
ontvangen vergoedingen en presentiegelden ge-
voegd bij de documenten die aan de deelnemende
gemeenten worden bezorgd, overeenkomstig arti-
kel 65 van dit decreet.

Artikel 61

De controle op de financiële toestand, op de jaar-
rekening en op de regelmatigheid, vanuit het oog-
punt van dit decreet en van de statuten, van de ver-
richtingen weer te geven in de jaarrekening, wordt
uitgeoefend door een of meer commissarissen. Die
worden benoemd door de algemene vergadering
onder de leden van het Instituut der Bedrijfsrevi-
soren. Zij zijn onderworpen aan de wettelijke en
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reglementaire bepalingen die hun ambt en hun be-
voegdheid regelen.

SUBAFDELING 5

Werking

Artikel 62

De dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging kan bij gemotiveerd besluit van de raad van
bestuur leningen aangaan en giften of toelagen
ontvangen.

De algemene vergadering of de door haar daartoe
gemachtigde raad van bestuur van de dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging stelt de ta-
rieven vast, met naleving van de wettelijk voorge-
schreven formaliteiten.

De dienstverlenende of de opdrachthoudende ver-
eniging kan door de Vlaamse regering gemachtigd
worden om in eigen naam en voor eigen rekening
over te gaan tot de onteigeningen die noodzakelijk
zijn voor de verwezenlijking van haar statutaire
doelstellingen.

Artikel 63

Het vast gedeelte van het maatschappelijk kapitaal
mag niet lager zijn dan het bedrag dat terzake
voorgeschreven is voor de coöperatieve vennoot-
schappen met beperkte aansprakelijkheid, en
wordt ter belope van één derde volgestort.

De deelneming van één of meer provincies samen
mag niet meer bedragen dan 20 % van het totale
maatschappelijk kapitaal.

Het kapitaal wordt niet geïndexeerd en wordt ver-
tegenwoordigd door aandelen waarvan de waarde
en de rechten statutair zijn bepaald.

Immateriële inbrengen ter vertegenwoordiging van
vermogensbestanddelen die niet volgens economi-
sche maatstaven kunnen worden gewaardeerd, en
inbrengen in natura, worden gewaardeerd op
grond van een verslag van de revisor en worden
vertegenwoordigd door respectievelijk winstbewij-
zen en aandelen waarvan de waarde en de rechten
statutair zijn bepaald.

De deelnemers kunnen uitsluitend worden vergoed
voor hun inbreng en zijn slechts aansprakelijk ten
belope van hun inbreng.

Bij de statuten wordt een register gevoegd waarop
iedere deelnemer is vermeld, met aanduiding van
de aandelen en winstbewijzen die hem zijn toege-
kend.

Artikel 64

De boekhouding wordt gevoerd overeenkomstig
de wetgeving op de boekhouding van de onderne-
mingen en met naleving van de richtlijnen die de
overheid uitvaardigt met betrekking tot de boek-
houdkundige verrichtingen.

Artikel 65

In de dienstverlenende en opdrachthoudende ver-
enigingen worden de jaarrekeningen vastgesteld
door de algemene vergadering in de loop van het
eerste semester van het volgende boekjaar aan de
hand van het verslag van de raad van bestuur en
het verslag van de revisor. Samen met de uitnodi-
ging worden deze documenten ter beschikking ge-
steld van de deelnemende gemeenten, die het man-
daat van hun afgevaardigde terzake bepalen.

De algemene vergadering verleent terzelfder tijd
kwijting aan de bestuurders en de revisoren.

Artikel 66

Indien de jaarrekeningen niet worden vastgesteld
overeenkomstig het tweede lid van artikel 65, dan
wordt, binnen een termijn van negentig kalender-
dagen, een nieuwe algemene vergadering bijeenge-
roepen waaraan de gewijzigde rekeningen, met na-
leving van de procedure in artikel 65, worden voor-
gelegd. Bij herhaalde niet-vaststelling wordt artikel
75 van dit decreet toegepast.

Artikel 67

De jaarrekeningen worden, binnen een termijn van
dertig kalenderdagen na hun vaststelling door de
algemene vergadering, door de bestuurders neerge-
legd bij de Nationale Bank van België, met vermel-
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ding dat ze nog onderworpen zijn aan het admini-
stratief toezicht.

Binnen een termijn van dertig kalenderdagen
wordt de Nationale Bank van België op de hoogte
gebracht van het verstrijken van de in het voor-
gaande lid bepaalde termijn.

Artikel 68

Wanneer ten gevolge van geleden verlies het netto-
actief van de dienstverlenende of opdrachthouden-
de vereniging gedaald is tot minder dan de helft
van het vast gedeelte van het kapitaal, moet de al-
gemene vergadering bijeenkomen binnen een ter-
mijn van ten hoogste zestig kalenderdagen nadat
het verlies is vastgesteld om te beraadslagen en te
beslissen over een door de raad van bestuur opge-
steld saneringsplan.

De raad van bestuur verantwoordt zijn voorstellen
in dit saneringsplan dat uiterlijk drie weken voor
de algemene vergadering aan alle deelnemers en
aan de toezichthoudende overheid wordt voorge-
legd, samen met de oproepingsbrief en alle bijbe-
horende documenten waaruit de noodzaak van het
saneringsplan blijkt.

De algemene vergadering beslist onder de voor-
waarden bepaald in artikel 39 van dit decreet. In-
dien het saneringsplan niet of in onvoldoende mate
wordt aanvaard, kan artikel 75 van dit decreet wor-
den toegepast.

Artikel 69

De raad van bestuur stelt binnen een termijn van
drie maanden na de goedkeuring van de statuten
van de dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging en na onderhandelingen conform de wet
van 19 december 1974 tot regeling van de betrek-
kingen tussen de overheid en de vakbonden van
haar personeel en de uitvoeringsbesluiten daarbij,
een administratief en geldelijk statuut op, met in-
achtneming van de beginselen van behoorlijk be-
stuur, en in voorkomend geval, een arbeidsregle-
ment conform de wettelijke bepalingen die gelden
voor het contractuele personeel.

Het administratief en geldelijk statuut en het ar-
beidsreglement worden meegedeeld aan alle deel-
nemers en aan de toezichthoudende overheid.

De raad van bestuur van de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging is bevoegd voor alle
personeelsaangelegenheden, maar kan al wat be-
trekking heeft op de uitvoering van het administra-
tief en geldelijk statuut en het arbeidsreglement, in
het kader van het individuele personeelsbeheer,
verder delegeren.

Artikel 70

In de dienstverlenende en opdrachthoudende ver-
enigingen legt de raad van bestuur aan de jaarver-
gadering, die telkens plaatsvindt in de loop van het
eerste werkingsjaar na het jaar waarin verkiezin-
gen voor de algehele hernieuwing van de gemeen-
teraden worden georganiseerd, een evaluatierap-
port voor over de werking van de vereniging. Dat
rapport bevat een nieuw ondernemingsplan voor
de komende zes jaar of een gemotiveerd voorstel
het samenwerkingsverband te beeïndigen met in-
achtneming van de statutair bepaalde rechten van
de deelnemers. De eerste evaluatieperiode kan
korter zijn dan zes jaar, gelet op de datum van op-
richting.

Alle deelnemers ontvangen dit rapport uiterlijk zes
weken voor de datum van de jaarvergadering en
bepalen het mandaat van hun vertegenwoordiger.

HOOFDSTUK IV

Algemeen toezicht op de dienstverlenende
en opdrachthoudende verenigingen

Artikel 71

Onverminderd de bepalingen waarbij sommige be-
slissingen onderworpen zijn aan het bijzonder toe-
zicht, zijn alle beslissingen van alle organen van de
dienstverlenende en opdrachthoudende verenigin-
gen onderworpen aan het algemeen toezicht van
de Vlaamse regering.

Met het oog op de uitoefening van het algemeen
toezicht stelt de Vlaamse regering een commissaris
aan die over de nodige bevoegdheid beschikt om
een onderzoek en de controle op de beslissingen
waarvan sprake is in het vorige lid, te verrichten.

De regeringscommissaris woont van rechtswege de
vergaderingen bij van de organen van de dienstver-
lenende of opdrachthoudende vereniging. Die is
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verplicht een uitnodiging te sturen. Bevoegdheids-
delegatie is mogelijk binnen de perken van het
aanstellingsbesluit van de Vlaamse regering.

Artikel 72

De notulen van alle organen van de dienstverle-
nende of opdrachthoudende vereniging moeten,
binnen dertig kalenderdagen na de betrokken ver-
gadering, worden toegezonden aan de regerings-
commissaris. Deze heeft het recht alle nodige aan-
vullende informatie in te winnen en alle documen-
ten terzake op te vragen.

Elke beslissing die strijdig is met de wetten, decre-
ten of besluiten, die de statuten schendt of die het
algemeen belang schaadt, kan door de regerings-
commissaris worden geschorst.

De schorsing moet, op straffe van nietigheid, gemo-
tiveerd zijn en aangetekend worden verstuurd aan
de dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging binnen dertig kalenderdagen na ontvangst
door de regeringscommissaris van de betrokken
notulen. Deze termijn wordt op driehonderd dagen
gebracht voor de beslissingen van de algemene ver-
gadering die de jaarrekening vaststelt.

De schorsing wordt terzelfder tijd verstuurd aan de
Vlaamse regering.

De termijn van dertig, respectievelijk driehonderd
dagen, wordt gestuit door de verzending van een
ter post aangetekende brief waarin de regerings-
commissaris aanvullende documenten opvraagt of
bijkomende inlichtingen inwint met betrekking tot
een bepaalde beslissing, tot op de dag van ont-
vangst door de regeringscommissaris van deze do-
cumentatie of inlichtingen.

Artikel 73

De dienstverlenende of opdrachthoudende vereni-
ging waarvan een beslissing geschorst is, kan het
geschorste besluit intrekken of het gemotiveerd
rechtvaardigen. Ze beschikt daartoe over een ter-
mijn van dertig kalenderdagen na ontvangst van de
schorsing. Ze brengt de regeringscommissaris met
een aangetekende brief op de hoogte uiterlijk de
laatste dag van die termijn, op straffe van nietig-
heid van het geschorste besluit.

De regeringscommissaris brengt de Vlaamse rege-
ring hiervan op de hoogte.

Artikel 74

De Vlaamse regering kan een door de regerings-
commissaris geschorste beslissing vernietigen bin-
nen een termijn van dertig dagen na de ontvangst
door de regeringscommissaris van het standpunt
van de dienstverlenende of opdrachthoudende ver-
eniging. Het gemotiveerde vernietigingsbesluit
wordt uiterlijk de laatste dag van deze termijn aan-
getekend verstuurd naar de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging.

Indien de Vlaamse regering de termijn voor vernie-
tiging laat verstrijken, is de schorsing ambtshalve
opgeheven.

De Vlaamse regering kan een niet door de rege-
ringscommissaris geschorste beslissing die strijdig
is met de wetten, decreten of besluiten, de statuten
schendt of het algemeen belang schaadt, vernieti-
gen binnen een termijn van zestig kalenderdagen
na ontvangst door de regeringscommissaris van de
betrokken notulen. Het gemotiveerde vernieti-
gingsbesluit moet op straffe van nietigheid uiterlijk
de laatste dag van deze termijn aangetekend ver-
stuurd worden naar de dienstverlenende of op-
drachthoudende vereniging.

Deze termijn wordt op driehonderd zestig dagen
gebracht voor de beslissingen van de algemene ver-
gadering die de jaarrekening vaststelt.

De termijn van zestig, respectievelijk driehonderd-
zestig dagen, wordt gestuit door de verzending van
een ter post aangetekende brief waarbij de rege-
ringscommissaris aanvullende documenten op-
vraagt of bijkomende inlichtingen inwint met be-
trekking tot een bepaalde beslissing, tot op de dag
van ontvangst door de regeringscommissaris van
deze documenten of inlichtingen.

Artikel 75

De Vlaamse regering kan na het verstrijken van de
termijn die is bepaald in een uit de briefwisseling
blijkende uitdrukkelijke waarschuwing, bij gemoti-
veerd besluit de regeringscommissaris gelasten in
de plaats te treden van de organen van de dienst-
verlenende of opdrachthoudende vereniging die :
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– nalaten de bij het artikel 68 voorgeschreven
maatregelen te nemen ;

– hun verplichtingen in het rechtsverkeer niet uit-
voeren ;

– verplichtingen die zijn voorgeschreven door de
wetten, decreten, besluiten of de eigen statuten
weigeren na te leven.

HOOFDSTUK V

Diverse bepalingen

Artikel 76

Met inachtneming van wat bepaald is in artikel 26
van de wet van 22 december 1986 betreffende de
intercommunales, kan voor gewestelijke aangele-
genheden het Vlaamse Gewest de in dit decreet
bedoelde samenwerkingsverbanden aan een eigen
fiscaliteit onderwerpen.

Artikel 77

Op de grensoverschrijdende samenwerkingsver-
banden waarvan Vlaamse gemeenten deel uitma-
ken op grond van verdragsrechtelijke overeenkom-
sten, wordt het toezicht uitgeoefend in onderling
overleg tussen de Vlaamse regering en de andere
betrokken overheden. De bepalingen met betrek-
king tot de wijze waarop het toezicht uitgeoefend
wordt, worden in voorkomend geval opgenomen in
de statuten van de desbetreffende rechtspersoon.
Deze statuten worden aan de Vlaamse regering ter
goedkeuring voorgelegd overeenkomstig het twee-
de lid van artikel 30 van dit decreet.

Artikel 78

Onverminderd andere wettelijke of decretale be-
palingen kunnen dienstverlenende en opdracht-
houdende verenigingen deelnemen in publiekrech-
telijke en privaatrechtelijke rechtspersonen die zelf
niet deze rechtsvorm hebben aangenomen, voorzo-
ver het maatschappelijk doel van deze rechtsperso-
nen overeenstemt met de eigen doelstellingen en
voorzover de wetgeving van de overheidsopdrach-
ten wordt nageleefd.

De beslissing daartoe wordt genomen door de al-
gemene vergadering op grond van een door de
raad van bestuur opgemaakt verslag dat het belang
van de deelneming aantoont. De deelneming is on-
derworpen aan de voorwaarde dat aan de dienst-
verlenende of opdrachthoudende vereniging min-
stens een mandaat van bestuurder wordt toege-
kend. Voor dat mandaat komt uitsluitend een op
voordracht van de gemeenten benoemd bestuurder
in aanmerking.

De vertegenwoordigers van de dienstverlenende of
opdrachthoudende vereniging brengen verslag uit
in hun raad van bestuur.

De eventuele vergoedingen komen toe aan de
dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging.
Een uitzondering hierop vormen de presentiegel-
den die aan de door of namens een dienstverlenen-
de of opdrachthoudende vereniging benoemde be-
stuurder in deze rechtspersonen worden toege-
kend.

HOOFDSTUK VI

Overgangs- en slotbepalingen

Artikel 79

§ 1. Dit decreet treedt in werking tien dagen na zijn
publicatie in het Belgisch Staatsblad. Het is van
toepassing op alle nieuwe samenwerkingsverban-
den in het Vlaamse Gewest die tussen gemeenten
gevormd worden en die niet onderworpen zijn aan
specifieke wettelijke of decretale bepalingen.

§ 2. De op het ogenblik van de inwerkingtreding
bestaande intercommunales in het Vlaamse Ge-
west die onderworpen zijn aan de wet van 22 de-
cember 1986 betreffende de intercommunales en
aan het decreet van 1 juli 1987 betreffende de
werkwijze van, de controle op en de vaststelling
van het ambtsgebied van intercommunales, bren-
gen hun statuten in overeenstemming met de bepa-
lingen van dit decreet, binnen een periode van
twee jaar, vanaf de inwerkingtreding overeenkom-
stig § 1 van dit artikel.

Te hunnen opzichte treedt dit decreet in werking
de dag volgend op de beslissing van de algemene
vergadering tot aanpassing van de statuten aan de
bepalingen van dit decreet.
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Toch zijn die bestaande verenigingen van gemeen-
ten bij de inwerkingtreding van dit decreet over-
eenkomstig de voorgaande paragraaf onmiddellijk
onderworpen aan de artikelen 4, 39, 40, 41, 42,
44, 52, 53, 56, 59, 64, 72, 73, 74, 76 en 78
van dit decreet.

Bovendien wordt de duurtijd van deze intercom-
munales beperkt tot achttien jaar ingaand op de
datum van inwerkingtreding, bepaald in paragraaf
1 van dit artikel.

§ 3. De verenigingen van gemeenten die niet beant-
woorden aan de bepalingen van dit decreet en
geen andere uitdrukkelijke decretale rechtsgrond
hebben, schikken zich naar de bepalingen van dit
decreet voor uiterlijk 31 december 2002. Op 1 janu-
ari 2003 treedt dit decreet te hunnen opzichte in
werking.

Artikel 80

§ 1. De intercommunales bedoeld in paragraaf 2
van artikel 79 van dit decreet, waarin één of meer
provincies deelnemen, en waarin deze deelneming
niet op een specifieke wijze geregeld is door ande-
re wettelijke of decretale bepalingen, passen desge-
vallend hun statuten in die zin aan dat op 31 de-
cember 2006 de inbreng van de provincies maxi-
mum 20 % van het totale maatschappelijk kapitaal
bedraagt.

Op verzoek van de algemene vergadering, die
daartoe in de loop van het jaar 2005 beslist met
eenparigheid van stemmen van de gemeentelijke
afgevaardigden, op grond van een omstandig finan-
cieel verslag dat de noodzaak van het verzoek aan-
toont, kan de Vlaamse regering éénmalig, bij gemo-
tiveerd besluit, de einddatum van 31 december
2006 verschuiven naar ten laatste 31 december
2012.

§ 2. De intercommunales, bedoeld in paragraaf 2
van artikel 79 van dit decreet, waarin natuurlijke
personen en rechtspersonen deelnemen en waarin
deze deelneming niet op een specifieke wijze gere-
geld is door andere wettelijke of decretale bepalin-
gen, passen hun statuten in die zin aan dat de be-
doelde natuurlijke personen en rechtspersonen die
niet met een exploitatieopdracht of beheersop-
dracht zijn belast, kunnen uittreden op het ogen-
blik waarop dit decreet voor hen in werking treedt.
De andere natuurlijke personen en rechtspersonen
treden ten laatste uit deze verenigingen hetzij op
het ogenblik van hun verlenging, hetzij op 31 de-

cember van het achttiende jaar volgend op het jaar
van de laatste gemeenteraadsverkiezingen vooraf-
gaand aan de inwerkingtreding overeenkomstig pa-
ragraaf 1 van artikel 79 van dit decreet.

De uittreders zijn geen schadevergoeding verschul-
digd en de toepassing van het derde lid van artikel
37 van dit decreet kan hun niet worden opgedron-
gen.

§ 3. Zolang de natuurlijke personen en de rechts-
personen blijven deelnemen in de intercommuna-
les bedoeld in paragraaf 2 van artikel 79 van dit de-
creet, behouden ze een vertegenwoordiging in de
organen van de verenigingen, met inachtneming
van wat bepaald is in dit decreet met betrekking
tot het overwicht van de gemeenten en het voorzit-
terschap. Een eventueel in de statuten aan hen toe-
gekend vetorecht of recht van schorsing vervalt bij
de inwerkingtreding overeenkomstig paragraaf 1
van artikel 79 van dit decreet.

Artikel 81

Op de respectieve data van inwerkingtreding be-
paald in artikel 79 van dit decreet, wordt de vol-
gende regelgeving opgeheven :

a. de wet van 22 december 1986 betreffende de in-
tercommunales ten opzichte van de samenwer-
kingsverbanden van gemeenten waarvan het ge-
hele ambtsgebied binnen de grenzen van het
Vlaamse Gewest valt, met uitzondering van arti-
kel 26 en met uitzondering van de bepalingen
betreffende de verenigingen van gemeenten en
provincies bedoeld in artikel 92bis, § 2, d, van de
bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervor-
ming van de instellingen ;

b. het decreet van 1 juli 1987 betreffende de werk-
wijze van, de controle op en de vaststelling van
het ambtsgebied van intercommunales ;

c. artikel 43, § 2, van het decreet betreffende de
voorkoming en het beheer van afvalstoffen van
2 juli 1981.
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